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V tehničnem uredništvu NOVEGA TEDNIKA

iščemo sodelavca

grafičnega 
oblikovalca

z izkušnjami.

Zahtevana znanja:

Adobe Indesign, Adobe Photoshop, 
Adobe Illustrator (Corel Draw).

Prijave pošljite do 25. julija na elektronski naslov:

tehnika.tednik@nt-rc.si

NT&RC, podjetje za časopisno in radijsko dejavnost, d. o. o., Celje

CELJE – Pričakujejo 30 držav in 3 tisoč udeležencev

Leta 2021 v Celju 
mednarodna gasilska 
olimpijada

Celje bo poleti 2021 gostilo mednarodno gasilsko 
olimpijado. To bo prvič v zgodovini, da bo Slovenija 
gostiteljica tega največjega gasilskega tekmovanja. 
In zato je Gasilska zveza Slovenije (GZS) v prostorih 
Poklicne gasilske enote Celje predstavila priprave na 
ta dogodek.

ROBERT GORJANC

Gre za tako imenovano ve-
liko olimpijado, ki se je ude-
ležujejo tako mladinske kot 
članske reprezentance. Sku-
pno na njej sodeluje približno 
30 držav in približno tri tisoč 
udeležencev. »Zraven je treba 
prišteti še tiste, ki bodo poma-
gali pri izvedbi dogodka. Na 
primer na prejšnji veliki olim-
pijadi je bilo vključenih več 
kot 2.500 prostovoljcev,« je 
povedal Franci Petek, povelj-
nik Gasilske zveze Slovenije.

Kot organizator številnih 
športnih dogodkov v prete-
klosti bo, kot je dejal celjski 
podžupan Vladimir Ljubek, 
mesto dobro pripravljeno na 
ta izziv. »Prizorišča tekmova-
nja bodo nogometni štadioni 
Z dežele, kjer bo tudi odprtje 
olimpijade, Olimp in Skalna 

klet ter atletski štadion Kladi-
varja. Za zagotovitev namesti-
tev bomo k sodelovanju pri-
vabili tudi sosednje občine.«

Prizorišče dogajanja čez 
dve leti od 18. do 25. julija 
bo tudi Celjski sejem, kjer 
bodo tekmovalci in ostali 
udeleženci imeli obroke, prav 
tako bo tam predvidoma tudi 
del športnih tekmovanj, med 
drugim bodo na sejmu pri-
pravili tudi skupščino med-
narodne gasilske zveze.

Janko Turnšek, član 
upravnega odbora GZS, je 
povedal, da so gasilci Celja in 
celjske regije ponosni, da jim 
je bila zaupana organizacija 
tako pomembnega dogodka. 
»Gre za največje tekmova-
nje na področju gasilstva na 
svetu in lahko rečemo, da bo 

elita svetovnega gasilstva go-
stovala v Celju. Naše mesto je 
bilo kot slovenski organizator 
izbrano zaradi lege in ker ima 
zelo dobro infrastrukturo,« je 
povedal Turnšek. Ob tem je 
še dejal, da bosta v Celju v 
času olimpijade kar precej-
šen vrvež in gostejši promet, 
a verjame, da bodo avtobusni 
prevozi dobro organizirani in 
da s tega vidika ne bo težav, 
poleg tega bo do nekaterih 
prizorišč mogoče dostopati 
tudi peš. Za vrhunec ob kon-

cu tedna je mogoče takrat v 
mestu pričakovati tudi veli-
ko navijačev, zato bo treba v 
regiji zagotoviti približno de-
set tisoč prenočišč, Za knežje 
mesto bo to velik organiza-
cijski in logistični zalogaj ter 
hkrati tudi lepa priložnost za 
turistično promocijo.

Organizacijski projekt je si-
cer ocenjen na več kot milijon 
evrov, ob sofinanciranju drža-
ve, sponzorjev in donatorjev 
pa bo največ sredstev zbranih 
s kotizacijami udeležencev.

Na novinarski konferenci v Ce-
lju: (z leve) Vladimir Ljubek, pod-
župan MOC, Darko Cerkvenik, 
predsednik GZS, Franci Petek, 
poveljnik GZS in Janko Turnšek, 
član upravnega odbora GZS.

Darko Cerkvenik, predsednik Gasilske 
zveze Slovenije, je ob tej priložnosti 
postregel s statistiko, ki priča o 
tem, kako je v Sloveniji razvito in 
razvejano gasilstvo: na lokalni ravni je 
organiziranih 120 gasilskih zvez, 1.345 
prostovoljnih gasilskih društev, ki imajo 
skupno približno 165 tisoč članov. 
Predsednik GZS je spregovoril tudi o treh 
pomembnih jubilejih, ki jih bodo obeležili 
slovenski gasilci, in sicer o 150-letnici 
organiziranega prostovoljnega gasilstva 
v Sloveniji, 70. obletnici ustanovitve 
Gasilske zveze Slovenije in 50. obletnici 
gasilskega muzeja dr. Branka Božiča v 
Metliki.

Udari strel, 
v Topolšici tudi 
plaz

Torkovo neurje je prizadelo tudi nekatere občine v 
Savinjski dolini. V Žalcu je zaradi udara strele zagorelo 
ostrešje stanovanjske hiše, v dveh stavbah pa je voda 
zalila kletne prostore. Več stavb je bilo zalitih tudi na 
območju Polzele, Nazarij in Mozirja, ponekod je popla-
vilo tudi cestišča. Gasilci so pravočasno posredovali na 
Vranskem, kjer je voda ogrožala eno izmed stanovanj-
skih hiš. V Topolšici se je zvečer zaradi močnega naliva 
sprožil plaz, ki ogroža lokalno cesto. V Rogaški Slatini 
pa so morali gasilci posredovati zaradi požara v gozdu, 
ki ga je sprožila strela. SŠol

»Zelo veliko energije 
namenjamo odkrivanju 
skupin, ki se ukvarjajo 
z nezakonitim preha-
janjem tujcev čez mejo, 
torej tistih, ki služijo na 
račun ljudi, ki želijo priti 
v obljubljene države na 
zahodu.«

Tatjana Bobnar, general-
na direktorica policije

»Kar počnem, rad poč-
nem. Nisem nek vodja, 
ki bi svoje ljudi imel ›pod‹ 
sabo. Tako Katka kot jaz 
sva na isti valovni dolži-
ni z vsemi dvanajstimi 
redno zaposlenimi in 
ostalimi občasnimi člani 
ekipe.«

Tadej Kozovinc, poslov-
než

»Če pride nadarjen 
dijak v šolo, ga lahko 
z dobrim mentorjem 
dvigneš zelo visoko ali 
pa ga ›zadušiš‹.«

Igor Dosedla, direktor 
Šolskega centra Celje

»Besedilo se je treba učiti 
tako, da ga razumeš, ker 
ga potem lahko interpre-
tiraš.«

Srečko Centrih, ljubitelj-
ski igralec

»Verjamemo, da se 
bomo enakovredno 
borili za napredovanje 
v izločilne boje lige 
prvakov, kar je v petin-
dvajsetem nastopu med 
najboljšimi gotovo tudi 
naša želja.«

Rok Plankelj, direktor 
Rokometnega kluba Celje 
Pivovarna Laško
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CELJE – Ob koncu rotarij-
skega leta 2018/19 je Rotary 
klub Celje predstavil minulo 
dejavnost in novo vodstvo 
kluba. Franci Pliberšek je 
vodenje za eno leto predal 
Manci Kragelj, ki je bila v 
preteklih letih uspešna že 
pri vodenju rotarijskega pod-
mladka.

Celjski rotary klub, ki deluje 
že dve desetletji, je tudi v za-

dnjem letu podpiral društvo 
za cerebralno paralizo Sonček, 
pomagal brezdomcem in na-
darjenim mladim ter mnogim 
drugim, ki so potrebovali po-
moč. Člani so se še tesneje po-
vezali s prijateljskima kluboma 
Biedenkopf v Nemčiji in Veles v 
Severni Makedoniji, s katerima 
načrtujejo večji skupni projekt. 
Kot pravi Franci Pliberšek, je 
bil klub v minulem rotarijskem 

Franci Pliberšek je enoletno vodenje Rotary klub Celje predal Manci Kragelj. Skupno obeležje vseh rotary in lions klubov v Celju (Foto: SHERPA)

Pomoč ranljivim in nadarjenim

V nedeljo se je v Baško odpeljala prva skupina 80 
otrok, ki bodo v Celjskem domu preživeli desetdnevne 
počitnice. Letošnjo, 60. izvedbo socialnih in zdra-
vstvenih letovanj sofinancirata Mestna občina Celje in 
Zavod za zdravstveno zavarovanje Slovenije, program 
izvaja podjetje Celeia.

TATJANA CVIRN

Letovanje v Celjskem 
domu v Baški je za številne 
otroke, ki sicer ne bi videli 
morja, prava poletna dogo-
divščina. Letos je zavod za 
zdravstveno zavarovanje 
omogočil letovanje večjemu 
številu zdravstveno ogrože-
nih otrok kot prejšnja leta, in 
sicer sto desetim. V domu je 
ves čas na voljo medicinska 
sestra, ki posebej bdi nad 
temi otroki. Mestna občina 
Celje je letos namenila 145 
tisoč evrov za letovanje so-
cialno ogroženih otrok iz 
občine in v večini primerov 
staršem tako ni treba dopla-
čati ničesar. Odziv na razpis 
je bil dober, tako se bo v pe-
tih izmenah do 19. avgusta 
skupno zvrstilo približno 
400 otrok. Veliko se jih vra-
ča vsako leto, kar pomeni, da 
imajo dobre izkušnje.

Zanje skrbi v vsaki izmeni 
približno deset vzgojiteljev. 
Prevladujejo študentke pe-
dagoških smeri, nekaj je tudi 
starejših vzgojiteljev z drugih 

področij, kar prinese dru-
gačne pristope pri podajanju 
znanja, pri varstvu in anima-
cijah, pravi pedagoški vodja 
letovanj Tone Ojsteršek, ki to 
nalogo opravlja od leta 2011. 
Ugotavlja, da je sicer naporno 
spremljati vse skupine, a je to 
tudi dobro, ker lahko sproti 
odpravlja morebitne slabosti. 
»Ko sem začel, je bilo marsi-
kaj drugače. V teh letih smo 
zajezili pobalinstvo, kljubo-
vanje in podobne pojave. Po-
membno je, da smo spoštljivi 
drug do drugega, da deluje-
mo kot ekipa in da je vzdušje 
prijeto za otroke in vzgojite-
lje. Otroci so v Baški lahko to, 
kar so.« Omogočijo jim veliko 
morskih užitkov, izlet z ladjo 
in številne dejavnosti v domu 
in okolici.

V Celjskem domu v Ba-
ški so letos poskrbeli še za 
boljše nastanitvene pogoje 
otrok, saj so v sobe namestili 
klimatske naprave.

Foto: Celjski dom Baška

lionsi v 20 letih delovanja na 
različne načine prispevali kar 
za 3,5 milijona evrov donacij.« 
Obeležje tudi opominja, da bi 
morali ljudje večkrat prestopiti 
mejo svojega »vrtička« in na-
rediti še kaj več. Ob tem se je 
Pliberšek zahvalil vsem, ki so 
pomagali postaviti obeležje, pri 
čemer so se pobudniki spopa-
dali s številnimi birokratskimi 
ovirami.

Nova predsednica Manca 
Kragelj je že dvanajst let člani-
ca rotarijske družine. »Različne 
dejavnosti kluba bomo ohrani-

li, od štipendiranja nadarjenih 
mladih, pomoči Sončku in hiši 
za brezdomce do dobrodelne 
tržnice. Vsako leto pripravimo 
velik dobrodelni rotarijski ples, 
kako bo v prihodnje, bomo še 
dorekli, vsekakor bomo pri-
pravili večji dogodek. Skrbeli 
bomo za aktivno članstvo, ker 
lahko le močan klub pripravlja 
dobre projekte,« je napovedala 
in dodala, da lahko tudi majhni 
projekti vlijejo kanček upanja v 
boljše življenje posamezniku, 
družini ali organizaciji.

TC

letu uspešen na več področjih. 
Pomembno se mu zdi, da člani 
ne pomagajo le v denarni obli-
ki, ampak da so s svojim delo-
vanjem zgled v okolju, kjer ži-
vijo, in da zastopajo stališča, ki 
so v korist razvoju mesta. Tako 
lahko delujejo le, če imajo do-
volj znanja z različnih področij, 
zato je Pliberšek v minulem ro-
tarijskem letu članom ponudil 
številna kakovostna predavanja 

znanih strokovnjakov z različ-
nih področij. »Najbolj ponosni 
smo, da smo letos z drugimi 
dobrodelnimi klubi v Celju 
združili moči in da nam je po 
šestih letih prizadevanj uspelo 
postaviti skupno obeležje ob 
Mariborski cesti. Tri celjske 
zvezde so prvo tako obeležje v 
Evropi,« je dejal Pliberšek. »Me-
sto je lahko ponosno, da ima 
takšne klube, saj so rotarijci in 

Letos v Baško 400 otrok

Morski užitki tudi letos za 
socialno ogrožene in bolne



S podpisom tega kupona dovoljujem, da upravljalec podatkov, podjetje NT&RC, uporablja in shranjuje posredovane osebne podatke 
v skladu z veljavnim zakonom, ki ureja varstvo osebnih podatkov, in s splošno uredbo EU o varstvu osebnih podatkov. Sodelujoči 
dovoljuje, da NT&RC navedene podatke obdeluje v svojih zbirkah za namen pridobivanja novih naročnikov. Sodelujoči v primeru, 
da je izžreban, dovoljuje objavo svojega imena, priimka in kraja bivanja v Novem tedniku. Navedene osebne podatke lahko NT&RC 
hrani in obdeluje do pisnega preklica privolitve sodelujočega. Na podlagi veljavne uredbe lahko posameznik kadarkoli prekliče 
soglasje za obdelavo podatkov, zahteva popravek ali izbris podatkov, in sicer pisno na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje 
ali na tednik@nt-rc.si.

Podpis:

TV okno tedenska priloga slovenskih regionalnih časopisov: Primorske novice, Novi tednik, Gorenjski glas. Izdajajo: Primorske novice, d.o.o., Koper, Ul. OF 12, 
NT&RC, d.o.o., Celje, Prešernova 19, Gorenjski glas, d.o.o., Kranj, Nazorjeva ulica 1. TV sporedi: Uredništvo Vikenda, Mateja Košir. Oglasno trženje ovitka Primorske 
novice, Telefon: 05/335-93-28, E-pošta: irena.nabergoj@primorske.si.Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko središče. Izhaja ob četrtkih in petkih. Naklada 70.000 izvodov.

Nagradna križanka
Nagrajenci križanke iz TV Okna št. 26, ki bodo prejeli knjižno nagrado Go-

renjskega glasa, so: Stanislava Fatur, Pivka, Vladka Vončina, Kranj in Rovan 
Franc, Kranj. Geslo nagradne križanke pošljite na Novi tednik, Prešernova ulica 
19, 3000 Celje, do torka, 9. julija. Trije reševalci bodo prejeli knjigo Kuharske 
bukve – vlaganje, shranjevanje in zamrzovanje živil.
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Podjetja na Celjskem, ki se ukvarjajo z gradbeno 
dejavnostjo ali so z njo kakorkoli drugače povezana, 
so lani ustvarila 484 milijonov evrov čistih prihodkov 
od prodaje, kar je za 71 milijonov evrov več kot leta 
2017. Tri največja gradbena podjetja v regiji, Voc, Gic 
Gradnje in Remont, so skupaj ustvarila 111 milijo-
nov evrov prihodkov ali 23 odstotkov vseh prihodkov 
gradbincev. Če bi upoštevali tudi podatke o poslo-
vanju njihovih hčerinskih družb, bi bile številke še 
višje. Največji gradbinci imajo tudi letos veliko dela. 
Gradijo ne samo v regiji, ampak po vsej Sloveniji, 
kar še zlasti velja za Gic Gradnje, ki že nekaj časa 
pridobivajo posle tudi na Hrvaškem.

JANJA INTIHAR

Gradbena podjetja na Celjskem tudi lani uspešna

Letos gradijo v regiji, 
državi in tudi čez mejo

Po podatkih Ajpesa na Celj-
skem v gradbeništvu deluje 
686 družb, ki zaposlujejo 
4.150 ljudi, kar pomeni 9,3 
odstotka zaposlenih v celo-
tnem gospodarstvu regije. 
Večina podjetij je poslovno 
leto zaključila z dobičkom, 
ki ga sicer glede na predla-
ni ni bilo bistveno več, a je 
bila njegova rast višja kot na 
primer v predelovalnih dejav-
nostih, ki so vlečni konj go-
spodarstva v regiji. Gradbena 
podjetja so skupaj imela 19,2 
milijona evrov čistega dobič-
ka, kar je 2,8 milijona evrov 
več kot leta 2017. V primer-
javi s predlani se je povečala 
tudi čista izguba. Znašala je 
5,6 milijona evrov, ustvarilo 
jo je 139 podjetij s skupno 
144 zaposlenimi. Gradbeni-
štvo je ustvarilo 5,7 odstotka 
čistega dobička celotnega 
gospodarstva v regiji in 11,4 
odstotka čiste izgube.

Delež treh največjih podje-
tij v čistem dobičku ni 

bil tako visok, kot je bil v pri-
hodkih od prodaje. Voc je lani 
imel 1,3 milijona evrov čiste-
ga dobička, Gic Gradnje so 
imele 0,6 milijona, Remont je 
imel malo več kot 0,2 milijo-
na evrov. Na prvem mestu po 
višini čistega dobička je druž-
ba AGM Nemec iz Laškega, 
ki je leto 2018 zaključila z 1,5 
milijona evrov plusa.

Manj naročil države
Med tremi največjimi grad-

benimi podjetji je lani najvišje 
prihodke od prodaje imel Voc. 
Znašali so 45 milijonov evrov, 
vendar je treba vedeti, da pod-
jetje dobi kar nekaj denarja za 
vzdrževanje in obnovo tisoč 
kilometrov državnih cest v Sa-
vinjski regiji in na Koroškem. 
V Vocu so z lansko gradbe-
no sezono zadovoljni, 
čeprav so od dr-
žave na 
ra-

čun koncesije dobili manj 
naročil za popravilo cest kot 
prejšnja leta. So pa zato bili 
bolj uspešni pri pridobivanju 
poslov iz javnih naročil. Ra-
zlog za to je bil predvsem stroj 
za hladno reciklažo asfaltnih 
površin, ki omogoča obnovo 
več kilometrov cest v krajšem 
času in je okolju prijazen. Ta-
kšnih strojev je v Sloveniji 
zelo malo, povpraševanje po 
sodobnejšem postopku obno-
ve cestišč pa je bilo zelo ve-
liko. Zato je Voc lani obnovil 
180 tisoč kvadratnih metrov 
cest, kar je za 60 tisoč kvadra-
tov več kot leta 2017.

Kateri so bili ostali po-
membni gradbeni projekti 
podjetja in kaj vse je Voc že 
naredil letos in kaj ga še čaka, 
nam ni uspelo izvedeti. Di-
rektor Roman Moškotevc ni 
našel časa, da bi odgovoril na 
ta vprašanja. Bolj prijazna sta 
bila Ivan Cajzek, direktor in 
lastnik Gic Gradenj, in Matjaž 
Pavčič, direktor Remonta.

Pogodba za 
terminal že 
podpisana
Slatinsko podjetje Gic Gra-

dnje je lani ustvarilo malo več 
kot 37 milijonov evrov čistih 
prihodkov od prodaje, kar je 
šest milijonov evrov več kot 

predlani. Celotna skupina, ki 
vključuje podjetja v Sloveniji 
in tudi na Hrvaškem ter za-
posluje 230 ljudi, je imela 60 
milijonov evrov prihodkov in 
malo več kot milijon evrov či-
stega dobička. Ivan Cajzek 
med pomembnejše lanske 
projekte na prvo mesto uvr-
šča 12 milijonov evrov vredna 
gradbeno-obrtniška dela v kr-
ški nuklearki. Večji projekti 
so bili tudi gradnja poslovne 
stavbe Krke v Ljubljani, pro-
dajnih središč Lesnine XXXL 
v Novi Gorici in Pulju, servi-
sno-skladiščne stavbe Elesa 
v Pekrah pri Mariboru in še 
številni drugi.

Največji letošnji projekt Gic 
Gradenj, ki se bo nadaljeval 
in končal v prihodnjem letu, 
je dograditev potniškega ter-
minala na ljubljanskem leta-
lišču. Pogodba, vredna 17,3 
milijona evrov, je s Frapor-
tom že podpisana. »Na za-
četek gradnje se intenzivno 
pripravljamo in v teh dneh 
že pričakujemo uvajanje v 
delo,« je povedal Cajzek.

Poleg terminala ima sla-
tinsko podjetje na letošnjem 
seznamu še veliko drugih 
projektov. Gradi stanovanjsko 
sosesko Studenški razgledi v 
Mariboru, kjer tudi preureja 
prostore in opremo na sedežu 
NKBM. Podjetje Afrodita iz 
Rogaške Slatine ga je izbralo 
za gradnjo svoje nove proi-
zvodno-skladiščne stavbe, za 
celjski Kovintrade bo gradil 
skladišče, več gradbenih 
projektov je naročila tudi 
novomeška Krka. Delavci 

Gic Gra-
d e n j 

so letos med drugim priso-
tni pri prenovi vojaškega le-
tališča v Cerkljah, delajo tudi 
na Hrvaškem, kjer je podjetje 
dobilo posel pri širitvi tovar-
ne Vetropack.

Hoteli, proizvodne 
hale in stanovanja
Na tretjem mestu po ob-

segu prihodkov je z 29,2 
milijona evrov Remont, ki je 
lani zrasel za 10 odstotkov, 
v zadnjih štirih letih je či-
ste prihodke od prodaje več 
kot podvojil. Še višjo rast je 
lani imela njegova hčerinska 
družba Remont NG, ki se 
ukvarja s proizvodnjo in pro-
dajo asfaltnih zmesi. Ustva-
rila je 15,1 milijona evrov 
prihodkov, kar je za 30 od-
stotkov več kot predlani. Kot 
pojasnjuje Matjaž Pavčič, je 
rast Remonta NG posledica 
povečanega obsega poslova-
nja in tudi višjih cen asfaltnih 
zmesi. »Lani je Remont NG 
od Remonta prevzel celotno 
operativo in strojni park, tako 
da za matično družbo in dru-
ge naročnike izvaja tudi vsa 
zemeljska dela oziroma dela 
na področju nizkih gradenj. 
Manjši vpliv na rast prihod-
kov je imel tudi dvig cen su-
rovin, kar smo delno prenesli 

na končne kupce asfaltnih 
zmesi.«

Remont je lani gradil pro-
izvodne hale in stanovanja. 
Kot najpomembnejše pro-
jekte Matjaž Pavčič omenja 
poslovno stavbo podjetja 
Mos v Mestinju, proizvodni 
hali Tajfuna in ljutomerskega 
Farmatecha, logistični center 
podjetja Pišek&HSF Logistic, 
nove skladiščne in proizvo-
dne prostore podjetja Eho v 
poslovni coni Arnovski gozd 
in večstanovanjski blok na 
Polzeli za podjetje Malteški 
dvori. Poleg teh projektov je 
Remont že konec lanskega 
leta začel izvajati več projek-
tov v Celju, širši ljubljanski 
regiji in osrednji Štajerski. 
Med večjimi gradnjami Pav-
čič našteva A-hotel v Arno-
vskem gozdu in hotel Grof 
na Vranskem, skladiščno-
-poslovne stavbe za podjetja 
Smeh v Ljubljani, Klemen 
transport v Mengšu in Bekra 
v Grosuplju, RTP Cirkovce 
in Generator v Celju. S tem 
seznam letošnjih poslov ni 
popoln. »Zaključujemo še 
nekaj gradbenih pogodb, ki 
jih do podpisa pogodb še ne 
želim razkriti,« pravi direktor 
Remonta.

Foto: SHERPA

Gic Gradnje so v teh dneh končale gradnjo upravne stavbe Krke v 
Ljubljani. (foto: Gic Gradnje)

Med večjimi letošnjimi projekti Remonta je tudi temeljita prenove nekdanje 
blagovnice T v središču Celja, v kateri bo tehnološki park Generator.

Prihodnost je v recikliranju
Podjetje Robust iz Arje vasi, ki razvija 

in izdeluje cepilnike drv ter drobilni-
ke lesa, lesenih ostankov, plastike in 
podobnih materialov, je na dnevu od-
prtih vrat gostilo poslovne partnerje 
iz vse Evrope. Poleg programa, ki je že 
v prodaji, jim je predstavilo tudi nove 
tehnologije za drobljenje različnih ma-
terialov.

V Robustu so v zadnjem času razvili pet 
novih modelov drobilnikov, med drugim 
za drobljenje daljših kosov lesenih odpad-
kov, za palete in večje kosovne odpadke, 
ter drobilnik z nizko priključno močjo, vi-
soko produktivnostjo in enostavno upora-
bo. Prvič so predstavili tudi prvi hibridni 
stroj za drobljenje, ki so ga poimenovali 

»monster« in ki učinkovito drobi različne 
vrste palet, stiropora, plastike in tudi ele-
ktričnih naprav.

Cepilniki in drobilniki iz Robusta so že 
zdaj znani v mnogih državah po Evropi, 
v podjetju pravijo, da se želijo uveljaviti 
predvsem na britanskem in francoskem 
trgu. V naslednjih dveh letih se namerava-
jo še bolj usmeriti v izdelavo drobilnikov 
na področju recikliranja, ki bodo podje-
tjem omogočili prehod v krožno gospo-
darstvo ter sledenje konceptu »zero wa-
ste«. V tovrstnem programu so trenutno 
edini serijski proizvajalec drobilnikov na 
območju nekdanje Jugoslavije.

JI
Foto: Robust

Podjetje Robust je poslovnim partnerjem iz Evrope predstavilo nove modele drobilnikov.
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Letos rekordne dividende v Termah Olimia

Mali delničarji in 
banka želeli še več

Dividendna 
politika ostaja 
nespremenjena

Država, ki je največja lastnica Elektra Celje, je na seji 
skupščine spet preglasovala male delničarje, ki so pre-
dlagali, naj celjsko elektrodistribucijsko podjetje svoj 
statut spremeni tako, da bo v prihodnje za dividende na-
menilo več bilančnega dobička. Vse je ostalo po starem, 
delničarji bodo letos dobili 0,135 evra bruto dividende 
na delnico.

Lastniki Elektra Celje so se na seji seznanili s poročilom 
o lanskim poslovanjem matičnega podjetja in celotne sku-
pine, v kateri sta še družbi Ece in Ovi, ter odločali o delitvi 
bilančnega dobička. Letos si bodo delničarji razdelili 3,2 
milijona evrov, bruto dividenda na delnico bo znašala 0,135 
evra, kar je približno toliko kot lani.

Na zahtevo Društva mali delničarji Slovenije, zavarovalni-
ce Adriatic Slovenica ter dveh ciprskih skladov, ki so lastniki 
petih odstotkov Elektra Celje, je uprava družbe dnevni red 
seje razširila še s predlogoma o pridobivanju lastnih delnic 
in o spremembi statuta, po kateri bi družba za dividende 
namenila več bilančnega dobička. Predlagatelji so navedli, 
da zdaj višina zneska ni v skladu z Zakonom o gospodarskih 
družbah, saj Elektro Celje za dividende namenja manj, kot 
znašajo štirje odstotki osnovnega kapitala. Država, ki ima 
80-odstotni lastniški delež, je oba predloga zavrnila. Dru-
štvo malih delničarjev je tudi predlagalo, da bi delničarji 
dividende dobili konec julija in ne šele dva meseca kasneje, 
a so ostali lastniki tudi ta predlog zavrnili.

Lani še več prihodkov in dobička
Skupina Elektro Celje, ki skrbi za oskrbo z električno 

energijo na območju, ki obsega približno petino Slovenije, 
je tudi lani poslovala zelo dobro. Imela je malo manj kot 
200 milijonov poslovnih prihodkov, od tega 181 milijonov 
evrov čistih prihodkov od prodaje. Čisti dobiček je znašal 
12,5 milijona evrov, kar je 2,6 milijona evrov več kot v letu 
2017. Največ, 10 milijonov evrov dobička je imela matična 
družba. Elektro Celje, ki z družbo Ece zaposluje malo 
več kot 700 ljudi, je lani za naložbe v energetske vode 
in naprave namenilo malo manj kot 24 milijonov evrov, 
vlaganja v približno enakem obsegu načrtuje tudi za letos.

JI

Jagros okrepil ponudbo v Šentjurju
Drugi največji štajerski trgovec 

je v industrijsko-poslovni coni v 
Šentjurju odprl sodoben trgovski 
center, v katerem je zaposlitev 
dobilo približno trideset ljudi. To 
je že 42. trgovina podjetja Jagros, 
ki ga je aprila letos tudi uradno 
prevzela druga generacija druži-
ne Jager. Gradnja šentjurskega 
trgovskega centra je bila prvi 
projekt treh sinov Franca Jagra, 
ki za letos napovedujejo širitev 
maloprodajne mreže še z dvema 
novima prodajalnama.

Naložba v nov trgovski center v 
Šentjurju, kjer ima Jagros že dve 

poslovni enoti, je bila vredna 3 mi-
lijone evrov. Poleg trgovskega dela, 
ki ima 3 tisoč kvadratnih metrov 
prodajnih površin, je podjetje zgra-
dilo še 5 tisoč kvadratnih metrov 
veliko skladišče. Kot so povedali 
v Jagrosu, so ob pomoči lokalnih 
podizvajalcev trgovino postavili z 
lastno gradbeno ekipo. Tudi grad-
beništvo očitno postaja pomemben 
del dejavnosti družine Jager. Po 
upokojitvi se je namreč ustanovitelj 
podjetja Franc Jager začel ukvarjati 
z nepremičninami in napoveduje 
gradnjo stanovanj v Ljubljani ter 
hotela na hrvaškem otroku Pag.

Letos še dve trgovini

Jagros, ki je svojo prvo prodajalno 
odprl pred tridesetimi leti v Rogaški 
Slatini, že vsa leta poslovanja zazna-
mujeta preudarna in stabilna rast. 
Podjetje skoraj nima dolgov, zaradi 
česar ima na trgu tudi veliko pred-
nost pred konkurenco. Lani je imelo 
malo manj kot 132 milijonov evrov 
čistih prihodkov od prodaje, kar je 
za 8 odstotkov več kot predlani, či-
sti dobiček je bil višji za desetino in 
je znašal 7,4 milijona evrov. Dobro 
poslovanje nadaljuje tudi letos, saj 
je v prvih šestih mesecih zabeležilo 

10-odstotno rast prodaje. V podjetju 
imajo iz leta v leto tudi več zapo-
slenih. Letos je njihovo število že 
preseglo številko 700.

V podjetju napovedujejo, da 
bodo letos svojo maloprodajno 
mrežo, ki jo pletejo izključno na 
Štajerskem, razširili še z dvema 
trgovinama. V Selnici ob Dravi 
bodo do konca leta zgradili večji 
supermarket s tehnično trgovino, 
že jeseni bodo odprli supermarket 
tudi v Bistrici ob Dravi, kjer so pro-
store kupili v stečajnem postopku 
mariborske družbe Market Klasek.

JI, foto: Jagros

Čeprav sta uprava in nadzorni svet Term Olimia 
predlagala, da bi letos med lastnike družbe razdeli-
li najvišje dividende doslej, NKBM in Vseslovensko 
združenje malih delničarjev (VZMD) z njunim pre-
dlogom nista bila zadovoljna. Hotela sta, da bi pod-
jetje za dividende namenilo več bilančnega dobička, 
a so ju ostali lastniki na seji skupščine preglasovali. 
To pomeni, da bodo delničarji za delnico dobili 1,65 
evra bruto dividende.

JANJA INTIHAR

V Termah Olimia lani in 
predlani niso delili dividend, 
razlog je bila malo več kot 
10 milijonov evrov vredna 
naložba v temeljito prenovo 
notranjih bazenov. Prav ta 
prenova je bila razlog, da je 
podjetje lani poslovalo odlič-
no. Ustvarilo je 22,6 milijona 
evrov prihodkov, kar je za 
skoraj 13 odstotkov več kot 
v letu 2017. Čisti dobiček je 
znašal 2,3 milijona evrov. 
Zato se je lahko letos odlo-
čilo za tako visoke dividen-
de. Zanje bo porabilo malo 
več kot 1,1 milijona evrov 
bilančnega dobička, ki v ce-
loti znaša 6,7 milijona evrov. 
Delničarji, ki bodo vpisani v 
delniški knjigi 26. septem-

bra, bodo denar dobili dan 
kasneje.

Država podprla 
predlog uprave
Vseslovensko združenje 

malih delničarjev se s takšno 
delitvijo ni strinjalo. Predlaga-
lo je, da terme svojim lastni-
kom razdelijo polovico bilanč-
nega dobička, kar pomeni, da 
bi bruto dividenda na delnico 
znašala 4,5 evra. Kot je trdilo, 
je porabo polovice bilančnega 
dobička za dividende v letih 
2019 in 2020 uprava družbe 
obljubila na seji skupščine 
pred dvema letoma. Vodstvo 
Term Olimia jim je odgovo-
rilo, da je takrat napovedalo 
delitev dividend v višini polo-

vice čistega in ne bilančnega 
dobička in takšno napoved 
letos tudi uresničuje.

NKBM je v zvezi z delitvijo 
dobička pripravila kar dva na-
sprotna predloga. V prvem, ki 
ga je v Podčetrtek poslala 13. 
junija, je predlagala, naj ter-
me za dividende, ki naj zna-
šajo 9,56 evra, porabijo skoraj 
ves bilančni dobiček, izplača 
pa naj jih lastnikom, ki bodo 
v delniški knjigi vpisani 28. 
junija. V drugem predlogu, ki 
ima datum 26. junij, je banka 
svoje zahteve nekoliko omi-
lila. Predlagala je, naj bruto 
dividende na delnico zna-
šajo 5,61 evra, izplačane pa 
naj bodo 1. avgusta tistim, ki 
bodo v delniški knjigi vpisani 
31. julija.

Država, ki je s Kapital-
sko družbo, s Slovenskimi 
železnicami, z Družbo za 
upravljanje terjatev bank in 
s Slovenskim državnim hol-
dingom 57-odstotna lastnica 
Term Olimia, je podprla ta-
kšno višino dividend, kot sta 
jo predlagala uprava in nad-
zorni svet, zato o predlogih 
VZMD in NKBM na seji sploh 
niso glasovali.

Bo NKBM uspelo 
prodali svoj delež?

NKBM je v svojih nasprotnih 
predlogih navedla, da izplačilo 
višjih dividend ne bi negativno 
vplivalo na poslovanje družbe. 
Zanimivo je, za katera datuma 
je predlagala izplačilo in kate-
rim delničarjem. Konec junija 
se je namreč iztekel rok, do 
katerega je banka zbirala po-
nudbe za nakup svojega malo 
manj kot 21-odstotnega lastni-
škega deleža v Termah Olimia. 
To je po letu 2016, ko je NKBM 
dobila nove lastnike, že drugi 
poskus prodaje.

Ali je prispela kakšna po-
nudba in za koliko denarja bi 
bila banka pripravljena proda-
ti delnice tega uspešnega turi-
stičnega podjetja, še ni znano. 
Med najbolj resnimi kupci naj 
bi bila država, ki je že napo-
vedala, da namerava pod eno 
streho združiti več turističnih 
podjetij, ki so v njeni 100-od-
stotni ali večinski lasti. Gre za 
Istrabenz turizem, Sava turi-
zem, Hotele Bernardin, Ther-
mano Laško, zreški Unitur, ki 
ima Terme Zreče in smučišče 
Rogla, Adrio Ankaran in Hit.

V svojem novem trgovskem centru v Šentjurju 
podjetje Jagros poleg živilskih izdelkov ponuja 
tudi tekstil in gradbeni material. Kot je običaj-
no, se je ob nedavnem odprtju trlo kupcev.

Sindikat 
umirja 
napovedi o 
stavki

Sindikat Skei Gorenje je v minulih 
dneh med zaposlenimi zbiral podpise 
za podporo stavki. Te je podalo okoli 
55 odstotkov zaposlenih. »Podpisi še ne 
pomenijo stavke,« miri prvi sindikalist 
Žan Zeba. Stavkovne zahteve sicer po 
oceni vodstva Gorenja ne zadoščajo 
za izvedbo stavke. Ta bi bila zato po 
mnenju uprave nezakonita in tudi ne-
plačana.

Med stavkovnimi zahtevami sindikata 
so ugotavljanje odgovornosti nekaterih 
iz širšega vodstva Gorenja za slabe po-
slovne rezultate, pa preklic zmanjševanja 
števila zaposlenih iz poslovnih razlogov, 
ter dosledno spoštovanje zakonodaje in 
socialni dialog s sindikatom. Zeba se je 
pred dnevi sestal z glavnim direktorjem 
Gorenja Chaom Lium in tam dobil obe-
tavne napovedi, je povedal. »Tudi zapo-
sleni so na zborih delavcev dobro sprejeli 
napovedi vodstva. Zato upam, da se bodo 
razmere umirile.«

Po prepričanju uprave Gorenja, ki je od 
lani v lasti kitajskega koncerna Hisense, 
vodenje postopka določitve večjega šte-
vila presežnih delavcev poteka skladno 
z zakonodajo. Vodstvo podjetja meni, da 
bi bila morebitna stavka ob navedenih 
zahtevah nezakonita. Stavkajoči delavci 
za čas morebitne stavke, ki bi bila torej 
interesna, ne bi dobili plačila. V Gorenju 
še dodajajo, da so napovedano število 
presežnih delavcev iz 270, tudi s pomo-
čjo dodatnih spodbud, zmanjšali na okoli 
80. Vsakemu od preostalih presežnih de-
lavcev bodo ponudili pogodbo za novo 
delo v proizvodnji.

TS
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Center Sonček, ki deluje kot dnevni center za od-
rasle osebe s cerebralno paralizo, ima odslej svoje 
prostore v nekdanjem vrtcu na Kocbekovi cesti na 
Ljubečni. Center je bil prej v stavbi v Gregorčičevi 
ulici 6, ki bo namenjena dejavnostim Zdravstvenega 
doma Celje, zato je bilo treba za Sonček najti nove 
prostore.

ROBERT GORJANC

CELJE – »Sončki« v novih prostorih na Ljubečni

Selitev zaradi obnove stavbe

Center Sonček v Celju je Zveza društev 
za cerebralno paralizo Slovenije ob veliki 
podpori celjske občine in aktivnem 
sodelovanju Društva cerebralne paralize 
Sonček Celje (ustanovljeno leta 1984) 
odprla leta 1995 kot peti Sončkov dnevni 
center za odrasle osebe s cerebralno 
paralizo. V Zvezo Sonček je združenih 
18 društev, skupno več kot štiri tisoč 
oseb s cerebralno paralizo in z drugimi 
invalidnostmi, njihovih svojcev ter 
strokovnih sodelavcev.

Za prve vtise in mnenje o novih prostorih smo zaprosili 
tudi dva uporabnika novega Centra Sonček na Ljubečni:

Svetli, lepi, prijetni …

Nina Jerinič:
»Počutim se zelo v redu, 

saj je svetlo, jaz pa sem pri-
stašica svetlobe. Uživam v 
novostih. Naj se uresniči 
vse, kar nam je namenje-
no. V primerjavi s prej-
šnjim centrom je veliko 
več prostora, lahko smo 
bolj gibljivi in tudi veliko 
bolj samostojni. V centru 
se sicer ukvarjamo z raz-
ličnimi stvarmi, na primer 
z ročno izdelavo voščilnic, 
ki jih tudi zavijamo.«

Marko Založnik:
»Spremembo ocenjujem 

kot nek izziv. Imam težave 
z vidom, sem namreč slep, 
in preselitev doživljam 
malo drugače kot videči 
ljudje. Tako sem se moral 
navaditi na nove prostore. 
V Gregorčičevi ulici so bili 
prostori še kar v redu, še 
zdaleč pa ne tako veliki in 
prijetni, kot so novi. Sam 
se sicer lahko ukvarjam 
samo s tistimi deli, ki jih 
je mogoče opravljati na 
podlagi čutenja, kar pomeni zavijanje voščilnic in pripravo 
druge embalaže.

Uporabniki centra so z gosti prisluhnili krajšemu 
programu ob odprtju novih prostorov.

Mestna občina Celje jih je 
uredila v stavbi nekdanjega 
vrtca na Ljubečni, ki je s pre-
selitvijo v prostore osnovne 
šole izgubila svojo prvotno 
namembnost. »Dolgo smo 
razmišljali, kaj naj storimo s to 
stavbo, in ko je prišlo do odlo-

čitve o selitvi iz Gregorčičeve 
ulice 6, smo jo ponudili Centru 
Sonček. Za ureditev prostorov 
smo namenili približno 120 
tisoč evrov,« je povedal Vladi-
mir Ljubek, podžupan Mestne 
občine Celje. Prostori v nekda-
njem vrtcu so veliki 237 kva-

dratnih metrov, skupaj z oko-
lico 1.300 kvadratnih metrov.

»Sosedje so nas 
lepo sprejeli«
Novi prostori so velika pri-

dobitev za uporabnike varstve-
no-delovnega centra (VDC). 
»Veseli smo, da imamo nove, 
obnovljene, bolj svetle prosto-
re, kot smo jih imeli doslej v 
Gregorčičevi ulici, ti so namreč 
postali tudi pretesni. Upam, da 
bomo v tem okolju, ki je bolj 
podeželsko kot mestno, enako 
dobro sprejeti. Prvi odzivi so 
zelo pozitivni, vsi sosedje so 
nas toplo sprejeli in pričaku-
jemo, da bo tako storila tudi 
celotna lokalna skupnost,« je 
povedal Iztok Suhadolnik, 
direktor socialnega podjetja 
Zveze Sonček.

Dober sprejem v okolju je 
velikega pomena za delovanje 
Zveze Sonček in njenih upo-
rabnikov. »Zveza Sonček si že 
dvajset, trideset let prizadeva 
za sprejemanje drugačnosti, 
zato se trudimo, da vsem po-
jasnimo, da ni nič takšnega, 
česar bi se bilo treba bati in 
posameznike zavračati. Zaradi 
aktivnega pristopa do lokalne 

skupnosti v vsej naši zgodovini 
nismo imeli težav s sosedi in 
drugimi prebivalci in smo bili 
vedno dobro sprejeti,« je še po-
vedal Iztok Suhadolnik.

Dnevni varstveno-delovni 
center na Ljubečni bo na pod-
lagi koncesije trenutno obisko-
valo 13 uporabnikov storitev 
vodenja varstva in zaposlitev 

pod posebnimi pogoji. »Ker 
so prostori nekoliko večji, bi 
lahko sprejeli še koga, za kar 
potrebujemo novo koncesijo 
od države. Seveda jih lahko 

sprejmemo tudi kot prostovolj-
ce, vendar če imamo koncesi-
jo, potem imamo tudi ustrezno 
fi nanciranje,« je še dodal Iztok 
Suhadolnik.

Za ozračje strpnosti 
in dialoga
Odprtja novih prostorov 

Centra Sonček na Ljubečni 

se je udeležila tudi državna 
sekretarka na ministrstvu za 
delo, družino in socialne za-
deve ter enake možnosti Bre-
da Božnik, ki je povedala, da 

so vodila varstveno-delovnih 
centrov sprejeti uporabnika 
takšnega, kot je, mu pomaga-
ti, da se razvije in najde v sebi 
svojo pot. »Naloga države je 
ustvarjati razmere, v katerih 
lahko vsak od nas izraža, ohra-
nja in razvija identiteto. Da z 
ustvarjanjem ozračja strpnosti 
in dialoga, s sklepanjem vezi 
med starejšo, srednjo in mlaj-
šo generacijo bogatimo vsako 
družbo,« je poudarila Breda 
Božnik.

Nove prostore Centra Son-
ček je celjska občina uredila 
v nekdanjem vrtcu na Lju-
bečni.

V socialnem podjetju Zvezi 
Sonček, bodo z novo pridobi-
tvijo v Celju lažje uresničevali 
poslanstvo in vizijo svojega 
delovanja. To je zagotavljanje 
enakih možnosti razvoja prebi-
valcev Slovenije ter ustvarjanje 
takšnega kulturnega okolja, 
ki bo drugačnost v telesnih in 
intelektualnih sposobnostih 
sprejemalo brez vrednostnih 
predznakov.

Foto: SHERPA

Nove prostore sta z uporabnikom centra odprla celjski podžupan Vladimir Ljubek in 
državna sekretarka na ministrstvu za delo Breda Božnik.
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CELJE – Končan triletni projekt GreenerSites

Za reurbanizacijo opuščenih 
industrijskih območij

Začetek gradnje mostu čez 
Savinjo v Marija Gradcu

LAŠKO – Direkcija za infrastruk-
turo je v teh dneh v Marija Gradcu 
začela gradnjo mostu čez Savinjo, 
ki bo v Laškem staro mestno jedro 
razbremenil tranzitnega prometa. 
Z drugačno prometno ureditvijo v 
prihodnosti je namreč predvide-
na ukinitev prometa za tovorna in 
osebna vozila na mostu čez Savinjo 
v središču Laškega.

V okviru nadgradnje železniškega 
odseka Zidani Most–Celje je bil pred 
časom ukinjen nivojski prehod pri 
Pivovarni Laško, glede na pogosto 
neprevoznost obstoječega železni-
škega podhoda pri pivovarni pa bo 
novozgrajen most pomenil trajno pro-
metno rešitev v Laškem.

»Na tem mestu delavci vrtajo teme-
lje za pilote, dostopne ceste so ure-
jene, prav tako plato v reki Savinji. 
Rok gradnje je predvidoma konec pri-
hodnjega leta,« je o trenutnih delih 

povedal Luka Picej, vodja režijskega 
obrata na oddelku za gospodarske 
javne službe, okolje in prostor v Ob-
čini Laško.

Izvedba investicije sodi v sklop pro-
jekta nadgradnje železniške proge 
Zidani Most–Celje, ki ga sofinancira 
EU. Vrednost investicije je 6,7 mili-
jonov evrov, gradbena dela izvajajo 
podjetja Kolektor, Impressa Polese in 
Voc Celje. Zaradi gradnje mostu Luka 
Picej večjih prometnih težav na tem 
območju sicer ne pričakuje: »Nekaj 
zastojev na državni cesti zagotovo bo. 
Ko bo sproščen nov podvoz pri Marija 
Gradcu, bo promet na tem mestu, na 
lokalnih cestah zastojev ne pričaku-
jemo.«

Nov podvoz v Marija Gradcu bo 
predvidoma odprt jeseni, in sicer z 
gradnjo drugega mostu čez Lahomni-
co.

RG, foto: DRSIGradbišče v Marija Gradcu za nov most čez Savinjo

Konec minulega meseca je Mestna občina Celje kon-
čala triletni evropski projekt GreenerSites, katerega 
namen je bilo izboljšati okoljsko in prostorsko stanje 
opuščenih ali premalo izkoriščenih industrijskih ob-
močij ter upravljanje z njimi. V projektu je sodelovalo 
enajst partnerjev iz petih držav srednje Evrope.

ROBERT GORJANC

Poskusne metode 
v okviru projekta 
GreenerSites

Celjska občina je v okviru projekta GreenerSites 
poskusno izvedla tri metode:

Remediacija z imobilizacijo
Metodo je izvedel Zavod za gradbeništvo Slovenije. 

Onesnaženo zemljino je mešal s primernim aditivom, pri 
čemer so se potencialno strupeni elementi s kemičnimi 
in fizikalnimi mehanizmi pretvorili v nizko mobilni in 
slabo topni kompozit.

Remediacija s hladno reciklažo
Metodo, ki temelji na bitumenski cementni stabili-

zaciji, je na pilotnem območju Stare cinkarne izvedlo 
podjetje Voc Celje.

Priprava ustrezne mešanice organo-
mineralnega substrata
Pilotno metodo je zasnoval in izvedel Kmetijski inštitut 

Slovenije. Aktivni substrat je pripravil iz komposta, mi-
neralnih tal in mineralov zeolita, ki vežejo težke kovine.

V okviru projekta GreenerSites je celjska občina 
izvedla tudi številna izobraževanja.

Ko je celjska občina pred 
petnajstimi leti ob gradnji 
Tehnopolisa in poslovne cone 
Gaberje – jug komunalno ure-

jala zemljišče, je med grad-
benimi deli nastalo približno 
15 tisoč kubičnih metrov ze-
meljskih izkopov, ki so bili 

zaradi visokih vsebnosti one-
snažil uvrščeni med nevarne 
odpadke. Sanacija z uporabo 
imobilizacije s kalcitnim pe-
pelom, ki jo je izvedlo pod-
jetje Stonex, je občino stala 
več kot milijon evrov. Čeprav 
se je ta postopek izkazal kot 
uspešen, se je celjska občina 
leta 2016 kljub temu pridru-
žila projektu GreenerSites. S 
pomočjo evropskih sredstev 
je poskusno izvedla tri različ-
ne metode, ki niso primerne 
samo za reurbanizacijo Stare 
cinkarne, temveč so lahko v 

pomoč tudi pri načrtovanju 
in urejanju drugih območij, 
kot so zelenice, parki, poti 
ob prometnicah, parkirišča 
in zemljišča za rekreacijske 
namene.

Celjska občina je v okviru 
projekta GreenerSites na pilo-
tnem območju Stare cinkarne 
vzpostavila prostorsko bazo 
podatkov o onesnaženosti 
tal na območju celotne obči-
ne, ki jo bo še dopolnjevala. 
Na občini so s strokovnjaki, 
poleg okroglih miz, ki so 
bile namenjene občanom, 

dijakom, študentom in pred-
stavnikom različnih podjetij 
ter ustanov, pripravili tudi 
lokalno izobraževanje za za-
poslene v občinski upravi, ki 
so pri svojem delu kakorkoli 
povezani z okoljsko proble-
matiko.

Skupna vrednost projekta 
GreenerSites, ki je del transna-
cionalnega programa Interreg 
Srednja Evropa in ga sofinanci-
ra Evropski sklad za regionalni 
razvoj (ESRR), je znašala sko-
raj 3,8 milijona evrov, za MOC 
približno 320 tisoč evrov, od 

tega je ESSR prispeval več kot 
270 tisoč evrov.

V projektu je sodelovalo 11 
partnerjev iz petih držav sre-
dnje Evrope (Italija, Hrvaška, 
Nemčija, Poljska in Slovenija), 
ki si prizadevajo za izmenjavo 
in nadgradnjo znanj s podro-
čja celostnega okoljskega upra-
vljanja degradiranih območij. 
Kot pridružen partner je bilo 
v projekt vključenih tudi 14 
ustanov. Pridružen partner za 
Slovenijo je bilo ministrstvo za 
okolje in prostor.

Foto: MOC

Letno kopališče prihodnje leto
SLOVENSKE KONJICE – Gradnja konjiškega letnega kopališča naj bi bila končana pri-

hodnje leto. Pogodbo za prenovo je lani oktobra podpisal prejšnji župan Miran Gorinšek. 
Pogodba z glavnim izvajalcem, konjiško družbo GMI, je bila podpisana v vrednosti 843 
tisoč evrov, v kar davek na dodano vrednost ni vštet.

Gre za gradnjo olimpijskega 
plavalnega in otroškega ba-
zena ter za prenovo različnih 
objektov kopališča, od blagaj-
ne do garderob. Del Konjiča-
nov meni, da bo bazen preve-
lik. Med njimi je nov župan. 
»Ob nastopu mandata sem 

skušal poiskati druge rešitve, 
da bi bil bazen manjši. Pogod-
be so bile že podpisane, tudi 
s podizvajalci, zato se ni dalo 
nič spremeniti,« omenja nov 
župan Darko Ratajc. »S po-
močjo proračunskega denarja 
bomo za bazen letos toliko po-

skrbeli, da ga bo prihodnje leto 
mogoče odpreti,« računa Ra-
tajc in pravi, da bo za urejanje 
potrebnih še približno dvesto 
tisoč evrov. Gradnja letnega 
kopališča bo Konjičane stala 
približno 1,3 milijona evrov.

BJ
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»Ko se bomo končno rešili smradu iz premogov-
niškega jaška, nam iz Termoelektrarne Šoštanj že 
grozijo s kurjenjem odpadkov. Krajani, ki živimo v 
neposredni bližini objekta, temu odločno nasprotu-
jemo,« je ob predstavitvi študije za sosežig goriva iz 
odpadkov poudarila svetnica SD Bojana Žnider. Tudi 
nekateri drugi svetniki so izpostavili bojazen, da bi 
bila v Tešu pri morebitnem sosežigu goriva iz nene-
varnih odpadkov na prvem mestu želja po prihodku, 
šele nato skrb za okolje in zdravje ljudi. Predstavniki 
elektrarne mirijo, da sosežiga ne bodo vpeljali, če se 
bo izkazalo, da ne gre za čisto tehnologijo.

TINA STRMČNIK

ŠALEŠKA DOLINA – Podrobnosti študije za sosežig goriva iz odpadkov razdvajajo

Teš za denar, domačini 
za zdravje in okolje

V blokih 5 in 6 bi lahko sku-
pno na leto končalo 150 tisoč 
ton nenevarnih odpadkov. 
V kotlih bi sosežigali izbran 
odpadni material, znan pod 
kratico SRF. Gre za gorivo, 
ki je izdelano iz industrijsko 
predelanih določenih vrst 
odpadkov. »Trde odpadke 
najprej razvrstijo, izločijo ko-
vine, nato še vinilkloride, torej 
polivinile, ki vsebujejo škodlji-
ve elemente. Nato vse skupaj 
zmeljejo na želeno granulaci-
jo in naredijo želeno kombi-
nacijo kurilne vrednosti,« je 
pojasnil pomočnik direktorja 
Teša mag. Jože Lenart. Dodal 
je, da o tem, kje bi pridobivali 
primerno gorivo, razmišljajo v 
Holdingu Slovenske elektrar-
ne. Gorivo bi Tešu lahko za-
gotavljali dva ali trije koncesi-
onarji, ki se v državi ukvarjajo 
z zbiranjem odpadkov.

Sosežig načrtujejo 
za konec leta 2020

Po Lenartovih besedah 
logistika še ni v celoti dore-
čena. Najverjetneje bodo od-
padke do elektrarne pripeljali 
s pokritimi kamioni. Skladi-
ščenje odpadkov načrtujejo v 
popolnoma zaprtem prostoru 
na zahodnem delu deponije.

Zdaj bodo v Tešu naročili 
izdelavo presoje vplivov na 
okolje, javni razpis za izdela-
vo presoje bodo objavili pred-
vidoma v tem mesecu. Izdelali 
bodo idejni projekt in investi-
cijski program. »Končno odlo-
čitev bomo sprejeli, potem ko 
bo narejena presoja vplivov na 
okolje in ko bo izdelan izved-
beni projekt. Sledili bi gradnja 
infrastrukture, zagonski pre-
izkusi in redno obratovanje. 
Ves čas želimo komunicirati z 

lokalno skupnostjo in zainte-
resirano javnostjo. Če bi se vse 
izšlo pozitivno, bi lahko SRF 
začeli uporabljati konec leta 
2020 ali v začetku leta 2021.«

V bloku 5 bi ob pogoju 
približno 3 tisoč ur letnega 
obratovanja in ob uporabi 
800 tisoč ton lignita lahko 
porabili do 63 tisoč ton SRF. S 
SRF lahko nadomestijo največ 
10 odstotkov premoga, da se 
ne pojavi korozija na kotlu. V 
blok 6 bi lahko ob približno 8 
tisoč urah letnega obratovanja 
in porabi 2.4 milijona ton pre-
moga porabili od 100 tisoč do 
150 tisoč ton SRF letno. Najve-
čja skupna ocenjena količina 
SRF za oba bloka je 150 tisoč 
ton SRF na leto.

Izpusti bi ostali v 
dovoljenih mejah
O vplivu, ki bi ga sosežig lah-

ko imel na podtalnico, kakovost 
zraka in na smrad, je spraševa-
lo več članov občinskega sveta. 
Lenart pomisleke domačinov 
razume. »V Tešu ne želimo lo-
kalni skupnosti ničesar vsilje-
vati. Če ne bomo prepričani, da 
gre res za čisto tehnologijo, je 

ne bomo vpeljali.« Pojasnil je, 
da prvi rezultati modelne štu-
dije sicer kažejo, da bi izpusti v 
zrak ostali v dovoljenih mejah, 
izpusti ogljikovega dioksida pa 
bi se močno znižali. Izpostavil 
je še, da je sosežig odpadkov 
eno, medtem ko je sežigalnica 
odpadkov drugo. Medtem ko 
v sežigalnicah kurijo samo od-
padke, je pri sosežigu dodajanje 
SRF predvideno do največ 15 
odstotkov energetske vrednosti 
premoga, tudi kriteriji so strožji. 
»Ob tej tehnologiji dolgoročno 
ni predvideno, da bi bila tukaj 
sežigalnica,« je zatrdil.

V Civilni iniciativi Šoštanj 
sosežigu ne nasprotujejo, 
vendar si želijo, da bi tudi lo-
kalna skupnost od tega imela 
denarno korist. »Proti smo. če 
v občini na ta račun ne bi nič 
dobili. Najprej je treba opre-
deliti našo denarno korist, 
nato bomo domačini rekli da 
ali ne,« je povedal predsednik 
iniciative Valter Kolar. O tem 
se je lokalna skupnost že pogo-
varjala tudi z vodstvom Teša, 
a Lenart pravi, da je o konkre-
tnih številkah prehitro govoriti. 
»V tem trenutku namreč še ne 
vemo, kakšni bi bili prihodki 
Teša iz naslova sosežiga goriva 
iz odpadkov.«

Pomočnik direktorja Teša mag. Jože 
Lenart

»Meritve kakovosti zraka, vode in zemlje 
morajo biti neodvisne in javne. Občani 
moramo zato dobiti dovolj veliko dodano 
vrednost oziroma imeti od tega koristi. 
Kakovost zraka, prsti, vode in našega 
življenja se ne sme poslabšati, ampak 
izboljšati,« je dejala občinska svetnica 
mag. Judita Čas Krneža iz SDS.

»Če investicijski 
program ne bo 
pokazal plusa, 
torej da bi od 
sosežiga nekaj 
imeli elektrarna in 
lokalna skupnost, 
potem vse skupaj 
nima smisla,« je 
povedal pomočnik 
direktorja Teša 
mag. Jože Lenart.

Letno kopališče 
prihodnje leto

SLOVENSKE KONJICE – Gradnja konjiškega letnega 
kopališča naj bi bila končana prihodnje leto. Pogodbo 
za prenovo je lani oktobra podpisal prejšnji župan Miran 
Gorinšek. Pogodba z glavnim izvajalcem, konjiško druž-
bo GMI, je bila podpisana v vrednosti 843 tisoč evrov, v 
kar davek na dodano vrednost ni vštet.

Gre za gradnjo olimpijskega plavalnega in otroškega 
bazena ter za prenovo različnih objektov kopališča, od 
blagajne do garderob. Del Konjičanov meni, da bo bazen 
prevelik. Med njimi je nov župan. »Ob nastopu mandata 
sem skušal poiskati druge rešitve, da bi bil bazen manjši. 
Pogodbe so bile že podpisane, tudi s podizvajalci, zato se 
ni dalo nič spremeniti,« omenja nov župan Darko Ratajc. 
»S pomočjo proračunskega denarja bomo za bazen letos 
toliko poskrbeli, da ga bo prihodnje leto mogoče odpre-
ti,« računa Ratajc in pravi, da bo za urejanje potrebnih še 
približno dvesto tisoč evrov. Gradnja letnega kopališča bo 
Konjičane stala približno 1,3 milijona evrov.

BJ

Najemnike bodo 
preverjali

VOJNIK – Občina je objavila razpis za dodelitev nepro-
fi tnih stanovanj in to za obdobje od leta 2020 do 2022. 
Tako se je odločil občinski svet na zadnji seji. Gre za 
stanovanja, ki bodo izpraznjena ali na novo pridobljena. 
Razpis za dodelitev neprofi tnih stanovanj bo končan 
29. julija.

Občina je v zadnjem obdobju že rešila več stanovanjskih 
problemov po prenovi večstanovanjske stavbe v Novi Cer-
kvi. Več prosilcev še vedno pričakuje dodelitev manjšega 
stanovanja, za eno osebo. Za najem neprofi tnega stanova-
nja so osnovno merilo kandidatovi dohodki.

Vojniška občina tudi napoveduje preverjanje upraviče-
nosti sedanjih najemnikov do neprofi tnih stanovanj, kar 
ji omogoča šele nova zakonodaja. Najemnik, ki ne bo več 
upravičen do neprofi tne najemnine, bo imel dve možnosti: 
plačevanje tržne najemnine ali izselitev iz stanovanja.

BJ

Načrtujejo regijski 
gasilski poligon

VOJNIK – V bližnji okolici občinskega središča naj bi 
bil zgrajen regijski gasilski poligon. Gre za zemljišče 
nasproti graščine Tabor, ki je v Višnji vasi pri Vojniku. 
Občinski svet se je na svoji zadnji seji z gradnjo na tej 
lokaciji strinjal.

Regijski gasilski poligon naj bi bil zgrajen v sodelovanju 
med Gasilsko zvezo Slovenije in Občino Vojnik. Gasilska 
zveza Slovenije se je namreč odločila, da bo po Sloveniji 
zgradila več poligonov, namenjenih usposabljanju gasilcev. 
Potem ko se je občina odločila za umestitev poligona v 
Višnji vasi pri Vojniku, ima občinska uprava zeleno luč za 
pripravo podrobnega prostorskega načrta. Z njim naj bi 
uredili celotno okolico regijskega poligona.

BJ

Izrazito naložbeno 
leto

LUČE – Občinski svet se je na zadnji seji seznanil z 
izvajanjem občinskega proračuna v letošnjem prvem 
polletju. Po proračunu načrtujejo Luče letos 4,1 milijona 
skupnih prihodkov in odhodkov, od česar sta približno 
dve tretjini za različne naložbe. Med njimi je glavna 
gradnja športne dvorane, ki bo služila tako osnovni šoli 
kot drugim občanom.

Pred približno tednom je bila pokrita streha nove dvo-
rane, dela naj bi bila končana septembra ali oktobra. Brez 
zapletov ne gre. Eden od ponudnikov za opremo dvorane, 
ki na razpisu ni bil izbran se je pritožil. To je pomenilo 
nekaj mesecev zamude, vendar je državna revizijska ko-
misija tožnikovo pritožbo pred kratkim zavrnila. Elan naj 
bi opremo montiral v poletnih mesecih. Dvorana, ki je 
največja naložba od nastanka občine, naj bi stala približno 
2,3 milijona evrov.

Druga večja letošnja naložba je gradnja nove čistilne 
naprave, za katero je pogodba z izvajalcem podpisana. 
Gradnja približno tristo tisoč evrov vredne naprave naj 
bi bila končana do jeseni. V proračunu je tudi denar za 
ceste. Občina, ki po številu cest na prebivalca v Sloveniji 
prednjači, bo asfaltirala tudi letos. Izvajalec naj bi bil iz-
bran ta teden. Zaradi velike naložbe bo letos položenega 
malo manj asfalta kot sicer. Letos bodo Luče namenile za 
asfaltiranja cest 165 tisoč evrov.

BJ

V Tešu sosežig 
goriva iz nenevarnih odpad-
kov vidijo kot eno od možnosti izboljšanja 
svojega poslovnega rezultata ter zagotavljanja boljšega 
položaja lokalne skupnosti. In tudi kot način reševanja problema-
tike z odpadki v državi. Domačini glede sosežiga niso enotni.
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»Projekt gradnje celjske vzhodne obvoznice, ki bo 
razbremenila promet skozi celjsko mestno jedro, je 
ocenjen na 55 milijonov evrov. Začetek gradnje je 
predviden v letu 2027,« so pojasnili na Direkciji RS 
za infrastrukturo (DRSI) glede problematike, ki je v 
zadnjem času dvignila kar nekaj medijskega prahu, 
tudi zaradi nasprotujočih si informacij.

ROBERT GORJANC

Med Planino in Sevnico po obnovljeni cesti

Rečiška krožna 
pot postala naj 
planinska pot

LAŠKO – V okviru akcije Planinske zveze Sloveni-
je (PZS) in spletnega glasovanja je letošnja naj pla-
ninska pot postala Rečiška planinska krožna pot, za 
katero skrbi Planinsko društvo Laško.

Planinke in planinci so pri glasovanju na spletni strani 
akcije Očistimo naše gore lahko izbirali med enajstimi 
planinskimi potmi, ki jih je po posvetu z oskrbniki pla-
ninskih poti določila PZS. Za Rečiško planinsko pot se 
je uvrstila Slovenska pot na Mangart, tretje mesto je 
pripadlo Koroški planinski poti.

Da je rečiška planinska pot dobila največ glasov, ni 
le potrditev, da je pri planincih priljubljena, ampak je 
tudi priznanje in zahvala markacistom, ki skrbijo, da je 
lepo vzdrževana, varna in označena. »Rečiško planinsko 
krožno pot smo na natečaj prijavili, ker bi radi s pomočjo 
akcije Očistimo naše gore lepote naše obhodnice pred-
stavili še večjemu krogu ljudi in jih hkrati privabili v naše 
kraje, ki so zaradi nižje lege včasih po krivem zaposta-
vljeni. Hkrati se v društvu soočamo s fi nančnimi izzivi, 
saj so nekateri odseki poti kritični in nujno potrebni 
obnove, a jim s trenutnimi fi nančnimi zmožnostmi v 
društvu enostavno nismo kos,« je v imenu Planinskega 
društva Laško povedal načelnik markacijskega odseka 
Jurij Videc.

Zmagovalna krožna pot, dolga 35 kilometrov, vodi 
po vrhovih vzhodnega dela Posavskega hribovja in ob-
kroži rečiško dolino, ki nosi ime po potoku Rečica in je 
bila vse od 19. stoletja znana po rudarstvu. Pot obhodi 
deset vrhov: Govško brdo, Zavrate, Babo, Ostri vrh, Kal, 
Mrzlico, Gozdnik, Šmohor, Tovsto in Malič. Pohodniki 
lahko med potjo opazijo sledi rudarske kulturne de-
diščine in se odpočijejo na kateri od treh planinskih 
koč. Vrhovi ponujajo lepe razglede na okoliške vasi 
in hribovja, ob lepem vremenu na celotne Kamniško-
Savinjske Alpe ter Julijce na čelu s Triglavom.

S pomočjo akcije Očistimo naše gore, ki poteka pod 
okriljem Zavarovalnice Triglav in v sodelovanju s PZS, 
bo zmagovalna pot dobila lepšo in varnejšo podobo. Do 
konca leta bodo na obhodnici zagotovili več varnosti 
pohodnikom kot tudi vedno številnejšim kolesarjem. Na 
več odsekih – v skupni dolžini več kot šeststo metrov 
– bodo namestili erozijske zaščite, obnovili dotrajane 
jeklenice, pot bodo na novo označili z Knafelčevimi mar-
kacijami in zamenjali dotrajane smerne table.

Z izborom Naj planinska pot želimo osvetliti pomen 
zahtevnega prostovoljnega dela markacistov in jim po-
magati pri njihovem delu. Lani smo tako s PD Celje – 
Matica obnovili pot od slapa Rinka do Frischaufovega 
doma na Okrešlju. Tudi letos bomo s fi nančnimi sredstvi 
prispevali k varnejši Reški planinski krožni poti,« je po-
vedala Ana Cergolj Kebler, vodja akcije Očistimo naše 
gore v Zavarovalnici Triglav.

RG

Novinci čez kožo skočili v rudarski stan
VELENJE – Na mestnem 

stadionu je bil minulo so-
boto 59. Skok čez kožo. 
Premogovnik Velenje, ki 
to prireditev pripravlja ob 
prazniku rudarjev, 3. juliju, 
je v rudarski stan simbolič-
no sprejel 38 novincev. Čez 
kožo je skočilo še nekaj upo-
kojenih rudarjev, ki so jih v 
rudarske vrste sprejeli pred 
petdesetimi leti. Častni skok 
je izvedel generalni direktor 
Holdinga Slovenske elek-
trarne mag. Stojan Nikolić.

»Vsako leto me neizmeren 
ponos prevzame že v trenut-
ku, ko pridem na Titov trg, da 
se pridružim številnim ›kame-
ratom‹ v paradi uniformiranih 

rudarjev, ko skupaj z njimi ko-
rakam po Velenju. V največje 
zadoščenje, da ohranjamo 
našo tradicijo kljub zahtevnim 
časom, mi je tudi pogled na 
množico, ki nas pričaka na tri-
bunah,« je v uvodu dejal gene-
ralni direktor Premogovnika 
Velenje mag. Ludvik Golob. 
Dejal je, da je premogovnik 
letošnje leto s proizvodnega 
vidika začel zgodovinsko. Na 
prvi delovni dan so delavci na-
mreč odkopali 250-milijonto 
tono premoga. Do sredine ju-
nija so nakopali 50 tisoč ton 
premoga več, kot so predvi-
deli v letnem načrtu. Načrte 
so presegli tudi glede izdelave 
prog, in sicer za več kot 200 

metrov. Golob si želi, da bi 
bilo tako tudi v prihodnje, če-
prav je rudarski poklic ves čas 
soočen z zahtevnimi geome-
hanskimi pogoji, ki vplivajo 
na proizvodnjo.

Tudi scenariji za 
predhodno zaprtje
Kot že večkrat doslej je 

generalni direktor premo-
govnika poudaril, da ima ta 
še vedno na voljo več kot 
109 milijonov ton premo-
ga, njegov odkop v skladu z 
dolgoročnimi načrti obrato-
vanja šestega bloka Termoe-
lektrarne Šoštanj načrtuje do 
leta 2054. Dodal je, da v pre-
mogovniku pripravljajo tudi 

različne scenarije, ki predvi-
devajo predčasno prenehanje 
odkopavanja, in sicer do leta 
2030, 2040 in 2045.

Častni skok je izvedel ge-
neralni direktor Holdinga 
Slovenske elektrarne mag. 
Stojan Nikolić, ki je ob tem 
povedal svoje geslo. »Da 
bomo elektriko imeli, da se 
ne bi ob svečah greli. V tej 
dolini še milijone ton premo-
ga nakopali in ga bloku šest 
prodali,« je med drugim de-
jal. Poleg 38 novincev je čez 
kožo skočilo nekaj nekdanjih 
sodelavcev premogovnika, in 
sicer predstavnikov generaci-
je 1969.

TS

CELJE – Vzhodna obvoznica očitno bo

Kdaj bo prišlo do 
dogovora?

V prejšnji številki Novega 
tednika smo o tej temi obja-
vili stališča in razmišljanja 
celjskega župana Bojana 
Šrota, ki je pojasnil nekatere 
nejasnosti glede poteka trase 
vzhodne obvoznice, za kate-
ro se zavzema Mestna občina 
Celje. Gre za traso mimo Teh-
nopolisa do sotočja Voglajne 

in naprej do konca Polul, za 
katero sta se občina in direk-
cija dogovorili na sestanku 
septembra minulo leto.

Projekt gradnje osrednjega 
dela tretje razvojne osi, ki 
načrtuje cestno povezavo od 
Celja do Novega mesta, je na-
mreč precej odmaknjen, zato 
je celjska občina predlagala 

Trasa celjske vzhodne obvoznice

DRSI, naj se samostojno loti 
projekta celjske vzhodne ob-
voznice.

Prvotno zamišljena trasa dr-
žavnega prostorskega načrta 
za državno cesto med avtoce-
sto A1 (Celje – Lopata) in avto-
cesto A 2, ki je v pripravi, je si-
cer zamišljena skozi Teharje, 
čez strelišče in čez Zagrajsko 
dolino do Polul. Prav ta trasa 
je bila vir nasprotujočih si in-
formacij. A ker je DRSI potr-
dila traso, ki jo je predlagala 
celjska občina, je razumljivo 
mogoče pričakovati, da se 
bo prihodnja državna cesta v 
osrednjem delu tretje razvoj-
ne osi (ko in če nekoč bo) na 
območju knežjega mesta na-
vezovala na vzhodno celjsko 
obvoznico.

Zanjo so se v celjski občini 
zavezali, da jo bodo umestili 
v prostor, saj gre za poveza-

vo, ki je regionalnega pome-
na, pri čemer je prostorsko 
umeščanje v pristojnosti 
občine. Kot je povedal Bojan 
Šrot, bodo v občini za ume-
ščanje v prostor poskrbeli, a 
želijo od države zagotovila, 
da bo vzhodna obvoznica 
potem res tudi zgrajena, saj 
je projektna dokumentacija 
za umeščanje v prostor zelo 
draga.

Glede na to, da je DRSI za 
novo predlagano traso (torej 
celjsko vzhodno obvoznico) 
že pripravila tako imenovani 
dokument identifi kacije inve-
sticijskega projekta (DIIP), na 
podlagi katerega je investici-
ja ocenjena na že omenjenih 
55 milijonov evrov, je mogoče 
sklepati, da v DRSI ta projekt 
nameravajo uresničiti.

Podrobnosti bosta obe stra-
ni, celjska občina in DRSI, 
očitno morali še uskladiti. Na 
DRSI, kot so nam sporočili, 
imajo z MOC večkrat letno 
redne operativne sestanke, 
zadnji na temo vzhodne ob-
voznice je bil marca letos.

Infografi ka: DRSI

Tako izgleda obnovljena cesta, ki so jo mnogi težko pričakovali.

ŠENTJUR – Po približno 
letu in pol čakanja je vožnja 
med Planino pri Sevnici in 
Sevnico mogoča po obno-
vljeni cesti, ki predstavlja 
najkrajšo povezavo med ob-
činama Šentjur in Sevnica. 
Minuli konec tedna je tam 
pristojna komisija pregleda-
la traso in sklenila, da opra-
vljena dela omogočajo varno 
vožnjo. Vzdrževalec cest je 
tako lahko odstranil popolno 
zaporo prometa.

Na to prometno žilo so ve-
zani tudi tri večja podjetja na 
Planini pri Sevnici in številni 
domačini, ki se dnevno vozijo 
na delo proti sosednji občini. 
Republiška direkcija za infra-
strukturo je še zadnji ozek in 
makadamski odsek, dolg 1,7 
kilometra, začela obnavljati 
konec leta 2017. Dokončanje 
projekta je zaradi dodatnih del 
na zahtevnem terenu večkrat 
preložila. Zdaj je vožnja mogo-
ča po razširjenem in asfaltira-
nem vozišču, ki je pred padcem 
kamenja zaščiteno z lovilnimi 
mrežami. Izvajalec del je zgra-
dil podporne zidove ob cesti, iz-
vedel tri nove večje prepuste in 
zgradil oporne zidove ob strugi 
potoka Sevčnina. Saniral je tudi 
plaz nad to regionalno cesto. 

Direkcija za infrastrukturo je 
za obnovo odštela približno tri 
milijone evrov.

Nič več obvozov
Župan Občine Šentjur mag. 

Marko Diaci je vesel, da je 
epilog dočakala zgodba, za 
katero si je lokalna skupnost 
prizadevala vrsto let. »Nenaza-
dnje smo že leta 2011 začrtali 
dokončanje trase, a je zaradi 
krize nato prišlo do zamika. 
Zdaj je projekt končan in bo 

pripomogel k boljši kakovosti 
življenja naših občanov, ki se 
vozijo proti občini Sevnica.«

Da je obnovljena cesta med 
Planino pri Sevnici in Sevnico 
izjemna pridobitev, je dejal 
tudi predsednik Krajevne sku-
pnosti Planina Jurij Hladin. 
Po njegovih besedah so doma-
činom med obnovo sive lase 
povzročali obvozi, čas vožnje 
na delo v sosednjo občino se je 
zelo podaljšal. »Ocenjujem, da 
bomo zdaj do Sevnice potre-
bovali približno dvajset minut. 
Ko smo se vozili naokrog po 
obvoznih cestah, smo do cilja 
potrebovali skoraj uro.«

Pri tem je opozoril, da bo 
zdaj nasploh bolj obremenjen 
promet med Planino in Šen-
tjurjem. Zato upa, da bo obno-
ve kmalu deležna še cesta med 
omenjenima krajema. Diaci je 
pojasnil, da gre za regionalno 
cesto, katere vzdrževanje je v 
pristojnosti države. »Del vozi-
šča je že bil urejen in prepla-
ščen z novo asfaltno prevleko. 
Še ena preplastitev vozišča, gre 
za vzpon pred Planino, je načr-
tovana kmalu. Vzdrževanje je 
tako predvideno hkrati z načr-
tom. Bo pa promet res verjetno 
gostejši kot doslej.«

TS, foto: Občina Šentjur
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Kolektiv Fotosfera sesta-
vljajo fotografi Andrej Potrč, 
Vid Jakop, Miro Nunić, Žiga 
Karl Gričnik in Jaka Teršek, 
ki od leta 2015 pod skupnim 
imenom gradijo zgodbo Raz-
glednic iz Slovenije. Nastale 
so fotografije, ki so kritičen 
prikaz vsakodnevnih, a red-
keje upodobljenih motivov. 
»Ko govorimo o kritičnosti, 
moramo uporabiti dva pogle-
da. Eden je v tem smislu, kaj 
bi Slovenci kot narod lahko v 
svojem obnašanju in načinu 
življenja izboljšali. Po dru-
gi strani je na razglednicah 
upodobljeno pomanjkanje 
nekega čuta do Slovenije, ob-
stajajo določene stvari, ki bi 
jih morali še bolj izpostaviti. 
Naši motivi so izredno pestri, 

od vinjenih posameznikov in 
posledic njihovih dejanj, kot 
so recimo podrte kante za 
smeti, do zapuščenih stavb, 
gradbenih objektov, nekaj s 
čim opozarjamo, da je nekaj 
v družbi narobe,« je razložil 
član kolektiva Fotosfera Žiga 
Gričnik.

Niso oblikovalci, le 
opazovalci
»Marsikdo nam je očital, da 

se norčujemo,« je nadaljeval 
Gričnik in dodal, da s fotogra-
fijami niso oblikovalci dogod-
kov, temveč samo objektivni 
opazovalci, ki le beležijo do-
gajanje. »Na svojih razstavah 
se vedno zahvalimo obisko-
valcem in vsem Slovencem, 
ker brez njih te knjige ne bi 

Knjiga slovenskih razglednic iz našega vsakdana

Postavili ogledalo slovenskemu 
značaju

Fotoknjiga Razglednice iz Slovenije lokalnega ko-
lektiva Fotosfera je sklop razglednic, na katerih so 
fotografi s kritičnim pogledom ujeli vsakdanje moti-
ve slovenskega mestnega in podeželskega okolja, ki 
večini ljudem ostanejo neopaženi.

BARBARA GRADIČ OSET

Poletne temperature in čas šolskih počitnic so že tukaj, 
glas morja in dopusta prav tako že kličeta. Prav tako kli-
čejo knjige, ki smo jih mogoče dali na stran med letom. Če 
nimate idej, kaj bi brali, vam bomo v času poletja ponudili 
pet knjig za branje po izboru dobrih bralcev.

»Mislim, da je vsaka knjiga primerna za poletno branje. 
Poletje je čas, ko imam dovolj energije in prostega časa, da se 
branja resno lotim,« je izbor predstavil Miha Firšt.

Kristian Koželj: Muzej zaključenih razmerij
Nisem reden in poglobljen bralec poezije, a pesniški prve-

nec celjskega pesnika Kristiana Koželja je ob moji postelji že 
pol leta in ga z veseljem prebiram.

Nuccio Ordine: Koristnost nekoristnega
Če bi kdo želel razmišljati o umetnosti oziroma o človekovih 

dejavnostih, ki ne proizvajajo takoj denarja, bi mu priporočil 
to knjigo. V tem izvirnem eseju avtor piše, da smo bitja, ki v 
današnjem sistemu nekaj proizvajajmo, a Ordine je prepričan, 
da naša življenja nudijo še veliko več možnosti. Četudi sem 
že prej verjel v to idejo, me je knjiga prepričala še bolj.

Giacomo D´Alisa: Odrast
Knjiga ponuja razmišljanje, kako preživeti na planetu Ze-

mlja, saj prekomerno izkoriščamo naravne vire, proizvajamo 
ogromne količine ogljikovega dioksida, ko se razlike med 
revnim in bogatim delom planeta povečujejo. Knjiga ponuja 
alternative, kako živeti bolj zmerno, bolj zdravo, bolj pove-
zano z naravo in ljudmi.

Javier Marias: Tako belo srce
Španski pisatelj je napisal več romanov, ki sem jih prebral, a 

slednjega bi še posebej izpostavil. Zgodba me je res pritegnila.

Zbirka Kratka
Založba Krtina je izdala zbirko knjižic, ki na 80 straneh 

na zanimiv način predstavljajo različne teme, od zdravniške 
etike, filozofije, umetnostne zgodovine, ekonomije, statistike, 
zgodovine do politične filozofije. Vsaka tema je predstavljena 
z zanimivi razmišljanji, ki ponujajo nov pogled v teme in da-
jejo bralcu priložnost, da jeseni v službi zaradi novih znanj 
izpade zelo pameten.

BGO

Prijetna temperatura, dopust, mir … in knjige
Knjige za poletno branje po izboru Mihe Firšta

V fotografskem ateljeju Foto time na Trgu 
celjskih knezov so v torek odprli razstavo 
fotografij, ki obiskovalcem odkriva svet ur 
in urarstva. Razstavo so lani snovali trije 
prijatelji, a po nenadni smrti enega od njih, 
urarja Marjana Weissenbacha, sta jo v nje-
gov spomin postavili fotografinja Klara Jasna 
Ajtnik in oblikovalka Irena Božnik Recko.

Rdeča nit razstave je vprašanje, kdo ima 
ključ do prijaznejših časov. Klara Jasna Aj-
tnik takole odgovarja: »Urar uravnava ure, da 
točno kažejo bežeči čas, le fotograf in umetnik 
pa v sliki ustavita odhajajoči čas in za večno 
ujameta trenutek sreče, ki nezadržno zbeži.«

Razstava je večplastna, gre za prikaz urar-
jeve perspektive zobatih kolesc in gibljivih 
delcev, drugi del sega v obdobje delovanja 
Marjana Weissenbacha v celjskem hokej-

skem klubu, kjer je bil eden od perspektivnih 
mladih igralcev.

»Urarstvo je danes izumirajoči poklic, nekoč 
pa je bil to poklic matematikov, inovatorjev, 
mojstrov. Marjan ga je nasledil po dedu in oče-
tu, ob čemer se je ukvarjal še z vrsto drugih 
stvari. Dokazal je, da ni tako pomembno, kako 
si finančno močen in uspešen, ampak koliko 
dobrega izzoveš v ljudeh,« je povzela ozadje 
spominske razstave Irena Božnik Recko in 
dodala, da naj ljudje sledijo tistemu, kar jim 
daje smisel, da se ne bi počutili kot kolesce, ki 
ga je mogoče brez težav zamenjati.

Miniaturni fotografski atelje Klare Jasne Aj-
tnik bo znotraj in zunaj začasno razstavišče 
do 12. julija. Na odprtju je za glasbeno po-
pestritev poskrbel kantavtor Samo Horvatič.

TC
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Mlad celjski skladatelj Leon Firšt 
je na mednarodnem tekmovanju iz 
glasbene kompozicije v filipinskem 
mestu Banaue prejel veliko nagrado 
za skladbo The Story of Ifugao oziro-
ma Zgodba Ifugaa. Firšt, ki je pri 24 
letih ustvaril že približno 70 solistič-
nih, komornih in orkestrskih skladb, 
je zmagal v konkurenci 84 avtorjev z 
vsega sveta. Nagrado, 12 tisoč ameri-
ških dolarjev, bo vložil v glasbo, pravi.

Leon Firšt je razpis za tekmovanje, 
katerega namen je krepitev osveščenost 
o nujni obnovi in ohranjanju riževih 
polj na severu Filipinov, ki so uvršče-
na tudi na Unescov seznam svetovne 
dediščine, opazil na svetovnem sple-
tu. Ustvaril je simfonično skladbo in 
se prijavil brez posebnih pričakovanj. 
Kako je okoljsko tematiko strnil v notno 
črtovje? »Hkrati z razpisom je bilo do-
stopnega ogromno gradiva. Predvsem 
njihovih plemenskih ritmov in melodij. 

Izbral sem najznačilnejše ritme in eno 
značilno melodijo ter jih uporabil na 
svoj način. Naredil sem bogato orke-
stracijo,« je povedal.

Pomembna odskočna 
deska
Firšt je na Filipinih, kjer je preživel tri 

tedne, večkrat prisluhnil svojemu delu, 
kot ga je izvedel tamkajšnji orkester. 
Glasbi je seveda budno sledila tudi med-
narodna strokovna komisija. »Vedno je 
posebno doživetje poslušati svojo stva-
ritev. Seveda nikoli ne zveni čisto tako, 
kot si predstavljam na začetku. A tega se 
moram počasi navaditi. Ko dam skladbo 
od sebe, ni več samo moja, ampak je tudi 
od izvajalcev in poslušalcev,« je razložil.

Mlad celjski skladatelj je hvaležen, da 
so njegovo delo slišale tri mednarodne 
žirije, tako so ga spoznali vodilni skla-
datelji iz Združenih držav Amerike, z 
Japonske in s Filipinov. To mu odpira 

»O denarni nagradi ne 
razmišljam preveč. Častil 
bom kakšno pijačo več. 
Gotovo bom večino vložil v 
glasbo,« pravi Leon Firšt.

Riževa polja ujel v 
notno črtovje
Leon Firšt veliki zmagovalec mednarodnega tekmovanja na Filipinih

»Ko imam idejo in glavne teme, sem zelo hiter pri spravljanju not na 
papir,« je o nastanku nagrajene skladbe The Story of Ifugao povedal 
Leon Firšt, zmagovalec mednarodnega tekmovanja v kompoziciji, ki 
ga organizira Universal Harvesters Inc.

nove možnosti sodelovanja po svetu in 
je odlična odskočna deska, meni. Tudi 
nagrado, vredno 12 tisoč ameriških 
dolarjev, bo vložil v glasbo, je dejal. 
Namenil jo bo glasbeni opremi ali nada-
ljevanju študija v tujini. Kljub osvojeni 
nagradi ne počiva na lovorikah, saj mu 
tega niti ne dopuščajo projekti, v katere 
je vpet. Med drugim bomo kmalu lahko 
slišali glasbo, ki jo je ustvaril za sloven-
ski televizijski muzikal Butalci.

TINA STRMČNIK
Foto: GrupA

Poletje vabi k branju
Pet knjig po izboru antropologa Dana Podjeda

V poletnem času kulturne 
strani bogatimo s knjižnimi 
predlogi ljudi, ki si vzamejo 
čas za dobre knjige. Mogo-
če boste našli med njimi ka-
kšno, ki vam bo popestrila 
prosti čas med poletjem.

David Sax: Maščevanje 
analognega

Zakaj se vračajo vinilne 
plošče? Zakaj postaja spet 
priljubljeno analogno fotogra-
firanje? Zakaj zamisli in spo-
mine še vedno raje beležimo 
v zvezke kot v računalnike in 
pametne telefone? Zato, ker so 
vinilke in beležnice ter foto-
grafije, natisnjene na papirju, 
dejanske in čvrste. In pred-
vsem zato, ker ljudje potrebu-
jemo nekaj oprijemljivega in 
zanesljivega v spremenljivem 
in nestabilnem svetu. David 
Sax s številnimi primeri iz 
različnih koncev sveta, pod-
prtimi s konkretnimi podatki, 
izvrstno pojasni, zakaj bodo 
analogne rešitve dolgoročno 
ponovno prevladale nad digi-
talnimi.

Ray Kurzweil: Singular-

nost je blizu
O tem, da bi lahko analogno 

zavladalo nad digitalnim, za-
gotovo dvomi futurolog in izu-
mitelj Ray Kurzweil, ki od leta 
2012 pomaga Googlu razvijati 
rešitve za strojno učenje. Pred 
skoraj desetletjem in pol je 
obelodanil, da se hitro in neiz-
ogibno bliža prelomni trenu-
tek, ko bo umetna inteligenca 
prehitela človeško in se bomo 
ljudje neločljivo povezali z na-
pravami. Po njegovih napove-
dih se bo to zgodilo leta 2045, 
kar bo pomenilo konec člove-
štva, kot ga poznamo danes, 
in začetek novega človeka ali 
kar »nadčloveka«, če sledimo 
Nietzscheju, ki bo večno živel. 
Ob branju Kurzweilove pro-
vokativne razprave bi zlahka 
odmahnili z roko, češ da gre 
za prismuknjenega znanstve-
nika, če ne bi bil avtor te knji-
ge med glavnimi poznavalci 
in usmerjevalci svetovnega 
tehnološkega razvoja.

Gary Shteyngart: Superža-
lostna resnična ljubezenska 
zgodba

»Simpatična distopija« je 
nenavadna besedna zveza, a 
ta knjiga je točno to. Glavna 
junaka, Lenny in Eunice, se 
kot novodobna Romeo in Juli-
ja zaljubita v Italiji. Nato se za 
nekaj časa razideta in se spet 
snideta v New Yorku, kjer po 
cestah že vozijo tanki. Večji 
del zgodbe namreč poteka v 
ZDA, ki propadajo finančno, 
politično in predvsem moral-
no. (Recimo, da bi bilo to lah-
ko v sedmem letu Trumpove 
vladavine.) Lenny, ki je sicer 
otrok ruskih imigrantov, ima 
v zmedenem svetu solidno 
službo. Dela za podjetje, ki 
v duhu Kurzweilovih zamisli 
v nedogled podaljšuje življe-
nja bogatašev. Superžalostna 
zgodba je na trenutke sicer 
baročno nabuhla, a je večidel 
superzanimiva in kot celota 
kruto resnična.

Rose Tremain: Pot domov
Roman opiše aktualno 

zgodbo ekonomskega migran-
ta Leva, ki se iz neimenovane 
vzhodnoevropske države od-
pravi na dolgo pot v London, 

kjer namerava služiti kruh 
zase in predvsem za svojega 
otroka. Njegova žena je na-
mreč umrla, za predšolsko 
hčer pa v njegovi odsotnosti 
skrbi ostarela babica. Pretre-
sljiv in hkrati romantično-no-
stalgičen je že prvi del knjige, 
ko resignirani Lev, ki ga je 
življenje v zatohli vaški sceni 
zatolklo skoraj do dna, preži-
vi petdeset ur na avtobusu in 
razmišlja o krajih, ki jih za-
pušča, ter navezuje stik z ne-
znanko, ki sedi na sosednjem 
sedežu in mu ponuja trdo ku-
hana jajca, ki jih je prinesla s 
sabo. Uvodni prizori so zgolj 
začetek kalvarije človeka, ki 
mora v tujem in neznanem 
mestu vzpostaviti nov položaj 
in mrežo poznanstev, da bi se 
sploh lahko postavil na noge. 
V Londonu denar ne leži na 
tleh, kot je to Levu pred odho-
dom na pot zagotavljal njegov 
prijatelj.

John Williams: Stoner
Roman, ki so ga nekateri 

literarni kritiki razglasili za 
najboljše spregledano delo 

Dan Podjed (Foto: osebni arhiv)

20. stoletja, je slovenskemu 
bralcu pisan na kožo. John 
Williams v cankarjanskem 
slogu pripoveduje zgodbo 
o sleherniku (bolje rečeno 
brezvezniku), ki se iz popolne 
bede na kmetiji uspe prebiti 
do službe na univerzi, a tam 
zaradi spletk, intrig in zamer, 
ki odlično opišejo dejansko 
stanje v marsikateri univer-
zitetni ustanovi pri nas in na 

tujem, do konca kariere ne 
postane drugega kot docent. 
S svojimi frustracijami potem 
greni življenje študentom in 
predvsem sebi, hkrati pa lah-
koverno verjame v zaprašene 
in nerealne ideale, predvsem 
v vzvišeno in romantično lju-
bezen. Krasen roman, skovan 
iz sivine in dolgčasa, ki kljub 
temu – ali prav zato – sije iz 
povprečja.

Vse skrivnosti na razstavi
V Galeriji sodobne umetnosti Celje bo do 23. septembra na ogled mednarodna sku-

pinska razstava Vse naše skrivnosti. Zasnovala jo je nemška kustosinja Katrin Mundt.
Center sodobnih umetnosti vsako leto v okviru rezidenčnega programa gosti kuratorje 

in umetnike. Tokrat se je programa udeležila ustvarjalka Katrin Mundt. Za izhodišče svoje 
razstave je vzela temo, ki ji v vsakdanjem življenju posvečamo precej pozornosti. »Na soci-
alnih omrežjih namreč delimo najbolj intimne trenutke. Tudi države in korporacije zbirajo 
naše podatke skrivno, mi pa ne vemo, za kaj jih pravzaprav želijo uporabiti. Skrivnost ima 
več funkcij, lahko je sistem nadzorovanja ali deljenja podatkov,« je opisala kustosinja Maja 
Hodošček.

Dodala je, da so se ustvarjalci teme lotili na različne načine. Eni so raziskovali arhive, 
drugi so se ukvarjali z lastnimi skrivnostmi. Nekateri so obiskovalcu razstave ponudili 
utopične pokrajine naše prihodnosti. Avtorji del izvirajo iz vsega sveta, med drugim iz 
Južne Amerike, Nemčije, Švice, Albanije. Slovence zastopata slikar Staš Kleindienst, ki je 
ustvaril novo serijo slik, ter umetniški duo Lenka Đorojević in Matej Stupica. Slednja sta za 
to razstavo pripravila novo skulpturo.

TS, foto: GrupANa ogled so različna dela, ki obravnavajo skrivnost kot intimen trenutek ali skrivnost kot sredstvo javne 
uporabe, je povedala kustosinja Maja Hodošček.

bilo. To, kar predstavljamo, 
smo člani kolektiva in to smo 
vsi Slovenci. To je ogledalo 
vsem skupaj.«

Tako razkrivajo pogosto 
videne, vendar redko upo-
dobljene prizore slovenske-

ga prostora, kot je recimo 
traktor na parkirišču pred 
nakupovalnim središčem. 
»To je prizor, ki ga fotograf 
mora ujeti v svoj objektiv. 
Nastala je izredno simbo-
lična fotografija. Predvsem 

je vezana na lokalno, sa-
vinjsko okolje. Gledalci 
bodo videli povezave med 
modernim in nečim, kar je 
bilo. V ospredju je medna-
rodni trgovec, ki se širi po 
Sloveniji, v ozadju je stavba 

propadajočega podjetja, ki 
je bilo nekoč v tem okolišu 
zelo močno. Traktor je sim-
bol okolja, ki prinese veliko 
k tej razlagi fotografije.«

Podobni motivi 
so tudi drugje po 
svetu
Gričnik je tudi priznal, da 

je tovrstna fotografija mo-
derna in da so odzivi tudi 
drugod zelo dobri. S pro-
jektom so se res omejili na 
Slovenijo, ampak bi lahko 
podobne motive ujeli tudi 
drugod. Koncept bi lahko po-
stavili kjerkoli po svetu in bi 
obiskovalcem bil razumljiv. 
Fotografije so v monografiji 
natisnjene na format raz-
glednice, da si lahko kupci 
izberejo katero od njih in jo 
pošljejo prijatelju in mu s 
tem sporočijo kaj posebnega. 
Skupina Fotosfera se je s se-
rijo Razglednice iz Slovenije 
leta 2016 uvrstila v ožji izbor 
natečaja festivala Fotonični 
trenutki.

Foto: Fotosfera

Z leve: Klara Jasna Ajtnik in Irena Božnik Recko

Kdo ima ključ do 
prijaznejših časov?
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Festival Celje Fokus je že dvanajsto leto 
zapored združil fotografe in teoretike, da 
bi poudaril pomen kakovostne fotografije. 
Njegova posebnost je bil dvodnevni med-
narodni simpozij v Slovenskem ljudskem 
gledališču Celje, kjer so razpravljali o po-
ložaju fotografije danes in o izzivih, s ka-
terimi se srečujejo kot fotografi.

Rdeča nit letošnjega festivala so vsakdanje 
banalnosti, ki nas obkrožajo in jih pogosto 
spregledamo. »Gre za odnos do običajnega, 
vsakdanjega, znanega, celo dolgočasnega in 
bizarnega,« je povedala programska direk-
torica festivala Jasna Jernejšek. Festival je 
povezal raznolika celjska prizorišča in raz-
stavišča. Še do konca avgusta so na ogled tri 
razstave. V Muzeju novejše zgodovine Celje 
je razstava Klausa Pichlerja, v kateri se lote-
va antropološke raziskave dometa in vpliva 
novodobnih ezoteričnih gibanj in njihovih 

sistemov prepričanj, v erotični galeriji Račka 
so razstavljena dela vizualnih ustvarjalk Anje 
Carr, Anne Ehrenstein in Sare Rman, v Likov-
nem salonu Celje so še na ogled nagrajena 
dela slovaškega fotografa Martina Kollarja, z 
njim razstavlja tudi priznan slovenski foto-
graf Borut Krajnc.

Novost letošnjega festivala je bil dvodnevni 
simpozij, na katerem so fotoreporterji pred-
stavili spremembe na različnih področjih 
fotografije. Jasna Jernejšek je ob tem tudi 
dodala, da je bil na simpoziju zelo raznolik 
nabor teoretikov in fotografov, ki so imeli 
možnost spletanja dolgoročnih povezav 
oziroma sodelovanja. Da ta obširen festival 
ostaja v Celju, je med drugim želja organiza-
torjev, kajti čim več tovrstnih dogajanj bi se 
moralo iz Ljubljane preseliti v mesta izven 
prestolnice.

BGO

Dotikanje z 
lepim

V celjski knjižnici se je premierno predstavila 
umetniška skupina Dancing Lights, ki združuje 
poezijo s plesom in z glasbo.

Slovenska pesnica Dragica Čarna večino časa živi 
v tujini. V tem času je nastalo precej njenih pesmi, 
ki jih je povezala v zbirko Ljubezni brez doma, ki je 
napisana v petih jezikih. Za predstavo, ki jo je pred-
stavila tudi v Celju, se je Dragica Čarna povezala z 
belgijskima umetnikoma – s kitaristom Anthonyjem 
Carrubo, ki je posebej za njeno poezijo napisal glas-
bo, in s plesalcem Federicom Ordoñezom, ki njene 
verze izraža z gibi. Sama svojo poezijo predstavlja 
v različnih jezikih. »Predstava povezuje več kultur, 
saj se prepletajo slovenski, angleški in španski je-
zik. Vso to poezijo, ki ne sme ostati v knjigi, želim 
približati ljudem, da s pomočjo lepega začutijo, kaj 
je poezija, kajti poezije se ne razume, ampak jo je 
treba čutiti. Prinese žalost in veselje. Naša predstava 
je dotikanje z lepim in prepletanje z drugimi kultu-
rami,« je še dodala avtorica.

BGO, foto: GrupA

Rolanda Fugger Germadnik iz 
Pokrajinskega muzeja Celje je pred 
leti izdala delo, ki je po stoletjih 
spornega pisanja srednjeveških 
kronistov kraljici s tremi kronami 
povrnilo ugled. Barbara Celjska 
je bila skoraj pol stoletja ogrska 
kraljica, poldrugo desetletje je 
obvladovala velik del slovaškega 
ozemlja. Redkokatera srednjeve-
ška podoba ženske je pri pisateljih 
in zgodovinarjih doživljala toliko 
krivic in negativnega prizvoka 
kot kraljica Barbara Celjska. A že 
dognanja celjske raziskovalke kot 
tudi zdaj slovaške dokazujejo, da 
je bila Barbara Celjska osebnost, 
ki si je v poznem srednjem veku 
v moškem svetu s svojo nadarje-

nostjo in sposobnostjo uspela iz-
boriti vodilni položaj tako na poli-
tičnem kot tudi na gospodarskem 
področju.

Odlična gospodarica
Daniela Dvoržakova je v mo-

nografiji Barbara Celjska, ki jo je 
v slovenščini izdala Celjska Mo-
horjeva družba, popisala izvor 
negativnih pogledov nanjo. Bar-
bara Celjska je bila izobražena 
vladarica. »Ugotovila je tudi, da 
je bila v tistem času Barbara Celj-
ska najbolj izobražena vladarica 
v takratni Evropi, da je znala šest 
jezikov, zato je imela pri ogrskem 
plemstvu veliko podporo. Znala je 
madžarsko. Bila je dobra gospoda-

Nova knjiga o celjski monarhinji

Da se Barbari Celjski 
povrne ugled

Barbara Celjska, najpomembnejša srednjeveška monarhinja, 
a vendar v senci svojega slavnega soproga Sigismunda Luksem-
burškega, se je bolj kot resnična osebnost v zgodovino zapisala 
kot čudna literarna junakinja, obdana s številnimi miti in le-
gendami. Daniela Dvožakova je s svojim raziskovanjem prišla 
do presenetljivih zaključkov, ki kraljici Barbari vračajo čast in 
ugled.

BARBARA GRADIČ OSET

rica. Če je za proračune tedanjih 
držav veljalo, da so bili prazni, 
je Barbara znala odlično ravnati 
s svojim denarjem. Še svojemu 
možu ga je posojala v zameno, 
da ji je dal posesti. Bila je prava 
Savinjčanka,« je na predstavitvi 
knjige razložil profesor za slova-
ško književnost na oddelku za 
slavistiko ljubljanske filozofske 
fakultete Andrej Rozman, ki je 
knjigo prevedel.

Nasprotniki so jo očrnili
S svojim raziskovanjem je Dvor-

žakova popravila številne napake 
in nenatančnosti o življenju Bar-
bare Celjske, ki se že leta pojavlja-
jo v strokovni literaturi. Avtorica 
je pri dolgoletnem raziskovanju 
ugotovila, da je bilo vse, kar je 
bilo negativnega zapisanega o 
Barbari Celjski, plod njenih na-
sprotnikov in nasprotnikov Celj-
skih grofov. »Ljudje so prepisovali 
od predhodnih kronistov. Dvorža-
kova je malce drugačna zgodovi-
narka, ki zna brati zgodovinske 
dokumente. V knjigi prav tako 
odpira razmišljanje, da so njeni 
nasprotniki zastrupili njeno hčer 

in njenega vnuka. Žal je moralo 
preteči toliko stoletij, da smo za-
čeli normalno razmišljati in po-
stavljati ljudi v pravi čas,« je še 
dodal Rozman.

O novih dognanjih Barbare Celj-
ske bo celjska založba jeseni v so-
delovanju s Pokrajinskim muzejem 
Celje pripravila simpozij.

Foto: Celjska Mohorjeva družba

Član festivalskega programskega odbora Miha Colner v pogovoru z Martinom Kollarjem (foto: Jaka Babnik)

Banalnosti na ogled
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Tatvine avtomobilov so najpogostejše ponoči

Avtomobilska mafija 
pripravljena tudi ubijati

V Sloveniji neznanci letno ukradejo od 900 do 
1.100 vozil, od tega več kot 60 odstotkov na obmo-
čju Policijske uprave Ljubljana. Število tovrstnih 
tatvin na Celjskem v zadnjih letih upada. To ne 
pomeni, da tatvin na Celjskem ni. Seveda so. In ni 
jih tako malo. Večina avtomobilov izgine med 23. 
in 5. uro. Preverili smo, katera vozila na Celjskem 
največkrat izginejo, in tudi, kakšna mafija stoji 
za tovrstnim kriminalom. Gre namreč tudi za 
tuje nevarne kriminalne združbe, ki lahko imajo 
za točno določeno vozilo, še preden ga ukrade-
jo, že ponarejene vse dokumente … V zadnjih 
letih vedno pogosteje oškodovanci, ki ostanejo 
brez avtomobila, kljub kriminalistični preiska-
vi pomoč poiščejo tudi pri detektivskih agenci-
jah. Tudi zato, ker se zdi, da so detektivi pri tem 
uspešnejši od policije, čeprav so pri dostopu do 
uradnih baz in evidenc pogosto bolj omejeni.

SIMONA ŠOLINIČ

Detektiv Simon Mrak je 
bil pri svojem delu že več-
krat na »lovu« za kriminal-
nimi združbami, ki so v 
Sloveniji kradle osebna vo-
zila. Takšno delo nikakor ni 
lahko, človeka lahko stane 
tudi življenja, saj gre tudi 
za izjemno nevarne krimi-
nalce, še posebej če so iz 
vzhodnih držav.

Mrak priznava, da detek-
tivsko iskanje ukradenega 
vozila ni poceni. Ponavadi 
je iz osnovnih podatkov, ki 
mu jih poda oškodovanec, 
razvidno, ali je iskanje vozi-
la sploh smotrno, še posebej 
če obstaja sum, da so vozilo 
storilci odpeljali v oddaljeno 
državo.

Dokaj pogosto se zgodi, da 
vozila storilci odpeljejo v Ro-
munijo, Bolgarijo ali Molda-

Po vozilo oškodovanca 
v neprebojnem jopiču

vijo. Sum, da je vozilo v teh 
treh državah, ni dober znak. 
Gre za gnezdo kriminala, kot 
se izrazi Simon Mrak: »Za te 
tri države je značilno, da so 
tamkajšnji policisti pogosto 
povezani z avtomobilsko ma-
fijo, kar otežuje preiskavo in 
iskanje. Drugače je na primer 
na Madžarskem, v Italiji ali 
Nemčiji oziroma v balkan-
skih državah. Predvsem v Sr-
biji se je zadeva močno spre-
menila. V zadnjih letih so na 
področju policije vzpostavili 
močne mehanizme notranjih 
nadzorov, da ne prihaja do 
korupcije. Nekoliko drugače 
je v Albaniji.«

Nove oblike avtomobil-
skega kriminala rastejo kot 
gobe po dežju. Naša država 
nanje še ni pripravljena, pra-
vi Mrak. V zadnjem času je 

mogoče opaziti razmah dolo-
čenih organiziranih združb, 
ki kradejo le določene vredne 
dele vozil: »To se dogaja za-
enkrat predvsem v Italiji in 
delu Avstrije. Največkrat gre 
za tatvine novih ogledal na 
dražjih in novejših vozilih. V 
njih so kamere ali senzorji. 
Takšno tatvino storilci izve-
dejo relativno hitro.« Med 
tatovi so zelo privlačni tudi 
senzorji za aktivni tempo-
mat.

Ste kdaj dele kupili 
»na črno«?
»Teh tatvin v Sloveniji še 

ni ali jih je relativno malo. 
Slovenija bi se nanje morala 
pripraviti. Predvsem zavaro-
valnice, in sicer v smislu, da 
pri zavarovanju ogledal ne bi 
smele enačiti z navadnim ste-

klom. Te tatvine se zelo hitro 
širijo. Samo za primerjavo: v 
severni Italiji je bilo leta 2017 
petsto takšnih tatvin, danes 
jih je že štiri tisoč. V dveh le-
tih se je zgodil velik porast. 
Podobno se lahko zgodi tudi 
pri nas,« dodaja Mrak.

Omenja, da nekateri slo-
venski posredniki, ki ku-
pujejo in nato preprodajajo 
rabljene avtomobilske dele, 
te kupujejo ravno od takšnih 
kriminalnih mrež. »Gre za 
izdelke iz druge roke. Tudi 
po naročilu. Nekdo recimo 
pove, kateri del potrebuje 
in za kateri model vozila. 
In to tudi dobi. V enem te-
dnu,« dodaja. Vendar pri 
posrednikih, ki takšno robo 
preprodajajo, ne gre za resna 
podjetja. Ta nadomestne dele 
dobijo na urejenem trgu do-
kaj poceni in imajo za vsak 
del praviloma urejeno doku-
mentacijo. Vsak nadomestni 
del ima svojo oznako, kodo. 
»Bolj gre za nekatere klasične 
fizične osebe, mehanike, kle-
parje, ki na veliko poslujejo 
z gotovino in dele kupujejo 
na črnem trgu. Na ta način 
spodbujajo takšno krimina-
liteto z vozili.«

Avto razstavijo zelo 
hitro
Kadar tatovi ukradejo vo-

zilo, ni nujno, da ga takoj 
odpeljejo v tujino. Lahko se 
znajde v kakšni slovenski 
garaži, kjer ga razstavijo in 
prodajo prav tako po posa-
meznih delih. Razstavljanje 
vozil je v Sloveniji zelo ak-
tualno, pravi Mrak. »Na ob-
močju Ljubljane je cel kup 

takšnih garaž, kjer to počne-
jo. In ne boste verjeli, kako 
hitro razstavijo vozilo. Gre 
za organizirane skupine, ki 
jih sicer policija nadzoruje in 
ima določene podatke o tem. 
Še več je takšnih točk v osta-
lih, bolj obrobnih občinah, 
kjer policijski nadzor morda 
ni tako obsežen.

»Nadzor bi bil še boljši in 
odkrivanje teh storilcev bi 
bilo še uspešnejše, če policija 
ne bi bila kadrovsko podhra-
njena. To v praksi pomeni, da 
je tistih, ki bi se specializira-
no ukvarjali s preiskovanjem 
in z odkrivanjem tega krimi-
nala, enostavno premalo,« 
pravi Mrak. Omenja še, da 
bi Slovenija morala uvesti 
sodobnejši način sledenja na 
avtocestah. S tem bi ubili več 
muh na en mah. Na primer z 
videonazorom, ki bi prepo-
znal tudi obraze voznikov, 
podatke o vozilu … »Tako bi 
vedeli, kje je kakšno vozilo 
in kam ga je kdo odpeljal. Za-
radi tega bi se storilci, ki se 
po tatvini vozila največkrat 
odpeljejo po avtocestah, od-
ločili drugače. Prisiljeni bi 
bili voziti po regionalnih in 
lokalnih cestah, kar predsta-
vlja preveliko tveganje, saj bi 
jih izsledili. Imamo tehnolo-
gijo in sredstva, ki tehnično 
omogočajo takšen nadzor, 
samo v prakso bi morali to 
še uvesti,« pravi Mrak.

Nevarna misija 
iskanja vozila
O mrežah kriminalnih 

združb s področja tatvin 
vozil Mrak pravi, da so zelo 
dobro organizirane. Krimi-
nalci imajo tako za vozilo, 
ki ga nameravajo ukrasti, že 
vnaprej urejene ponarejene 
dokumente. Torej vnaprej 
vedo, katero vozilo in komu 
ga bodo ukradli. Še posebej 
če gre za vrednejše vozilo. 
»Ko vozilo spravijo v tovor-
njak, imajo zanj že listine, 
ponarejene točno za ta mo-

del vozila. Na ta način vo-
zilo brez težav spravijo čez 
mejo. Najlažje takšno vozilo 
odpeljejo v že omenjene dr-
žave – Romunijo, Bolgarijo 
ali Moldavijo. Tam se tudi s 
›kuvertami‹ marsikaj uredi,« 
dodaja Mrak.

Ali je kdaj iskal ukradeno 
vozilo v teh državah in ali je 
pri tem imel težave? Gre na-
mreč za nevarne kriminalce. 
Ukvarjanje z njimi pomeni 
tudi ogrožanje lastnega ži-
vljenja. »V Romunijo sem šel 
po ukraden avtodom. Našel 
sem ga v nekem avtokampu. 
Predhodno sem odšel na 
tamkajšnjo policijo preverit 
določene stvari. Dejali so 
mi, da če mi uspe avtodom 
odpeljati nekaj kilometrov 
iz kampa, me bodo šele od 
tam lahko pospremili do 
meje. Če se mi prej kaj zgo-
di, mi ne morejo pomagati, 
češ da je vmes ›nekdo, ki to 
zadevo drži‹. Svetovali so mi 
tudi neprebojni jopič, saj 
gre za kriminalce, ki ščitijo 
svoj teren. Drug dogodek se 
je zgodil v Srbiji, kjer smo 
osebno vozilo, ukradeno v 
Sloveniji, našli pred neko 
stanovanjsko hišo.« S srb-
skimi policisti se je dogo-
voril za pomoč. Ti so odšli 
v hišo, da bi se pogovorili z 
moškim, ki je najverjetneje 
kupil ukraden avtomobil. Na 
ta način so novega lastnika 
zadržali v hiši, medtem ko je 
pravi lastnik, ki so mu vozilo 
ukradli v Sloveniji, enostav-
no sedel v avtomobil in ga 
odpeljal. Policisti so mo-
škega v hiši tako dolgo za-
sliševali, da je pravi lastnik 
s svojim lastnim vozilom 
prestopil mejo. Šele takrat 
so policisti povedali druge-
mu lastniku, da je bilo vozi-
lo ukradeno. Zgodi se tudi, 
da mora lastnik, če že vloži 
denar v detektivsko iskanje 
ukradenega vozila, tega tudi 
odkupiti nazaj. Gre za različ-
ne vsote denarja.

Bodo tatvine dražjih avtomobilskih ogledal s senzorji in kamerami kmalu aktualne tudi pri nas?
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Pri tatvinah vozil gre največkrat za tuje kri-
minalne mreže, ki kradejo vozila v Sloveniji. 
Toda ali obstaja možnost, da se bodo takšne 
združbe razvile tudi pri nas? Poznavalci kri-
minalnega podzemlja na področju tatvin vo-
zil menijo, da ne. Ker je Slovenija dokaj neza-
nimiv trg za takšne združbe, saj naša država 
ne premore tako zelo veliko visokocenovnih 
vozil. Neuradno je vedno bolj mogoče slišati, 
da marsikateri računalničar in informatik, ki je 
pri svojem delu zelo dober, odide v tujino in to 
ravno v kriminalne združbe. Največkrat se ukvarjajo 
s skeniranjem avtomobilskih ključev, z daljinskim »pre-
čipavanjem«, s popravljanjem kod za določene dele vozil 
in z izdelavo novih brezstičnih ključev. Največkrat naj bi 
odhajali v Italijo ali Nemčijo.

Na celjski policiji pravijo, da se je število tatvin vozil v 
zadnjih letih na našem območju znižalo. Letos do sredine 
junija je 25 lastnikov prijavilo tatvine motornega vozila. 
Devetnajst tatvin se je nanašalo na osebna vozila. Dve 
tatvini sta bili storjeni v tujini. Ena na Kosovu in ena v 
Srbiji, vendar sta bila lastnika vozil z območja Policijske 
uprave Celje.

Na avtomobilskih sejmih (in tudi s pomočjo oglasov 
in podjetij za prodajo rabljenih vozil) tako v Sloveniji 
kot tudi v tujini pogosto prodajajo ukradena vozila, 
predelana ukradena vozila in poškodovana vozila, ki so 
popravljena z deli ukradenih vozil. Objavljamo nekaj 
nasvetov, ki jih je dobro upoštevati.

Ločimo serijsko vgrajene in dodatno vgrajene varnostne 
naprave. Dodatno vgrajene varnostne naprave so mehan-
ske in elektronske.

Mehanske so kljuke za zaklepanje volana in enega od pe-
dal, volanski drog, ključavnica za menjalnik, ventil s ključav-
nico za blokiranje zavor in skrito stikalo za prekinjanje vžiga 
motorja ali prekinjanje delovanja črpalke za gorivo.

Elektronske varnostne naprave so alarmna naprava s sireno 
in z zvočnim opozarjanjem ter blokado motorja, blokada 
motorja, blokada drugih elektronskih sklopov, ki preprečujejo 
zagon vozila, in sistemi za nadzor gibanja vozila.

Drogovi, kljuke za volan in drugi mehanski pripomočki naj bodo 
izdelani iz visoko legiranega jekla, kakovostne naj bodo tudi 
ključavnice za zaklepanje teh varoval. Elektronske varnostne 
naprave naj bodo sestavljene iz kakovostnih sestavnih delov, da 

Zaščita in vrste varoval

Kaj lahko storite, da 
preprečite tatvine?

Koliko vozil je bilo v 
zadnjih letih ukradenih 
na območju PU Celje?

2018
36 tatvin motornih vozil, od tega 21 osebnih vozil

2017
34 tatvin motornih vozil, od tega 23 osebnih vozil

2016
39 tatvin motornih vozil, od tega 28 osebnih vozil

2015
78 tatvin motornih vozil, od tega 32 osebnih vozil

2014
87 tatvin motornih vozil, od tega 69 osebnih vozil

2013
76 tatvin motornih vozil od tega 56 osebnih vozil

Vedno je sumljivo, če nekdo prodaja razmeroma novo 
vozilo in je že tretji ali četrti lastnik.

Prodajalci se trudijo, da so pri prodaji zelo prepričljivi. 
Predstavljajo se kot posredniki pri prodaji, češ da vozilo 
prodajajo za prijatelje, znance ali sorodnike.

Ob nakupu vedno zahtevajte originalno dokumentaci-
jo vozila (prometno dovoljenje, račune, kupoprodajne 
pogodbe, zavarovalno polico, zeleno karto, homologa-
cijo, servisno knjižico, dokazila o plačanih dajatvah …). 
Nikoli se ne zadovoljite samo s fotokopijami ali z oblju-
bami, da vam bodo dokumente posredovali naknadno.

Dokumentacijo vozila natančno preglejte, saj je lahko 
ponarejena ali prenarejena (nečitljivi ali delno izbrisani 
podatki, nečitljivi, zamazani ali delno izbrisani pečati 
uradnih organov, organ, naveden na pečatu, ni istove-
ten organu, ki je izdal dokument, slovnične napake v 
besedilu dokumenta ali pečata …).

Pozorni bodite na podatke o vozilu, vpisane v doku-
mentacijo, in jih primerjajte z dejanskim stanjem vo-
zila. Preverite, ali se ujemajo barva vozila, tip motorja 
(prostornina in moč motorja, tip goriva …), oblika karo-
serije (karavan, limuzina, coupe, kabriolet), oprema 
vozila glede na model, letnik vozila …

Preverite, ali se podatki o številki šasije ujemajo s po-
datki v prometnem dovoljenju in ostalih dokumentih. 
Preverite tudi vsa mesta, kjer je številka šasije (številka 
je vtisnjena v pločevino, ponavadi pod pokrovom mo-
torja, na nalepki s tovarniškimi podatki, pri nekaterih 
vozilih je tudi na armaturi vozila pod vetrobranskim 
steklom).

Poškodovana vozila so morda popravljena z deli, ki iz-
virajo iz ukradenih vozil, zato si vozilo natančno oglejte 
(bodite pozorni na to, ali so pod barvo na delih karose-
rije vidne sledi druge barve).

Če opazite, da je vozilo poškodovano, se pozanimajte, 
kje in kako je bilo popravljeno, in zahtevajte račun za 
popravilo in rezervne dele.

Številka šasije vozila je lahko prenarejena, ponarejena 
ali zamenjana. Pozorni bodite na morebitne poškodbe 
ali vidne sledi predelave na številki ali v njihovi nepo-
sredni bližini.

Prav tako je sumljivo, če se na številki ali v okolici števil-
ke lušči lak ali če je številka že zarjavele.

Če opazite, da so na vozilu odstranjene proizvodne na-
lepke, servisne nalepke ali morda zbrušene številke, ki 
so bile vgravirane na stekla, je to znak, da je prodajalec 
želel prikriti identiteto vozila.

Pri nakupu rabljenega vozila zahtevajte tudi rezervne 
ključe.

Ob nakupu takoj poskrbite za prepis vozila. Najbolje 
je, da se s prodajalcem dogovorite tako, da mu celotno 
kupnino za vozilo izročite šele po opravljenem prepisu.

Na Celjskem največ tatvin v 
Celju, Žalcu in Velenju

Tako tatovi skoraj ne delajo več. Tudi storilci gredo namreč v korak s teh-
nologijo in uporabljajo bolj napredne naprave.

ne prihaja do motenj in napak v delovanju. Varnostne naprave 
naj vgradijo za to pooblaščeni servisi. Izberemo tako varnostno 
napravo, poleg katere dobimo potrdilo o kakovosti. Na podlagi 
tega nam zavarovalnice priznajo popust pri kasko zavarovanju.

Od letošnjih primerov so 
celjski kriminalisti preiskali 
štiri tatvine. »Dvakrat je šlo 
za osebni vozili in dvakrat za 
motorni kolesi. Našli smo tudi 
sedem motornih vozil, v tem 
okviru dve motorni kolesi in 
pet avtomobilov,« pravijo na 
Policijski upravi Celje.

Za tatove, ki svoje tarče 
iščejo na našem območju, 
je bila najbolj privlačna 
znamka Renault. Teh avto-
mobilov je bilo največ ukra-
denih. Sicer dokaj pogosto 
izginjajo tudi vozila znamk 
Volkswagen in Audi. Na po-
liciji na podlagi podatkov 

iz preiskav pojasnjujejo, da 
so storilci vozila največkrat 
razstavili in jih nato prodali 
po delih. »To nasploh velja 
za vozila znamke Renault. 
V nekaterih primerih pona-
redijo različne identifi kacij-
ske številke avtomobilov in 
jih nato prodajo,« še poja-
snjujejo na policiji. Največ 
takšnih primerov je bilo na 
območju Celja, Žalca in Ve-
lenja. O načinih tatvin vozil 
pojasnjujejo, da storilci naj-
pogosteje na vozilu razbije-
jo steklo in nato z uporabo 

elektronskih naprav vozilo 
spravijo v pogon. »Delujejo 
na različne načine. Nekate-
ri v organiziranih skupinah, 
drugi posamezno,« še do-
dajajo. V Sloveniji neznanci 
letno ukradejo od 900 do 
1.100 vozil, od tega več kot 
60 odstotkov na območju 
Policijske uprave Ljubljana. 
Večina avtomobilov izgine 
med 23. in 5. uro. Policija 
ugotavlja, da zelo redko iz-
ginejo vozila, ki imajo vgra-
jene kakovostne dodatne 
alarmne naprave.

Tatvine na podlagi tehnoloških manipulacij z brezstič-
nimi ključi so v zadnjem času dokaj pogo-

ste. »Zgodba se začne pri zaklepanju 
vozila. Ko lastnik to počne, storilec 

čaka v bližini z lovilcem signala 
in mu sledi. Ključ ima svojo fre-
kvenco, ki ga posebna naprava 
zazna. In ta signal ključa nato 
pošlje drugemu sostorilcu, ki 
ima posebno napravo pri sebi 
v neposredni bližini vozila. 
S pomočjo očitno dovršene 
računalniške naprave vozilo 

lahko storilec odpre in zažene 
ter se odpelje. Preventiva? »Po-

zornost pri zaklepanju, če je kdo 
v bližini, posebne torbice za klju-

če, ki ne dopuščajo lovljenje signala,« 
svetuje Mrak. Na trgu je mogoče dobiti 

tudi posebno elektronsko zaporo, ki onemogoča 
zagon vozila, če pred tem lastnik ne vnese določene kode.

Beg možganov 
v kriminal

Vozila tuji kriminalci 
največkrat odpeljejo 
v
Romunijo
Moldavijo
Bolgarijo
Ukrajino
Srbijo
Albanijo.

Bilo je kar nekaj primerov, ko so neznanci ukradli 
vozila rent-a-car. Ta je težko zavarovati pred krajo, a 
pri takšnih kaznivih dejanjih se pogosto pojavlja tudi 
goljufi ja. Takrat se agencije največkrat obrnejo ravno 
na detektive.

Znamke vozil, ki so v 
Sloveniji najpogosteje 
tarča tatov

Volkswagen
Renault
Audi
Mercedes
BMW
Opel
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Sodna obravnava zoper Jako Ulčnika zaradi 
umora 37-letnega moškega v Bosni in Hercego-
vini se ta teden ni nadaljevala. Naj spomnimo, 
da naj bi obtoženi leta 2005 v Bosni in Herce-
govini ustrelil 37-letnega moškega, nato naj bi 
pobegnil v Slovenijo. Maratonsko sojenje traja 
že več kot dve leti.

Umor se je zgodil na območju Ljubuškega. Mo-
ški, ki naj bi ga Ulčnik ustrelil z lovsko puško, 
je izkrvavel na domačem pragu pred očmi svoje 
žene. Tokrat bi morala na sodišču pričati izvedenca 
psihiatrije in klinične psihologije, a izvedenskega 
mnenja še nista izdelala v celoti. Odločitev o doda-
tnem mnenju je sodišče sprejelo maja, zato je bil za 
izvedenca ta čas za izdelavo izvedenskega mnenja 
prekratek. Izvedenca bi morala oceniti, ali je Ulčnik 
sposoben spremljati sojenje. Ves čas namreč izgleda 
odsotno in na trenutke komaj ostaja buden. Pri tem 
je sodišče že prejelo mnenje izvedenca prometne 
stroke, ki je ocenil, v kolikšnem času naj bi Ulčnik 
po umoru v Bosni prišel z vozilom do slovenske 
meje. A tako tožilstvo kot obramba zahtevata ne-
posredno zaslišanje izvedenca, ki pa ga ta teden na 
sodišče niso vabili. To pomeni, da obravnave niso 
mogli nadaljevati. Ulčnika so pripeljali na celjsko 
sodišče z Doba, kjer prestaja najvišjo zaporno ka-
zen – kar trideset let zaradi umora svojega brata 
v Bistrici ob Sotli. Takrat je poskušal umoriti tudi 
bratovo partnerko, a je preživela. Datum naslednje 
obravnave za umor v Bosni in Hercegovini je 9. julij.

Ovadili tri osebe
Kriminalisti so končali preiskavo lanske delovne nesreče v enem od celjskih pod-

jetij. Natančno pred letom je namreč pri izdelavi večje tako imenovane jamske ver-
tikalne plinske peči umrl 51-letni moški. Do nesreče je prišlo pri vstavljanju sre-
dice v peč. Pri tem je delavec stal na vrhu peči in upravljal dvigalo. Pri spuščanju 
sredice je kovinska prečna palica popustila, zaradi česar je sredica padla v notranjost peči in 
pri tem zadela 51-letnega delavca, ki je zaradi hudih poškodb umrl na kraju nesreče. Policisti 
so zdaj zaradi ogrožanja varnosti pri delu ovadili tri osebe, stare 32, 38 in 46 let.

Škoda zaradi eksplozije bo višja od sto tisoč evrov

Sreča v nesreči: med eksplozijo ni 
bilo nikogar v bližini

Krepko več kot sto tisoč evrov škode naj bi povzro-
čila sobotna eksplozija in požar v podjetju Selmar na 
Mariborski cesti v Celju. Toda to je še vedno neuradna 
ocena višine škode. Lahko da bo, ko bodo v podjetju 
preučili in odpravili vse posledice, še višja. Eksplozija 
je bila tako močna, da jo je bilo mogoče slišati tudi v 
okoliških mestnih naseljih.

SIMONA ŠOLINIČ

Nesreča se je zgodila v 
soboto približno ob 14. uri. 
Zagorelo je v stekleno-ko-
vinskem delu stavbe, ki tre-
nutno še ni dokončan. Gre 
za stavbo, veliko približno 
30-krat 10 metrov, so spo-
ročili iz Policijske uprave 
Celje. Središče požara je bilo 
pri delovnem stroju, viličarju 
na plinski pogon. »Do požara 

je najverjetneje prišlo zaradi 
izpuščanja plina iz jeklenke, 
kar je pri določeni vsebnosti 
plina povzročilo eksplozijo in 
posledično požar,« menijo na 
celjski policiji. Kriminalisti so 
po ogledu kraja dogodka iz-
ključili možnost tuje krivde. 
»Na srečo takrat v podjetju ni 
bilo nikogar, saj so zaposle-
ni tisti dan delali do 12. ure. 

Točna višina škode še vedno ni znana.

Nezakonita 
hišna preiskava?

Na celjskem sodišču bi se moral v ponedeljek 
začeti predobravnavni narok za Aljošo Pajsarja. 
Obtožnica ga bremeni prodaje droge. Pajsar kriv-
do zanika. A se narok ni končal, kot bi se moral.

Obtoženčeva obramba zahteva izločitev ključnih 
dokazov, ker naj bi bila hišna preiskava, v kateri so pri 
Pajsarjevi sestri našli večjo količino droge, nezakonita. 
Med zaseženo drogo so bili kokain, heroin in konoplja. 
Obramba se sklicuje na to, da je bila odredba za hišno 
preiskavo, ki so jo izvedli v treh stanovanjih v isti hiši, 
nezakonita. Zaslišana policista, ki sta bila prisotna pri 
preiskavi, sta na sodišču dejala, da je bila preiskava 
izvedena pravilno, a obtoženčeva sestra in babica, ki 
sta bili v hiši v času preiskave, to zanikata. Narok se bo 
tako nadaljeval naslednji mesec z zaslišanjem prič, ki 
bodo pojasnile okoliščine hišne preiskave.

Gre za primer, kjer so policisti zaradi pečanja z 
drogo sicer ovadili več ljudi, Pajsar naj bi bil eden od 
njih. Drogo naj bi dobavljal celjskemu organizatorju, 
ki naj bi jo v manjših količinah razdelil svojim pre-
kupčevalcem, ki jim je dajal tudi navodila o načinu 
izvrševanja kaznivih dejanj.

Tako so kriminalisti označili dokaze in del za-
seženih stvari.

Trije pijani ostali brez vozil
V ponedeljek so policisti kar štirim voznikom na Celjskem zasegli vozila. Trije vozniki 

so bili tudi pod vplivom alkohola.
V Zidanem Mostu so zasegli tovorno vozilo vozniku, ki mu je potekla veljavnost vozniškega 

dovoljenja za C-kategorijo. Preizkus z alkotestom je pokazal, da je imel 0,34 miligrama alko-
hola v litru izdihanega zraka. Podobno se je zgodilo v Štorah, kjer je brez avtomobila ostal 
moški, ki je prav tako vozil brez veljavnega vozniškega dovoljenja, vozilo je bilo poleg tega 
tudi neregistrirano. Za nameček je bil moški pod vplivom alkohola. Napihal je 0,34 miligrama 
alkohola v litru izdihanega zraka. V večernih ponedeljkovih urah so nato kombinirano vozilo 
zasegli tudi ženski. Razlog je bilo neveljavno vozniško dovoljenje. V noči na torek so policisti 
enak ukrep izdali tudi vozniku v Velenju. Voznik namreč ni upošteval prepovedi vožnje, ki 
so mu jo že pred tem izrekli zaradi vožnje pod vplivom alkohola, pri čemer so mu odvzeli 
vozniško dovoljenje. Voznik je imel kar 0,84 miligrama alkohola v litru izdihanega zraka.

Zastoj ohromil Šmarje
Glavna cesta v Šmarju pri Jelšah je bila v ponedeljek popoldne dlje časa zaprta za promet, 

saj se je nekaj minut pred 15. uro tam zgodila huda prometna nesreča. 57-letna voznica oseb-
nega vozila je med vožnjo iz neznanega razloga zapeljala na nasprotni vozni pas in trčila v 
55-letnega voznika tovornega vozila. V trčenju se je hudo poškodovala. Na kraju so morali 
posredovati tudi gasilci gasilskih prostovoljnih društev Steklarna Rogaška Slatina in Šmarje pri 
Jelšah, ki so poškodovano iz zvite pločevine reševali s tehničnim posegom. Reševalci nujne 
medicinske pomoči iz Šmarja so ponesrečenko odpeljali v celjsko bolnišnico.

Trčili kolesarki
Policisti iščejo očividce nesreče, ki se je zgodila v ponedeljek dopoldne v Kersnikovi ulici v 

Celju. 75-letno kolesarko je v bližini krožišča pri celjski bolnišnici dohitela neznana ženska 
s kolesom in trčila vanjo. Obe sta padli. Neznana kolesarka, stara med 75 in 80 let, je po 
trčenju odpeljala. 75-letnica se je pri padcu lažje poškodovala. Zaradi razjasnitve okoliščin 
nesreče zdaj policija išče povzročiteljico ali očividce, ki bi lahko pomagali pri preiskavi s 
svojimi izjavami.

Skrit je bil v podvozju
Na Mejnem prehodu Dobovec so policisti konec preteklega tedna prijeli tujca, ki se je želel 

pretihotapiti v Slovenijo. Skrit je bil v podvozju srbskega tovornega vozila. Šlo je za državljana 
Afganistana. 18-letnega Afganistanca so predali hrvaškim varnostnim organom.

Če bi bil v času nesreče kdo 
tukaj, bi se lahko zgodila ka-
tastrofa,« je dejal tehnični di-

rektor podjetja Selmar Denis 
Seles. Potrdil je, da končna 
ocena škode še ni natančno 

Prejeli smo

Pomoč ob požaru
Iz srca bi se radi zahvalili 

celjskim gasilcem in vsem 

znana, saj je požar uničil do-
bršen del opreme. »Največ 
škode je na stavbi. Popokala 
so stekla, uničena so vrata,« 
dodaja. V eksploziji je bilo 

poškodovano tudi osebno 
vozilo, na katerega se je po-
drla steklena kupola. Ostala 
vozila niso bila poškodovana.

Foto: TC, GrupA

Maratonsko o umoru

Jaka Ulčnik je na sojenju vidno zmeden. Foto: SHERPA

Eksplozijo so slišali v okoliških naseljih in ulicah.

drugim, ki ste priskočili na 
pomoč in nam velikodušno 
pomagali ukrotiti požar, do 
katerega je prišlo v prosto-
rih novega servisa Selmar v 
Celju. V takšnih trenutkih se 

človek še posebej zave, da 
lahko le s skupnimi močmi 
premagamo ovire, saj smo 
skupaj močnejši. Najlepša 
hvala še enkrat.

Selmar Celje
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Odnos Westnov do 
nacizma in nemških 
okupacijskih oblasti

Ker so bili Westni Nemci, 
se ni mogoče izogniti vpra-
šanju njihovega odnosa do 
nacizma in nemških okupa-
cijskih oblasti. Glede tega 
so med njimi obstajale pre-
cejšnje razlike, saj je Avgust 
Westen imel do nacizma bi-
stveno drugačen odnos, kot 
sta ga imela Adolf Westen 
ml. in njegov sin Max Adolf 
Westen.

Če za Adolfa Westna ml. in 
njegovega sina Maxa Adol-
fa Westna velja, da sta bila 
pristaša nacizma in da sta 
med okupacijo sodelovala 
z nemškimi okupacijskimi 
oblastmi, tega za Avgusta 

ZGODBE IZ DOMOZNANSKE KAMRE

www.kamra.si
Rubriko pripravlja 

Osrednja knjižnica Celje.

(12)

Dr. Milko Mikola

Westni – celjski 
veleindustrialci

ALBUM S CELJSKEGA

Westna ni mogoče reči. Zanj 
obstajajo dokazi, da je naci-
zem zavračal in da je bil do 
nemških okupacijskih oblasti 
kritičen, vendar tega ni upal 
javno pokazati. Že omenjeni 
dr. inž. Herman Klinar, ki 
je bil v obdobju 1938–1945 
tehnični ravnatelj Westnove 
Kranjske industrijske družbe 
(KID) in je Avgusta Westna 
zato osebno poznal, je o njem 
med drugim povedal, »da se 
je izkazal ob vsaki priliki za 
nasprotnika Hitlerja«. Ob od-
prtju drugega plavža v jeseni-
ški železarni leta 1940 je, kot 
navaja dr. inž. Herman Kli-
nar, Avgust Westen v svojem 
govoru poudaril, »da je We-
stnov kapital jugoslovanski 
kapital in da bo vedno delal 
za jugoslovansko gospodar-

stvo«. To je poudaril zato, »da 
bi oni onkraj Karavank vede-
li, da se da srečno živeti tudi 
brez zatiranja«.

Zaradi tega njegovega govo-
ra je kmalu po nemški oku-
paciji Gorenjske leta 1941 
tamkajšnji vodja nemške 
obveščevalne službe proti 
njemu vložil obsežno ovad-
bo. Postopek so sicer usta-
vili, vendar Avgust Westen 
ni mogel dobiti dovoljenja 
za potovanje po Nemčiji. Po 
navedbah dr. inž. Hermana 
Klinarja Avgust Westen tudi 

Ko pride čas vročih dni, bo žito zrelo za 
žetev. Ob pogledu na fotografijo se spomin 
obudi na dni, ko smo to počeli drugače, kot 
to počno danes, saj je bilo več družabnosti 
in medsebojne pomoči. To je bil praznik na 
kmetiji, za malico so bili obvezen bel kruh, 
nekaj prekajenega, fižolova ali paradižnikova 
solata, potica in najboljša pijača kmetije, za 
otroke pa domač bezgov sok ali voda. Malica-
lo se je kar na njivi, v polkrog smo razporedili 
požete snope, da nismo sedeli kar na zemlji, 
v sredino se je pogrnil prt in nanj naložile 
vse dobrote za malico. Pri žetvi so sodelova-
li cela družina in naprošeni sosedje. Otroci 
smo pobirali klasje, ki je ostalo za žanjicami, 
ki so žele s srpi, možje so vezali snope in 
jih zlagali v red, da smo jih potem naložili 
na voz in odpeljali domov, ali v kopice, kjer 
se je še malo sušila slama. Zlaganje kopic je 
bilo posebej zahtevno delo, saj so morale biti 
tako zložene, da klasja ni morebitna toča že 
kar na njivi omlatila. Snopi, zloženi v late 
na kozolcu ali marofu, so se sušili in čakali 
na mlačev. Kadar smo potrebovali slamo za 

Uredništvo objavlja pisma bralcev po svoji presoji v skladu 
z uredniško politiko, razen ko gre za odgovore in popravke 
v skladu z Zakonom o medijih. Dolžina naj ne presega 40 
vrstic (pisava 14) oziroma približno 3 tisoč znakov. Daljše 
prispevke krajšamo v uredništvu oziroma jih avtomatično 
zavrnemo. Da bi se izognili nesporazumom, morajo biti pi-
sma podpisana in opremljena s celotnim imenom, naslovom 
ter s telefonsko številko avtorja, na katero lahko preverimo 
njegovo identiteto. V časopisu pismo podpišemo z imenom 
in s priimkom avtorja ter krajem, od koder je doma. Pisma 
nam lahko pošljete na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 
19, Celje ali na elektronski naslov tednik@nt-rc.si ali ga od-
date na spletni strani www.novitednik.com (Pisma bralcev).

UREDNIŠTVO

Prejeli smo

Mestno jedro 
naj spet postane 
človeku prijazno
V Novem tedniku je bil v 

četrtek, 27. junija, objavljen 
prispevek s tem naslovom.

Avtor nas seznanja, da je v 
kulturnem centru na ogled 
razstava arhitekturnih rešitev 
za ureditev starega mestnega 
jedra Laškega.

Glede na to, da organizator 
ne razpolaga s podatkom, 
koliko je bilo na odprtju pre-
bivalcev iz starega mestnega 
jedra, predvidevam, da ni bilo 
nikogar. Bojim se, da gre tudi 
v tem primeru za staro laško 
prakso, da opravijo minima-
len formalistični korak za za-
dovoljitev zakonskih zahtev 
pred posegi, ki bodo sledili.

Kako to poteka, se lahko 
poučite v primeru umestitve 
trgovskega središča v arhitek-
turno lepo urejeno ploščad na 
Trgu svobode (pot do železni-
ške postaje, vremenska hišica, 
paviljon Tic, pipa z izvirno pi-
tno vodo) ter parka pred žele-
zniško postajo. Uničen je del 
laške identitete tudi s popolno 
degradacijo železniške posta-
je, ki zdaj nekako »v pozabi« 
nevidno sameva med jekle-
nim kolosom »avtobusne po-
staje« in trgovskim središčem. 
Vremenska hišica je postavlje-
na v kot na drugi strani, kjer je 
izgubila svoj pomen.

Simbio, d. o. o.) bomo po-
novno pozvali, naj odstranijo 
vejo, ki sega do okna stano-
valke v Čopovi ulici 5 v Celju.«

Številka v imeniku
Poklicala je občanka, ki 

ima telefonsko številko jav-
no objavljeno v Telekomo-
vem telefonskem imeniku. 
Pritožuje se, ker prejema 
nezaželene telefonske klice 
različnih ponudnikov izdel-
kov, anketarjev … Zanima 
jo, kakšen je postopek za 
umik telefonske številke iz 
javnega telefonskega imeni-
ka, koliko časa to povprečno 
traja in koliko stane. Prav 
tako jo zanima, kakšen je 
postopek, če bi se kdaj od-
ločila za ponovno javno ob-
javo telefonske številke in 
koliko bi jo to stalo.

Nataša Osolnik iz družbe 
Telekom Slovenije odgovarja:

»Uporabniki, ki želijo svo-
jo telefonsko številko objaviti 
ali umakniti iz telefonskega 
imenika, lahko to storijo prek 
obrazca, ki je objavljen na na-
ših spletnih straneh https://
www.telekom.si/podpora-
obrazci/objava_v_imeniku.
pdf. V obrazcu označijo, ali 
dovolijo komercialne klice in 
(ali) klice v raziskovalne na-
mene oziroma ne. Izpolnjen 
obrazec lahko oddajo v kate-
remkoli Telekomovem centru 
v Sloveniji, nam ga pošljejo 
na e-naslov info@telekom.si 
ali po pošti na Telekom Slo-
venije, Naročniška razmerja, 
1546 Ljubljana.

V spletni različici telefon-
skega imenika spremembo 
uredimo isti ali najkasneje 
naslednji delovni dan, med-
tem ko je v tiskani izdaji 
imenika popravek upoštevan 
pri naslednji izdaji (tiskana 
izdaja imenika izide enkrat 
letno). Sprememba objave ali 
uporabe številke za določen 
namen (komercialni/razisko-
valni namen) je za uporabni-
ke brezplačna.«

BJ

Na hitrico sem si ogledal 
razstavo, kjer visoko na steni 
visijo skice, kot bi gledal raz-
stavo nekega kubističnega ab-
straktnega slikarja, in ne do-
puščajo temeljitejšega ogleda.

Sem pa zaznal vrisano ko-
lesarsko pot ob levem bregu 
Savinje mimo nekdanjega ho-
tela Savinja ali sedanjega Tica.

Bojim se, da je ves projekt 
naravnan na umestitev kole-
sarske ceste Celje–Brežice na 
sedanjo sprehajalno pot.

Upam, da me (nas) boste 
pred kakršnimikoli posegi 
prepričali o nasprotnem.

MARJAN ZAVŠEK,
Laško

Modri telefon

Veja udarja po oknu 
spalnice
Poklicala je občanka iz sta-

novanjskega bloka v Čopovi 
ulici (v uredništvu hranimo 
njene podatke), ki stanuje 
v zadnjem nadstropju. Pred 
oknom njene spalnice raste 
breza. Ena od njenih predol-
gih vej udarja med vetrom ali 
neurjem po roletah in tudi po 
strehi. Zaradi hrupa, ki ga 
povzroča veja, občanka pono-
či ne more spati. Na problem 
že več let opozarja upravnika 
podjetje Habit, ki ji odgovar-
ja, da se zatika v občini.

Odgovarja služba za odno-
se z javnostmi Mestne občine 
Celje: »Izvajalce del (podjetje 

Brata Adolf (na levi) in Avgust Westen (na sredini) s soprogama (vir: ZAC) 

ni odobraval pristopa Jugo-
slavije k trojnemu paktu (25. 
marca 1941) in se je v Beo-
gradu, kjer je bil ravno takrat 
na seji vodstva Westnovega 
jugoslovanskega koncerna 
celo z jugoslovansko zastavo 
v roki udeležil demonstracij 

proti pristopu k trojnemu 
paktu.

Med okupacijo je Avgust 
Westen v pogovorih z nekate-
rimi znanci in prijatelji obso-
jal nasilje nemških okupacij-
skih oblasti nad Slovenci, saj 
je bil sam poročen s Slovenko 
(Olgo Vodošek). Eden tistih, 
ki mu je to zaupal, je bil Ul-
rich von Hassel, ki je o tem v 
svojem dnevniku 2. avgusta 
1941 zapisal: »Avgust Westen 
(nemški velepodjetnik iz Slo-
venije, to pomeni iz nekdanje 

stare Avstrije) iz Celja me je 
obiskal in mi pripovedoval o 
grozovitih rečeh, ki se doga-
jajo v tistih slovenskih prede-
lih, ki so prišli pod Nemčijo. 
Ker je Hitler razglasil, da mo-
rajo to pokrajino ponemčiti, 
nastopajo strankini gladiator-
ji na zelo brutalen način proti 
staroselskemu slovenskemu 
prebivalstvu, najprej pred-
vsem proti izobraženstvu in 
meščanstvu.«

Se nadaljuje …

Ob žetvi v Pristavi pri 
Dobrni, 1966

Na fotografiji od leve: Marija Verdel, Majda Vrečer, Lidija Vrečer, Branko Verdel, Alojzija Šibanc, Jože Verdel, 
Anton Šibanc II. in Anton Šibanc III.

streho, je bila mlačev ročna s cepci, da se ni 
poškodovala slama, drugače pa strojno z mla-
tilnico. Žito smo seveda potem očistili plev s 
posebnim strojem na ročni pogon in čisto žito 
potem spravili v kaščo v posebne pregrade 
»ahkarje«, žito smo tudi prebirali v deževnih 
dneh za seme za naslednjo žetev. Semena 
so morala biti lepa in ne poškodovana, brez 
plevela, le makova semena so lahko ostala 
med žitom. To opravilo je bilo predvsem za 
stare mame in starejše ženske.

Fotografijo sem posnel s KODAK kamero 
v juliju 1966.

Prispeval: Bojan Vrečer (VREBO)

Rubriko pripravlja: Domoznanski oddelek 
Osrednje knjižnice Celje, info: 03 426-17-00 
(Srečko Maček); medijski pokrovitelj: Novi 
tednik; vir: www.kamra.si, Album Slovenije 
– osebni spomini 20. st.
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Za vašo poletno osvežitev 
poskrbi Radio Celje

Razmišljate o poletni osvežitvi? Poslušajte Radio Celje in 
od ponedeljka do četrtka boste v Jutranjem ritmu slišali zvok 
poletne osvežitve. Ko boste slišali zvok, pošljite SMS s ključno 
besedo »OSVEŽITEV« (dovoljeno tudi »OSVEZITEV«) na telefon-
sko številko 031 609 609. Vsak petek v poletnem času bomo 
izžrebali nagrajenca, ki bo prejel nagrado, ki jo določi podelje-
valec. Izžrebanca bomo v petek v času Jutranjega ritma pokli-
cali. Če se ne bo odzval na naš klic, bomo izbrali naslednjega.

Prislužili ste si že lahko nagrade 
celjskega bazena, Thermane La-
ško in Term Snovik, jutri bo znan 
nagrajenec Avtotehnike Celje.

Prihodnji teden si boste lahko 
prislužili družinsko vstopnico za 
celjski bazen, nato vas bo z veli-
kim darilnim paketom nagradilo 
podjetje Knaus storitve, teden 
dni kasneje bo za odlično nagra-
do poskrbela Oštirka Celje, nato 
Zavod za turizem Šaleške doline, 
osvežili se boste lahko na bazenu 

Šentjur z gostiščem Bohorč, saj 
vam bodo podarili dve vstopni-
ci za kopanje in družinsko pico 
v gostišču Bohorč. Za odlično 
poletno osvežitev bo poskrbe-
la Pivnica in pivovarna Lipnik, 
Thermana Laško vam bo po-
darila družinski vstop in uživali 
boste lahko pod stekleno kupolo 
ali v njihovih zunanjih bazenih, 
zaključili pa bomo z Avtotehniko 
Celje, ki bo poskrbela za osveži-
tev vašega jeklenega konjička.

Od 
8. do 11. julija 

boste lahko v jutra-
njem programu ujeli 

znak za poletno osvežitev 
in si s poslanim SMS-sporo-
čilom »OSVEŽITEV« prislu-

žili brezplačen družinski 
vstop na celjski bazen. 

Žrebanje bo 12. 
julija.

V bazen v 
Šentjurju boste 

lahko skočili, če boste 
ujeli znak poletne 

osvežitve med 5. in 8. 
avgustom, 9. avgusta 

pa bomo izžrebali 
nagrajenca.

Od 12. 
do 15. avgusta 

vabljeni, da sodelu-
jete v poletni osvežitvi 
za nagrado Pivnice in 
pivovarne Lipnik. Na-

grajenec bo znan 
16. avgusta.

Bi si želeli 
privoščiti skok v 

Thermano Laško? Dve 
odrasli in dve otroški 
vstopnici boste lahko 
z malo sreče prejeli v 
tednu med 19. in 23. 

avgustom.

Med 22. in 
26. julijem bo 

za poletno osve-
žitev poskrbela 

Oštirka Celje.
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Svetovalec za prodajo / 
blagajnik (m/ž) (Celje)
Opis delovnega mesta: delo na 

blagajni, svetovanje in prodaja 
strankam, prevzem blaga, skrb za 
urejenost trgovine. Inditex Sloveni-
ja, Ameriška ulica 8, 1000 Ljubljana. 
Prijave zbiramo do 28. 7. 2019. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Vodja vzdrževanja (m/ž) 
(Rimske Toplice)
Opis delovnega mesta: dnevno 

usklajevanje vzdrževalnih dejavno-
sti, organizacija periodnih servisnih 
pregledov, vzdrževanja in čiščenja 
strojev ter delovne opreme, skrb za 
nenehne izboljšave dela in delov-
nega procesa ter upravljanje učin-
kovitosti … Rimske terme, Terme 
Resort, d. o. o., Toplice 10, 3272 
Rimske Toplice. Prijave zbiramo do 
22. 7. 2019. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Serviser avtostekel (m/ž) 
(PE Slovenj Gradec)
Vaše zadolžitve bodo obsegale 

sprejemanje obvestil o vgradnji, 
zamenjavi stekel in garancijskih 

popravilih, izvajanje demontaže in 
montaže vseh stekel na motornih 
vozilih v delavnici in na terenu, 
popravila poškodb na vseh steklih 
motornih vozil v delavnici in na te-
renu … Avtosteklo, d. o. o., Čeplje 
50, 3305 Vransko. Prijave zbiramo 
do 22. 7. 2019. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Prodajalec / blagajnik 
(m/ž) (Velenje)
Od kandidatov pričakujemo naj-

manj V. stopnjo strokovne izobrazbe 
ekonomske, komercialne ali druge 
ustrezne smeri, vsaj 3 leta delovnih 
izkušenj v pohištveni stroki, pozna-
vanje blagajniškega poslovanja … 
Mömax Les-MMS, trgovska družba, 
d. o. o., Cesta na Bokalce 40, 1000 Lju-
bljana. Prijave zbiramo do 5. 7. 2019. 
Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Samostojni strokovni 
sodelavec (m/ž) (Celje)
Iščemo samostojnega strokovne-

ga sodelavca, katerega naloga bo 
izvajanje dejavnosti pri vodenju 
investicij na področju obstoječih 
avtocest.

Razvojni inženir (m/ž) 
(Prebold)
Od kandidatov pričakujemo 

izrazito razvojno usmerjenost, 
skrbnost, veselje do dela z ljudmi, 
osredotočenost na rešitve, visoko 
motiviranost, osredotočenost, na-
tančnost, visoko ali univerzitetno 
izobrazbo strojne ali druge teh-
nične smeri, obvladovanje pro-
gramskih orodij, kot so AutoCAD, 
Solidworks, kreativnost, inicia-
tivnost, dinamičnost, komunika-
cijske spretnosti, timski pristop k 
delu, samoiniciativnost in ciljno 
orientiranost, izkušnje z vodenjem 
razvojnih projektov, vozniški izpit 
B-kategorije, znanje za delo v MS 
Office okolju (Word, Excell, e-po-
šta, internet). Prijave zbiramo do 
30. 7. 2019. Ograje Kočevar, d. o. o., 
Tovarniška cesta 11c, 3312 Prebold. 
Več informacij na www.trgotur.si.

Prodajalec (m/ž) 
(Velenje)
Opis delovnega mesta: prodajanje 

blaga z izračunom prodajne vredno-
sti in inkasom, svetovanje strankam 
pri izbiri blaga glede na kakovost in 
uporabnost, sodelovanje pri naroča-
nju blaga, evidentiranje želja kup-
cev, prevzemanje in odpremljanje 
blaga, kontroliranje prevzetega in 
oddanega blaga. Kaj od kandidatov 
pričakujemo: IV. stopnjo izobrazbe 
trgovske ali kmetijske smeri, 1 leto 
delovnih izkušenj, sposobnost dela 
v timu, samostojnost, opravljen 
izpit za delo z viličarjem. Prijave 
zbiramo do 13. 7. 2019. Kmetijska 
Zadruga Šaleška dolina, z. o. o., Me-
tleče 7, 3325 Šoštanj. Več informacij 
na www.trgotur.si.

Traktorist (m/ž) (Ravne)
Od kandidata pričakujemo IV. sto-

pnjo izobrazbe kmetijske, strojne 
ali druge ustrezne smeri, 1 leto de-
lovnih izkušenj, izpit B-kategorije, 
izpit za voznika traktorja, izpit za 
viličarista, zaželen izpit za nanaša-
nje FFS, zaželen izpit za delo v goz-

du, samostojnost in samoiniciativ-
nost. Prijave zbiramo do 12. 7. 2019. 
Kmetijska zadruga Šaleška dolina, 
z. o. o., Metleče 7, 3325 Šoštanj Več 
informacij na www.trgotur.si.

Zidar (m/ž) (Žalec)
Pričakujemo končano srednjo po-

klicno izobraževanje smeri gradbe-
ništvo, 3 do 5 let delovnih izkušenj 
na primerljivem delovnem mestu, 
vozniški izpit B-kategorije, znanje in 
prakso s področja visokih in nizkih 
gradenj, natančnost, redoljubnost, 
obvladovanje aparatur in znanje bra-
nja gradbenih načrtov. Prijave zbira-
mo do 10. 7. 2019. Spekter, d. o. o., 
Ložnica pri Žalcu 52/a, 3310 Žalec. 
Več informacij na www.trgotur.si.

Samostojni avtoklepar 
(m/ž) (Žalec)
Od vas pričakujemo vsaj IV. sto-

pnjo izobrazbe ustrezne smeri (av-
toklepar, oblikovalec kovin), vsaj 
2 leti izkušenj na istem delovnem 
mestu, zmožnost dela v timu, na-
tančnost, samoiniciativnost, odgo-
vornost, vestnost, urejenost, vozni-
ški izpit B-kategorije, željo po novih 
znanjih in izkušnjah, oddaljenost 
do 25 km (v eno smer) od sedeža 
delodajalca. Prijave zbiramo do 
20. 7. 2019. Pirh d.o.o., Ložnica pri 
Žalcu 52a, 3310 Žalec. Več informa-
cij na www.trgotur.si.

Samostojni avtoličar 
(m/ž) (Žalec)
Od vas pričakujemo vsaj IV. sto-

pnjo izobrazbe ustrezne smeri (av-
toličar), vsaj 2 leti izkušenj na istem 
delovnem mestu, zmožnost dela v 
timu, natančnost, samoiniciativ-
nost, odgovornost, vestnost, ure-
jenost, vozniški izpit B-kategorije, 
željo po novih znanjih in izkušnjah, 
oddaljenost do 25 km (v eno smer) 
od sedeža delodajalca. Prijave zbi-
ramo do 20. 7. 2019. Pirh, d. o. o., 
Ložnica pri Žalcu 52a, 3310 Žalec. 
Več informacij na www.trgotur.si.

Skladiščnik (m/ž) 
(Šmartno ob Paki)
Opis delovnega mesta: prevzem 

dobavljenega materiala, izdaja 
materiala ali proizvodov, vodenje 
zapisov in evidenc o prejetem in 
izdanem materialu, orodjih in 
izdelkih, vodenje zapisov in evi-
denc o zalogah, ostala dela po na-
vodilu nadrejenega. Izkušnje na 
področju skladiščnega poslovanja 
so zaželene, niso pa nujen pogoj. 
pričakujemo izpit za viličarja, 
računalniško pismenost, delov-
na vztrajnost, organizacijske in 
koordinacijske sposobnosti, iz-
najdljivost, samoiniciativnost. 
Prijave zbiramo do 21. 7. 2019. 
MPT, d. o. o., Šmartno ob Paki 
136a, 3327 Šmartno ob Paki. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Komercialni referent 
(m/ž) (Celje)
Od kandidatov pričakujemo ak-

tivno znanje nemškega in angle-
škega jezika, zaželeno vsaj 2 leti 
delovnih izkušenj na istem ali po-
dobnem delovnem mestu, prodajne 
in pogajalske veščine, izpit B-kate-
gorije, napredno poznavanje MS 
Office, komunikativnost, zmožnost 
presoje, urejenost, natančnost, ve-
selje do timskega dela, inovativnost, 
samoiniciativnost, pripadnost. Pri-
jave zbiramo do 10. 7. 2019. Elasto-
meri, d. o. o., Bežigrajska cesta 4, 
3000 Celje. Več informacij na www.
trgotur.si.

Vodja proizvodnje (m/ž) 
(Celje)
Od kandidatov pričakujemo naj-

manj 5 let delovnih izkušenj na pri-
merljivih delovnih mestih, odlično 
poznavanje principov in orodij 
vodenja proizvodnega procesa, ve-
ščine načrtovanja, izvajanja, nad-
ziranja, izboljševanja proizvodne-
ga procesa, veščine samostojnega 
sprejemanja kakovostnih odločitev, 
obvladovanje elektronske komuni-
kacije (Windows, MS Office), viso-
ko stopnjo profesionalne samozave-
sti in izrazito željo po učinkovitosti 
in uspešnosti. Prijave zbiramo do 
10. 7. 2019. Elastomeri, d. o. o., Be-
žigrajska cesta 4, 3000 Celje. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Natakar, natakar barista 
(m/ž)
Pričakujemo najmanj 1 leto de-

lovnih izkušenj na primerljivem 
delovnem mestu, urejeno, prijazno 
in komunikativno osebo, ki bo naše 
goste prijazno pozdravila, sprejela in 
pogostila, hitrost, odzivnost in prila-
godljivost glede na potrebe strežbe, 
osebo, ki bo znala stranki svetovati, 
ji predstaviti novosti in prodati več, 
komunikacijo z vodstvom in posre-
dovanje vseh potrebnih informacij, 
nujno dobro znanje slovenskega 
jezika, osnovno angleško, izkušnje 
z blagajno, skrb za red in čistočo. 
Prijave zbiramo do 13. 7. 2019. CR 
center, d. o. o., Rimska cesta 35, 3311 
Šempeter v Savinjski dolini. Več in-
formacij na www.trgotur.si.

Programer CNC (m/ž) 
(Prevalje)
Od kandidatov pričakujemo VI. 

stopnjo izobrazbe strojne smeri (al-
ternativno V. stopnja z ustreznimi 
delovnimi izkušnjami), poznavanje 
programskega orodja CAD CAM, Au-
todesk Inventor HSM, obvladovanje 
MC Office programov, strokovno teh-
nične kompetence/strokovnost, ko-
munikacijske kompetence, samoinici-
ativnost, natančnost. Prijave zbiramo 
do 14. 7. 2019. TRO – rezalna orodja, 
d. o. o., Perzonali 2, Prevalje 2391 Več 
informacij na www.trgotur.si.

Delavec v proizvodnji 
– ključavničar (m/ž) 
(Teharje)
Delovno mesto bo obsegalo vrta-

nje, rezanje, brušenje kovinskih de-
lov konstrukcij. Od kandidatov priča-
kujemo dober vid, ročne spretnosti, 
natančnost in delovno vztrajnost, 
vsaj 5 let delovnih izkušenj na po-
dobnih delovnih mestih. Kandidatom 
nudimo zaposlitev za nedoločen čas s 
poskusnim obdobjem 6 mesecev. Pri-
jave zbiramo do 9. 7. 2019. Biro Ogis, 
d. o. o., Teharje 56, 3221 Teharje. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Prodajni inženir (m/ž) 
(Velenje)
Od kandidata pričakujemo vsaj 

VI. stopnjo izobrazbe elektroteh-
nične smeri, 3 leta delovnih izku-

šenj na podobnih delovnih mestih, 
zelo dobro znanje tujega jezika – 
angleščina, zelo dobro znanje MS 
Office paketa, primerno strokovno 
poznavanje področja elektrotehni-
ke, vozniški izpit B-kategorije, od-
govornost, natančnost, vztrajnost, 
komunikativnost, samoiniciativ-
nost in angažiranost za prodajo, 
zmožnost dela v timu in toleran-
tnost, veselje do dinamičnega dela 
na terenu in dela z ljudmi. Prijave 
zbiramo do 27. 7. 2019. FBS Elek-
tronik, d. o. o., Prešernova cesta 
8, 3320 Velenje. Več informacij na 
www.trgotur.si.

Odpremnik (m/ž) 
(Prebold)
Pričakujemo izrazito usmer-

jenost v kakovost svojega dela, 
skrbnost, veselje do dela z ljudmi, 
usmerjenost v iskanje rešitev, 
vztrajnost, usmerjenost v dosega-
nje rezultatov, vsaj III. stopnjo iz-
obrazbe, prednost imajo kandidati 
z izobrazbo tehnične usmeritve, 
kandidati z 2 letoma delovnih iz-
kušenj na področju odpreme imajo 
prednost, pripravljenost za učenje 
na področju ograjnih sistemov 
ter odpreme in skladiščne logisti-
ke, izpit za upravljanje viličarja, 
usmerjenost v doseganje ciljev, 
odgovornost. Prijave zbiramo do 
15. 7. 2019. Ograje Kočevar, d. o. o., 
Tovarniška cesta 11c, 3312 Prebold. 
Več informacij na www.trgotur.si.

Arhitekt, skrbnik kupcev 
(m/ž) (Prebold)
Odgovorni boste za doseganje 

prodajnih ciljev, delovanje v skla-
du s prodajno strategijo podjetja, 
učinkovito upravljanje odnosov s 
strankami s ciljem ustvarjanja ma-
ksimalne donosnosti, izvedbo sveto-
vanja in prodaje v prodajnem salonu 
in samostojno gradnjo partnerskih 
odnosov s strankami. Ponujamo 
vam zaposlitev za nedoločen čas s 
poskusnim obdobjem 6 mesecev, 
možnost profesionalne in osebno-
stne rasti in možnost sodelovanja pri 
razvoju novih izdelkov in rešitev. Pri-
jave zbiramo do 13. 7. 2019. Ograje 
Kočevar, d. o. o., Tovarniška cesta 
11c, 3312 Prebold. Več informacij na 
www.trgotur.si.

Dars – Družba za avtoceste RS, 
Ulica XIV. divizije 4, 3000 Celje. 
Prijave zbiramo do 8. 7. 2019. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Komercialist nabave 
(m/ž) (Žalec)
Delo obsega naročanje in nabavo 

materialov, blaga in storitev, redno 
spremljanje, preverjanje in upra-
vljanje stanja zalog v nabavnih skla-
diščih, organiziranje transportnih 
storitev, urejanje zadev s carino in 
z uvozno-izvoznimi podjetji, posre-
dovanje reklamacij dobaviteljem in 
reševanje komercialnega dela rekla-
macij, raziskave nabavnega trga in 
planiranje nabavnih dejavnosti … 
Omco Metals Slovenia, d. o. o., Ce-
sta žalskega tabora 10, 3310 Žalec. 
Prijave zbiramo do 10. 7. 2019. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Namestnik vodje v 
tehnično prodajnih 
centrih (m/ž) (Celje, 
Prevalje, Sevnica, Krško)
Od vas pričakujemo najmanj V. sto-

pnjo izobrazbe, vsaj 3 leta delovnih 
izkušenj na podobnem delovnem 
mestu, dobre komunikacijske in or-
ganizacijske sposobnosti, zelo dobro 
poznavanje trgovskega blaga … Inpos, 
d. o. o., Opekarniška cesta 2, 3000 
Celje. Prijave zbiramo do 11. 7. 2019. 
Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Komercialist na terenu 
(m/ž) (Gomilsko)
Uživate v terenski prodaji s kom-

bijem? Je prodaja vaša strast in ste 
odlični v pogajanjih? Ste vztrajni, 
zagnani in tehnično usmerjeni? Ste 
usmerjeni k rezultatom in znate biti 
tekmovalni? Vam je v ponos biti 
del zabavne in profesionalne eki-
pe? Silco, d. o. o., Šentrupert 5a, 
3303 Gomilsko. Prijave zbiramo do 
15. 7. 2019. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Sistemski tehnik (m/ž) 
(Celje)
Kaj ponujamo: stimulativno pla-

čilo, urejeno delovno okolje … Cin-
karna Celje, d. d., Kidričeva ulica 
26, 3000 Celje. Prijave zbiramo do 
8. 7. 2019. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Brand manager za 
prodajni program (m/ž) 
(Celje)
Opis del in nalog: trženje pro-

grama industrijskih rešitev ozna-
čevanja, sledljivosti, pakiranja 
(www.ema.si), prodajnega pro-
grama Ema, priprava prodajnih 
strategij ter spremljanje in analiza 
doseženih rezultatov za prodajni 
program, dejavnosti na področju 
lansiranja novih izdelkov, poveče-

vanje prodaje in aktivno pridobi-
vanje novih kupcev … Ema, d. o. 
o., Teharje 7b, 3000 Celje. Prijave 
zbiramo do 26. 7. 2019. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

Natakar I (m/ž) (Rimske 
Toplice)
Pričakujemo poznavanje vin in 

ostalih pijač, poznavanje priprave 
napitkov, urejeno, vestno in marlji-
vo osebo, ki je pripravljena na tim-
sko delo in ima občutek odgovor-
nosti. Pričakujemo aktivno znanje 
slovenskega jezika, osnovno znanje 
dveh tujih jezikov, veselje do dela 
z ljudmi, IV. oziroma III. stopnjo 
izobrazbe. Rimske terme, Terme 
Resort, d. o. o., Toplice 10, 3272 
Rimske Toplice. Prijave zbiramo do 
17. 7. 2019. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Prodajni svetovalec 
(m/ž) (Celje)
Pričakovanja: pridnost in poziti-

ven pristop k delu, usmerjenost h 
kupcu in prodajne rezultate, komu-
nikativnost, odgovornost, sposob-
nost za timsko delo, končana sre-
dnja šola, pripravljenost na delo v 
izmenah in ob koncih tedna. Reser-
ved fashion modne znamke, d. o. 
o., Brodišče 12, 1236 Trzin. Prijave 
zbiramo do 21. 7. 2019. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.
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Klub je lani zapustil glavni 
pokrovitelj, podjetje Ece Ce-
lje. Vodilni možje društva so 
se soočili z nezavidljivim po-
ložajem. Trdovratno so iskali 
rešitve. Vsaj delno so odpra-
vili največjo težavo. O razme-
rah je spregovoril vršilec dol-
žnosti predsednika celjskega 
kluba Vid Valenčak.

Kar nekaj časa ste napove-
dali, da je na vidiku obetav-
na novica. Kaj se je dogajalo 
in naposled zgodilo?

Lani je generalno pokro-
viteljstvo zaključilo celjsko 
podjetje Ece. Takoj smo zače-
li iskati sponzorja, ki bi pokril 
večji del stroškov članskega 
moštva. Po celoletnem trudu 
se je izoblikovala možnost 
sodelovanja z ameriškim 
opremljevalcem hokejskih 
rekvizitov, podjetjem True, 
ki je pred kratkim vstopilo 
na slovenski trg. Želi promo-
virati svoje izdelke. Naš klub 
je izbralo kot primeren za to-
vrstno sodelovanje.

V kolikšni meri vam bo 
pomagal novi pokrovitelj?

Opremil bo vse selekcije 
kluba. Ocenjujem, da bo vlo-
žek znašal približno dvajset 
tisoč evrov.

Kdaj ste letos »izgubili« 
led v vaši dvorani, kdaj ga 
boste ponovno dobili?

Sezono smo končali 15. 
aprila, ko so fantje odšli na 
zaslužen počitek. Fizično 
pripravljenost so ohranjali s 
treningi, mi jih imenujemo 
suhi treningi. Vadili so v parku 
in fitnesu. Po krajših počitni-
cah so se vrnili h kondicijski 
vadbi. Na ledu se bodo zbrali 

Celjski hokejisti so dobili sponzorja, ki jim bo veliko pomenil

Zares naprej z imenom True Celje
V vročih dneh na začetku julija le redkokdo pomisli 

na hokej. Toda vodstvo celjskega kluba je bilo zelo 
dejavno tudi takoj po koncu sezone, saj se želi izo-
gniti negotovemu finančnemu položaju in omogočiti 
nemoteno delo vsem klubskim selekcijam.

DEAN ŠUSTER

12. avgusta. Tedaj bodo vse 
naše selekcije začele pripra-
ve. Občinsko podjetje ZPO, ki 
upravlja dvorano, bo led pri-
pravilo že sredi tega meseca, 
ko se bodo začeli pripravljalni 
kampi za umetnostne drsalce.

Pred tedni ste izpeljali re-
dno letno skupščino kluba, 
na kateri ste okrepili uprav-
ni odbor. S kom?

Pridružil se nam je Marko 
Mirnik, direktor in lastnik 
podjetja Kostanj, d.o.o. Po-
magal nam bo zbirati še kako 
potrebna finančna sredstva.

Kakšna je vaša vloga? Če-
prav ste vršilec dolžnosti 
predsednika kluba, nosite 
celotno odgovornost za po-
slovanje. Drži?

Da, je tako. Klub, ki se zdaj 
imenuje Hokejski klub True 
Celje, bo v naslednjem letu 
izvedel volilno skupščino. 
Izoblikovalo se bo novo vod-
stvo društva. Že zdaj vabim 
možnega kandidata za pred-
sednika kluba.

Člansko moštvo bo še na-
prej vodil trener Rok Roj-
šek. Katere okrepitve ste mu 
zagotovili?

V minuli sezoni smo ime-
li veliko težav na treningih, 
saj je bilo število prisotnih 
igralcev večinoma nizko. 
Na tej naši amaterski ravni 
je to na nek način tudi ra-
zumljivo, zaradi obveznosti 
se enostavno dostikrat niso 
uspeli udeležiti treningov. 
Tudi na tekme se zaradi de-
lovnih ali študijskih obve-
znosti niso mogli odpeljati. 
Odločili smo se, da bomo po 
Sloveniji poiskali nekaj mla-

Zadnje piljenje forme
Nogometaši Celja bodo zadnjo preizkušnjo pred začetkom tekmovanja v 1. slovenski 

ligi opravili v soboto (Krila Sovjetov), a za zaprtimi vrati celjskega štadiona.
Zadnjo tekmo so odigrali na Reki. Na Rujevici je bila Rijeka boljša z 2:1, strelec za goste je 

bil Deni Štraus. Vodstvo kluba je ponosno, da je pridobilo novega opremljevalca. Pri velenj-
skem Rudarju so tudi zadovoljni. Zadnjo pripravljalno tekmo so odigrali v Avstriji, kjer so 
bili z 2:0 boljši od ciprskega prvaka Apoela, za katerega igra tudi nekdanji napadalec Celja 
Roman Bezjak. Oba gola je dal Dominik Radić. Proti moštvu iz Nikozije zaradi lažjih poškodb 
niso igrali Damjan Trifković, Žiga Škoflek in Aljaž Krefl. Rudar bo v soboto odigral dve tekmi, 
dopoldne z Dravogradom, popoldne z beograjskim Voždovcem. Trener Almir Sulejmanović 
na treningih preverja sposobnosti treh novincev, sveže moči išče v obrambni vrsti.

DŠ, foto: GREGOR ANTOLIČ

Vid Valenčak
Aljaž Ogrizek, kapetan članskega mo-
štva, bo treniral dečke do osmega leta.

Celjski hokejisti so pred novim izzivom, saj se v državnem prvenstvu želijo 
uvrstiti takoj za Olimpijo in Jesenicami.

»Po celoletnem trudu se je izoblikovala 
možnost sodelovanja z ameriškim 
opremljevalcem hokejskih rekvizitov, 
podjetjem True, ki je pred kratkim vstopilo 
na slovenski trg.«

»Imamo potrjeno udeležbo več kot 
štiridesetih otrok iz petih držav, zato 
že zdaj razmišljamo, da bi naslednje 
leto pripravljalni kamp izvedli v dveh 
izmenah.«

»Ne smemo pozabiti, da sta v našem 
klubu zrasla David Planko in Žan 
Jezovšek, ki sta bila med ključnimi 
člani Olimpije pri letošnjem pohodu do 
naslova državnega prvaka in tudi do 
prvega mesta v Alpski ligi.«

dih igralcev, ki bi nam olaj-
šali perečo težavo. V Celje 
se vračata brata Flajs, Žan in 
Jan. Dvojčka iz Žalca, rojena 
leta 2001, sta zadnji sezoni 
igrala za Maribor, ker celj-
ski klub ni imel mladinske 
ekipe. Okrepila nas bosta še 
dva napadalca, doslej člana 
kranjskega Triglava. Nace 
Vilfan je star 19, Sebastjan 
Grošelj 23 let. Oba sta bila 
člana slovenske mladinske 
reprezentance, Grošelj je 
bil v zadnji sezoni najboljši 
strelec Triglava v ligi IHL. 
Sergej Čurčić bo še poldru-
gi mesec najstnik. Igral je za 
Maribor, jeseni je bil na ne-
kaj tekmah tudi v celjskem 
dresu, nakar se je pozimi 
odpravil k zagrebškemu 
Medveščaku.

Zdaj pričakujete bolj re-
den obisk treningov. Koliko 
igralcev bo v članski ekipi?

Načrtujem, da bomo imeli 
osemnajst igralcev in tri vra-
tarje. To je najnižja možna 
številka za izpeljavo trenin-
gov in tekem.

Za lažjo predstavo: koliko 
denarja ste porabili za pali-
ce v minuli sezoni?

Vsi poznavalci športa vedo, 
da je hokej dokaj drag šport. 
V pretekli sezoni je klub za 
nakup palic namenil štirinajst 
tisoč evrov.

Peto mesto v zadnjem 
državnem prvenstvu ni do-
sežek, ki ste ga načrtovali. 
Boste letos pričakovali več, 
ste si že zadali cilj?

Nismo. Postavili si ga bomo 
pred začetkom tekmovanja, 
ko bo znano tudi, kakšne za-
sedbe imajo naši neposredni 
tekmeci. Vsekakor bo naš cilj 
visok. Mislim, da si celjski 
hokej zasluži čvrsto, stalno 
tretje mesto v Sloveniji.

Ste že razporedili trenerje 
po mlajših selekcijah?

Smo. V zadnjih letih se vpis 
otrok v naš klub stalno povi-

šuje. Pri nas vadi 84 otrok. 
Seveda je treba poskrbeti, da 
se z nadebudneži kakovostno 
dela. Zato smo letos še okre-
pili trenerski štab. Kot redna 
trenerja se bosta priključila 
Matic Zupanc, ki je končal 
igralsko kariero in bo vodil 
selekcijo U15, in Aljaž Ogri-
zek, prvi diplomant Fakultete 
za šport v našem klubu, ki bo 
prevzel selekcijo U8. Domen 
Ramšak bo trener selekcij 
U10, U12 in U13, Jure Gaj-

šek bo vodil selekcijo U17. 
Hokejska zveza Slovenije je 
letos postavila nov format 
tekmovanj. Najnižja starostna 
kategorija v državnem prven-
stvu bo U13, mlajše selekcije 
bodo še naprej igrale turnirje 
po Sloveniji.

Kakšno je zanimanje za 
vaš hokejski kamp v vročih 
poletnih dnevih?

Takšno, da prijav ne spreje-
mamo več. Na roko nam gre 
termin, namreč v začetku av-
gusta se večina igralcev začne 
pripravljati na novo sezono. 
Izkušnja iz lanskega leta je 
pokazala, da imamo zanimiv 
produkt. Imamo potrjeno 
udeležbo več kot štiridesetih 
otrok iz petih držav, zato že 
zdaj razmišljamo, da bi nasle-
dnje leto pripravljalni kamp 
izvedli v dveh izmenah. Letos 
se ga bodo udeležili hokejisti, 
stari od deset do sedemnajst 
let. Kamp bo vodil naš klub 
ob pomoči slovaških trener-
jev z akademije Powerpla-
yers. Gre za vadbo hokejskih 
elementov, za katere ni dovolj 
časa med sezono.

Se obetajo celjskemu ho-
keju boljši, lepši časi?

Na to vsi upamo. Ekipa v 
upravnem odboru kluba je 
složna, dela dobro, se zelo 
trudi. V težkih časih za šport 
skušamo zagotoviti dovolj 
finančnih sredstev za delo-

Pred začetkom sezone je nastala fotografija vseh članov Nogometnega kluba Celje. Z leve sedijo Dušan Stojinović, 
Mitja Lotrič, Lovro Cvek, Jure Travner, Gal Zorko, Luka Kerin, Stefan Moćić, Deni Štraus, Juš Štusej, Amadej Brecl, 
Nino Pungaršek, Rok Štraus in kapetan Janez Pišek, v srednji vrsti stojijo Zoran Podkoritnik (direktor), Sebastjan Gobec 
(tehnični direktor), dr. Sašo Djurić (zdravnik), Marcel Smole (fizioterapevt), Jasmin Jerić (pomočnik trenerja), Dušan 
Kosić (trener), Metod Jurhar, Amel Mujčinović (trener vratarjev), Robert Koren (član strokovnega štaba), Alen Janković 
(kondicijski trener), Alen Hodžić (vodja PR službe), Nataša Potočnik (ekonom), Klemen Peras (grafični oblikovalec) in 
Branko Veršič (športni direktor), v zgornji vrsti pa stojijo Lan Štravs, Stian Džumhur, Žan Flis, Elvir Ibišević, Žan Benedičič, 
Lan Vidmar, Matjaž Rozman, Miha Korošec, Gašper Koritnik, Dario Vizinger, Tadej Vidmajer, Žan Zaletel in Jakob Novak.

vanje kluba. Mnogi mladi 
hokejisti iz drugih okolij so 
prepoznali v našem klubu 
odskočno desko do profesi-
onalnih pogonov. Ne sme-
mo pozabiti, da sta v našem 
klubu zrasla David Planko in 
Žan Jezovšek, ki sta bila med 
ključnimi člani Olimpije pri 
letošnjem pohodu do naslova 
državnega prvaka in tudi do 
prvega mesta v Alpski ligi. 
Naš je bil tudi zdaj stalni 
reprezentant Slovenije Ken 
Ograjenšek, ki igra v Avstri-
ji. To je zagotovo sporočilo 
za mlade, športa željne, da 
lahko tudi iz Celja pridejo v 
malo »resnejši« hokej.

Foto: SHERPA
GrupA
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Košarkarski klub Zlatorog 
je na skupščini dobil nove-
ga predsednika. V preteklem 
letu je predsednica Tanja 
Seme v zahtevnem obdobju 
s pomočjo Mitje Gorjupa 
opravila velik posel.

Po lanskem imenovanju ni 
imela lahkega dela, v prvi vrsti 
zaradi ponovnega zmanjšanja 
finančnega vložka glavnega 
pokrovitelja Pivovarne Laško 
Union in slabe podpore ostalih 
manjših sponzorjev. »Pričako-
vala sem, da bo prišlo do za-
menjave. Položaj zapuščam s 
čisto vestjo, z dvignjeno glavo 
in občutkom, da sem naredila 
vse, kar je bilo v moji moči. In 
tudi vem, da sem. Sezona je 
bila uspešna, klubu pa želim 
vse najlepše tudi v prihodnje. 
Še vedno bo to moj klub,« je po 
zaključku svojega delovanja v 
laškem klubu dejala Semetova.

Zdaj je na predsedniški stol-
ček sedel Bojan Špiler, sicer 
predsednik Prostovoljnega 
gasilskega društva Laško. 
»Člani upravnega odbora so 
se odločili, da me bodo pre-
dlagali za omenjeno funkci-
jo, časa za premislek ni bilo 
veliko, verjamem pa, da bom 
uspešen in da bo vse tako, 
kot mora biti,« so bile uvodne 
Špilerjeve misli. S preostalim 
ljudmi iz vodstva kluba mora 
poiskati novega trenerja. Chris 
Thomas je zapustil Laško, nje-
gov naslednik naj bi bil znan 
kmalu. Šele potem bodo lahko 

V skupini B so Vardar, Vesz-
prém, Kielce, Meškov Brest, 
Motor Zaporožje, Montpelli-
er, Porto in Kiel.

Privlačna skupina
»Prvič se bomo srečali z 

Elverumom, Zagreb je naš 
tradicionalni tekmec z ne-
kaj Slovenci v svojih vrstah, 
Szeged je prav tako naš lan-
ski tekmec, Aalborg je tipični 
predstavnik danskega roko-
meta. Flensburg posebne 
predstavitve ne potrebuje, 
z njim se srečujemo skoraj 
vsako leto. Je nemški prvak 
in igra po mojem mnenju 
izjemen rokomet. Barcelona 
je ekipa, s katero se je Celje 
velikokrat merilo in si želi 

na vrh Evrope. Ima tudi slo-
venski pridih in bo zagotovo 
napolnila Zlatorog. Tu je še 
Pariz, ki bo s še nekaj poprav-
ki ponovno želel na vrh, kar 
mu še vedno ni uspelo,« se je 
vseh tekmecev »dotaknil« tre-
ner Tomaž Ocvirk. »Skratka, 
čaka nas zanimiva sezona. 
Verjamem, da lahko s pomo-
čjo navijačev v našem Zla-
torogu pripravimo izjemne 
spektakle. Že zdaj se veseli-
mo nove sezone med elito.«

Spet veliki skalp?
Celjski strateg se je ozrl 

tudi na lastno moštvo: »Eki-
pa, ki jo imamo, je homo-
gena, morda manj zvezdni-
ška od lanske, vendar to ne 

Eni in isti
V zgodnjem poletju po Sloveniji kar mrgoli malono-

gometnih turnirjev.
Dva sta bila tudi v Celju in Laškem. Na igrišču Osnovne 

šole Frana Roša je bil sedmi turnir Celje Open, ki ga je 
pripravil Bar Golf. Nastopilo je štirinajst ekip, zmagalo je 
moštvo AC Keko (drugi je bil TTG Velenje, tretja je bila 
ekipa Pivnice Celjanka), za katerega so nastopili Bojan 
Čonkaš, Dejan Kos, Mak Karabegović, Darijo Dragosavac, 
kapetan Ismir Berbić, Arian Torra in Miroslav Bodiroža. 
Prvih pet naštetih je teden prej osvojilo še pokal Laško. 
Nastopili so pod imenom Cinkarna, za zmagovalno eki-
po so igrali še Dragan Mitrović. Bojan Marković, Daniel 
Slovenac, Dejan Krljanović, Goran Ninić, Admir Filović 
in Danijel Zrnić. Izkušeni nogometaši so bili v finalu s 
4:0 boljši od ekipe Taxi Maxi.

DŠ

Popravek
V članku z naslovom Odlična udeležba in super časi smo na-

pačno zapisali ime tretjeuvrščenega tekmovalca na 28. Malem 
maratonu državnosti. Pravilno je Andrej Cvikl. Tekmovalcu se 
opravičujemo za napačen zapis priimka, ki smo ga povzeli po 
poročilu Društva maratoncev in pohodnikov Celje.

Uredništvo

V ligi prvakov celjski rokometaši tudi proti PSG in Barçi

Začelo se bo, kot se je končalo 
leta 2004

Rokometne veselice bodo odslej med tednom, tek-
me lige prvakov lahko klubi gostijo od ponedeljka 
do petka. Rokometaši Celja Pivovarne Laško so se-
zono 2003/04 končali s tekmo proti Flensburgu v 
finalu lige prvakov, naslednjo sezono bodo začeli z 
obračunom z istim klubom. Izbirajo lahko, kdaj ga 
bodo pričakali. Na izbiro imajo dneve med 11. in 15. 
septembrom. Nato bodo v skupini A sledile tekme z 
Barcelono, Aalborgom, s Paris Saint-Germainom, z 
Elverumom, s Szegedom in z Zagrebom.

DEAN ŠUSTER

Parižani morda ne bodo prepoznali celjske ekipe, ki je doživela krepko prevetritev. A še vedno bo v njej kapetan 
David Razgor.

pomeni, da je slabša. Fantje 
bodo zagotovo želeli pokazati 
svojo kakovost, zaradi kate-
re so v Celju. O individualnih 
sposobnostih nasprotnikov 
je v tem trenutku brezpred-
metno razpravljati, ekipe se 
namreč še oblikujejo. Pripra-
vljalne tekme bodo dale obri-
se, a krog favoritov je znan.« 
Toda slednjih ga ni strah: »Že 
v pretekli sezoni smo videli, 
da smo sposobni premagati 
velikane. Verjamem, da bo 
tako tudi letos in da bomo 
vzeli skalp kateremu od tek-
mecev, ki računajo na vrh. 
Hkrati upam, da se bomo 
uspešno borili z neposredni-
mi tekmeci za napredovanje.« 
Vsaj šesto mesto v skupini je 
zdaj že dolgoletna celjska 
želja.

Barça pride 
februarja
Žreba 27. izvedbe lige pr-

vakov sta se udeležila vodja 
marketinga in odnosov z jav-
nostmi Miha Pantelič in direk-
tor kluba Rok Plankelj, ki se 
mu je izpolnilo nekaj želja: 
»Na eni strani smo želeli ve-
čjo atraktivnost, ki jo prinaša 
kateri od posebnih tekmecev, 
kot sta PSG in Barcelona, na 

drugi strani pa tudi katero od 
gostovanj, ki je logistično in 
finančno ugodno, kot sta po-
tovanji v Zagreb in Szeged. Že 
pred žrebom je bilo jasno, da 
bo to nekako porazdeljeno, 
tako da tu za nas nekih prese-
nečenj ni. Smo pa v preteklo-
sti že dokazali, da so prav vse 
tekme v Zlatorogu spektakli, 
polni zabave in odličnega ro-
kometa. Verjamem, da bo tudi 

letos tako. Verjamemo, da se 
bomo enakovredno borili za 
napredovanje v izločilne boje, 
kar je v petindvajsetem nasto-
pu med najboljšimi zagotovo 
tudi naša želja.« Zagreb bo 
v Celje pripotoval v začetku 
novembra, takoj bo sledila 
»povratna« tekma v hrvaški 
prestolnici. Barcelonini ro-
kometaši bodo v Zlatorogu 
gostovali v drugi polovici 

februarja, skupinski del lige 
prvakov bodo »pivovarji« za-
ključili na severu Nemčije. 
Ocvirka čaka zahtevna na-
loga. Olajševalna okoliščina 
je, da pričakovanja javnosti 
zaradi kakovosti celjske eki-
pe niso visoka, oteževalna pa 
strah, da se bodo s sedmega 
ali z osmega mesta za dlje 
časa poslovili od elite.

Foto: SHERPA

NA KRATKO

Želele boljše sojenje
Beograd: Slovenska ženska 

košarkarska reprezentanca je 
v boju za četrtfinale na evrop-
skem prvenstvu izgubila z 
Belgijo z 72:67. V prvem pol-
času so varovanke Damirja 
Grgića vodile kar za petnajst 
točk. Toda tekmice so imele 
do konca tekme 24 prostih 
metov, Slovenke pa 11 manj. 
Brez dlake na jeziku je bila 
Nika Barič, ki je poudarila, da 
je imela naša izbrana vrsta na 
Euru katastrofalno sojenje. Z 
eno zmago in s tremi porazi 
je pristala na enajstem mestu, 
kar je njen največji uspeh.

Spet s sposojenim
Celje: Slovenski rokometni 

prvak Celje Pivovarna Laško 
se je okrepil z mladim portu-
galskim reprezentantom Di-
ogom Silvo, najkoristnejšim 
igralcem mladinskega evrop-
skega prvenstva v Celju. V 
Zlatorogu bo desni zunanji 
napadalec žal igral kot poso-
jen rokometaš.

Srabotnik v finalu
Tacen: S finalom kajakašev 

se je končala tretja tekma sve-
tovnega pokala v slalomu na 
divjih vodah. Peter Kauzer je bil 
drugi, Celjan Martin Srabotnik 
pa deseti. V polfinalu je imel de-
veti čas, nastop v finalu se mu 
ni posrečil, saj je izpustil dvoje 
vrat, si nabral 106 kazenskih 
sekund in pristal na repu finali-
stov. Po tekmah v Markkleeber-
gu in Pragi bo sledilo svetovno 
prvenstvo v Seu d'Urgellu med 
24. in 29. septembrom. (DŠ)Zmagovalci turnirja Celje Open 2019

V Laškem menjava na 
predsedniški funkciji

Bojan Špiler je do zdaj krmaril med policijskimi in gasilskimi vodami, zdaj 
dobiva še večjo odgovornost: da Košarkarskemu klubu Zlatorog, ki ima 
uspešno zgodovino, zagotovi predvsem obstanek med prvoligaško druščino.

v KK Zlatorog začeli sestavljati 
ekipo za novo sezono. Časa je 
dovolj, nikakor pa ne veliko. 
Težava je v tem, da so odšli 
skoraj vsi košarkarji. »Prvi cilj 
je najti trenerja. Moja vizija so 

mladi igralci in mlad trener. 
Želim si, da bi bilo v približno 
treh letih okostje ekipe sesta-
vljeno iz domačih košarkar-
jev,« je dodal Špiler.

MiK
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MOTORNA 
VOZILA

KUPIM

MOPED Tomos, v voznem stanju, kupim. 
Telefon 031 798-375. 934

STROJI

PRODAM

OBRAČALNIK pajek Sip 230, dobro ohranjen, 
prodam. Telefon 031 463-554. 906

KOSILNICO Sip, pajek, sejalnico, cepilec, škro-
pilnico in prikolico za živino, z dokumenti, 
prodam. Telefon 068 161-662. 938

OBRAČALNIK, 4 vretena, molzni stroj Alfa La-
val, cisterno, 2.500 l in transportni trak, 
8 m, prodam. Telefon 031 384-429. 958

POSEST

PRODAM

HIŠO z vrtom v središču Gorice pri Slivnici, 
na odlični lokaciji, prodamo. Informacije 
po telefonu 051 312-187. 856

V KOŠNICI pri Celju prodam gradbeno parcelo 
na lepi, sončni legi, velikost parcele 2.108 
m². Cena po dogovoru ob ogledu. Telefon 
031 794-484. 890

V MALIH Braslovčah (ob Savinji) prodam dve 
zazidljivi zemljišči v izmeri 1.210 m² in 
854 m². Telefon 041 447-205. p

KUPIM

HIŠO ali manjšo kmetijo ali bivalni vikend 
kupim. Telefon 068 161-662. 938

STANOVANJE

PRODAM

DVOSOBNO opremljeno stanovanje v Žalcu, 
Bevkova ulica 10, prodam za 77.000 EUR. 
Telefon 031 337-810. 961

ODDAM

V PIRANU oddajam garsonjero za počitnikova-
nje po ugodni ceni. Telefon 040 245-454.
 913

V SAVINJSKI dolini oddamo manjše opremlje-
no stanovanje s svojim vhodom. Telefon 
041 232-164. p

V IZOLI oddamo manjše opremljeno stanova-
nje za dva meseca ali manj. Telefon 041 
232-164. p

STANOVANJE v centru Celja, v neposredni 
bližini zdravstvenega doma, oddamo. 
Telefon 041 347-714. p

OPREMA

PRODAM

MALI zamrzovalnik s tremi predali, skoraj 
nov, širina 50 cm, višina 85 cm, prodam 
za 50 EUR. Telefon 051 393-448, (03) 
5718-360. 932

MALO rabljeno klimatsko napravo Airwell 
ugodno prodam. Cena po dogovoru. Te-
lefon 031 585-803. 935

ŽIVALI

PRODAM

KOKOŠI nesnice jarkice, rjave in bele barve, 
pred nesnostjo, prodamo. Pripeljemo na 
dom. Telefon 070 545-481. p

BIKCA simentalca, starega 3 mesece, prodam. 
Telefon 041 265-492. 940

BIKCA simentalca, za nadaljnjo rejo, starega 
4 mesece, prodam. Telefon 031 292-360.
 948

NA farmi Roje pri Šempetru so v prodaji rjave 
jarkice; od 8. 7. do 15. 7. 2019. Telefon 
(03) 700-1446. p

KOKOŠI nesnice, mlade, grahaste, rjave, črne, 
štajerke, prodamo. Ob nakupu 10 kokošk 
petelina podarimo. Živali so redno ceplje-
ne in nimajo odščipnjenih kljunov, zato so 
primerne za kmečko rejo. Kmetija Lešer, 
Lopata 55, Celje, telefon 031 461-798, 
041 763-800, 051 379-031. p

TELICO simentalko, brejo 4 mesece, prodam. 
Telefon 041 530-394. 964

BREJE pašne telice ali krave prodam ali 
menjam za kravo za zakol. Telefon 031 
533-745. 965

TRI kozličke (samčke), srnaste pasme, zelo 
primerne za nadaljnjo rejo, prodam. Te-
lefon 031 578-121. 963

KOZLIČA, starega 8 tednov, prodam. Telefon 
748-3076. 968

KUPIM

TELICE in krave za zakol ter bikce, mesni tip, 
težke do 150 kg, kupim. Telefon 031 832-
520. 951

ODKUP krav – nujno, bio. Plačilo takoj po 
najvišji dnevni ceni klasifi kacije + 0,30 
EUR + davek. Kogler Franz A., d. o. o., 
telefon 031 733-637, (02) 790-1560, 
0043 66446-46280. n

BREJO kravo ali kravo s teletom, pašno, 
pasme limuzin, kupim. Telefon 070 556-
695. Š 31

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

ZELO dobro zlato rumeno šmarnico, ni škro-
pljena, ugodno prodam. Telefon 041 227-
593. 950

SUHO koruzo v vrečah prodam. Telefon (03) 
5461-764. 959

VINO, belo, mešano, prodam. Cena po dogo-
voru. Telefon 051 271-591. 960

KUPIM

SLAMO v kockah kupim. Telefon 5739-085.
 945

OSTALO

PRODAM

DRVA, bukev, na paletah, dolžine 25, 33 in 
50 cm, prodam. Cena 130 EUR. Po dogo-
voru tudi dostava. Telefon 051 743-942.
 p
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Terminal
»Fatalna blondinka in njen plen.« Film Terminal je kot 

eksperiment v mešanju elementov. Vzemite Mesto greha 
(Sin City) in dovolite, da ga piše nekdo, ki zakasnelo rad ko-
pira zgodnjega Quentina Tarantina; tako dama, za katero bi 
ubijali (ali bili ubiti), postane Margot Robbie v polni maniri 
Harleyja Queena. Režira naj Nicholas Winding Refn (neon, 
neon.) Potem iztrgajte čim več zgodbenih trnkov iz filma in 
jih nadomestite z dialogi, ki predvsem želijo pokazati, kako 
načitan je scenarist, in manirami igre, ki so pravcata študija, 
kako biti »kul« na račun popolnoma ničesar. Terminal, sama 
sebi namenjena zapletenost, ki povzroča glavobol, je dovolj 
dobro posnet film – in končni tvist vsebuje nekaj moči. Toda 
čakanje na konec je kot čakanje na vlak ob štirih zjutraj.

OCENA: 3 / 10

Ant-man in Osa
»Ali nalašč v vsak stavek vstavite besedo kvantum?« Prej-

šnji film Marvelove super soap opere Maščevalci (The Aven-
gers) je bil epska tragedija s tleskanjem prstov. Ant-man 
in Osa je sad kontraprogramiranja; lahkotna ZF-komedija 
z veliko šal na račun velikosti (ne nujno ega). Nemogoče 
je (skoraj vedno) uporabljeno kot vir šal. Če računate, da 
smeh ponavadi pomeni korak k sprejemanju tistega, čemur 
se smejimo, se torej Marvel še vedno drži agende polagalca 
preproge k naši vedno bolj tehnološki prihodnosti. V tem 
pristopu nekaj »norosti slabih stripov« prav nič ne škodi, 
prej obratno, prinese svežino. Po drugi strani ta svežina 
nima prav več teže kot kratek poletni vetrič.

OCENA: 6 / 10
PETER ZUPANC

Sicario 2: Vojna brez pravil (Sicario 2: 
Day of the Soldado)
Mehiški karteli začnejo trgovati s teroristi po vsej ameriški 

meji. Za boj proti kriminalu se zvezni agent Matt ponov-
no poveže z Alejandrom, ki v prtljagi nosi zločinsko prete-
klost … Pomembno: tudi v nadaljevanju akcijske drame filma 
igrata Benicio Del Toro in Josh Brolin.

Na obali Chesil (On Chesil Beach)
Edward in Florence na obali Chesil preživljata medene 

tedne. Toda njuno ljubezen kalita negotovost in strah pred 
poročno nočjo … Pomembno: slaven britanski pisatelj Ian 
McEwan je zgodbo priredil po lastnem romanu, v drami igra 
Saoirse Ronan. Kje: Film pod zvezdami / art mreža.

(PZ)
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STROJI

PRODAM

MIKSER Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910. p

STISKALNICO za grozdje, 100 l, koš ima 
letvice proti izpadanju jagod, lepa in 
vredna ogleda, prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 041 981-076. 2440

KOSILNICO Tanaka Kawasaki, na laks, 
prodam. Telefon 031 276-086. 2443

HIŠO na lokaciji, Žalec, Ložnica 35 c, 
prodam. Telefon (03) 548-1865, po-
poldan. 2360

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Univerzal, Što-
re, Deutz ali Tomo Vinkovič, kupim. Le-
tnik in model nista pomembna. Kupim 
tudi ostalo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 031 562-809. p

POSEST

PRODAM

V LEPEM, mirnem predelu Celja ugodno 
prodamo dobro vzdrževano družinsko 
hišo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
548-5424, 031 585-889. 2373

HIŠO z zemljiščem, drvarnico in gospo-
darskim objektom, na lepi lokaciji v 
Lembergu, bližina gradu in Term Do-
brna, energetska izkaznica je izdelana, 
prodam. Telefon 031 849-750. 2470

ŠENTVID pri Grobelnem, novo naselje. 
Hišo, letnik 1985, 127 m² stanovanjske 
površine, obnovljeno, zemljišče 839 
m², velik vrt, primerno tudi za malo 
večjo družino, št. energetske izkaznice 
2014-61-100-8, prodam za 122.000 
EUR. Telefon 041 560-539. 2398

STANOVANJE

ODDAM

DVOSOBNO stanovanje, 70 m², v Škofji 
vasi, popolnoma obnovljeno, oddam 
ali prodam. Telefon 041 685-555.
 2465

DVOSOBNO, delno opremljeno stanovanje 
v Celju (Nova vas) oddam ali prodam. 
Telefon (03) 577-7094, po 20. uri.
 2461

OPREMLJENO stanovanje z balkonom, 72 
m², v pritličju, za dve osebi ali manjšo 
družino in sobo z lastnim vhodom, za 
eno osebo, oddam. Telefon 041 650-
737. 2471

KUPIM

STANOVANJE ali vikend v Celju oziroma 
okolici kupim za do 45.000 EUR. Tele-
fon 070 561-473. 2402

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK na trdo gorivo, lepo ohranjen, 
skoraj nov, prodam. Telefon 031 591-
992. 2449

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 130 kg in od 240 
do 280 kg, prodam. Domača hrana, 
dostava. Telefon 031 524-147. 2322

NESNICE rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Perutninarstvo, Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice rjave, bele, gra-
haste in črne barve, pred nesnostjo, 
prodamo, pripeljemo na dom. Telefon 
070 545-481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061. 2347

DVE breji kozi, ena z mlekom, prodam. 
Telefon 031 561-155. 2414

DVE telici, breji 5 mesecev, vajeni paše, 
prodam. Telefon 031 604-659. 2433

TELICO limuzin, 670 kg, kravo za zakol 
ali nadaljnjo rejo in polovico prašiča, 
prodam. Telefon 070 667-374. 2437

PRAŠIČE, od 130 do 200 kg, prodamo. 
Telefon 041 708-978, 031 569-287.
 2441

PUJSE, 35 kg in pekinške race prodam. 
Telefon 031 464-655. 2446

PONI kobilo, staro 9 let in žrebca, starega 
tri leta in pol, cena za oba 550 EUR, 
prodam. Telefon 031 464-655. 2446

PRAŠIČE, od 50 do 200 kg, možno tudi 
polovica, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5774-097. 2447

DVA bikca simentalca, težka po 200 kg, 
prodam. Telefon 041 725-055. Š 82

KRAVO, staro dve leti in pol, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 547-769.
 Š 81

TELICO simentalko, težko 550 kg, za 970 
EUR in telico limuzin, težko 220 kg, 
prodam za 570 EUR. Telefon 031 461-
158. 2454

BIKCA, stara 2 meseca, čb in teličko, staro 
10 dni, čb, prodam. Telefon 031 840-
282. 2406

PRAŠIČE, težke od 20 do 80 kg, domače 
vzreje, prodam. Telefon 041 797-052.
 2461

NEMŠKO ovčarko, staro tri mesece, rodov-
niških staršev, prodam. Telefon 031 
646-273. 2462

DVA bikca simentalca prodam. Telefon 
041 910-466. 2468

TELICO simentalko, brejo v devetem me-
secu, prodam. Telefon 070 445-858.
 2467

TELIČKO ls lim, težko 240 kg in prašiča, 
težkega 170 kg, prodam. Telefon 031 
559-820. 2466

BREJO telico simentalko prodam. Telefon 
070 259-170. 2475

BREJO telico simentalko in telico pasme 
limuzin, težko približno 500 kg, obe 
pašni, prodam. Telefon 031 832-361.
 2473

PRAŠIČE, od 30 do 250 kg in izločene 
svinje, domača hrana in dostava, pro-
damo. Zbiramo tudi naročila za koline. 
Telefon 031 311-476. p

KUPIM

DEBELE, suhe, krave in telice kupujem. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. Š 55

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

RDEČE vino žlahtnih sort, 250 litrov, cena 
1 EUR/liter, prodam. Telefon 040 796-
388. 2434

KRMNI krompir, koruzo in slamo v okro-
glih balah prodam. Telefon 041 663-
137, Peter. 2448

KORUZO v zrnju, suho, prodam. Telefon 
041 759-681. Š 83

MOKO bele koruze, belo vino in vinsko 
žganje prodam. Telefon 070 494-950, 
070 612-705. 2452

DOMAČI česen prodamo. Cena pa dogovo-
ru. Telefon 031 384-429. 2453

500 kg rumene kolerabe, okolica Šmarja, 
prodam. Telefon 070 414-985. 2462

RDEČE vino, jabolčnik in jabolčni kis ugo-
dno prodam. Telefon 031 318-430.
 2463

SENO, letošnje, kocka 2 EUR, lanska 1,25 
EUR, prodam. Telefon 051 228-922.
 2469

OSTALO

PRODAM

BRZOPARILNIKE (alfe) prodam. Telefon 
030 929-205. 1821

INVALIDSKI električni skuter voziček, moč-
nejši, primeren za starejše, v garanciji, 
ugodno prodam, lahko dostavim. Tele-
fon 041 517-900. p

ZIMSKE gume Eskimo S 3, 185/160 R 
14, profi l 6 mm, odlično ohranjene, 
prodam. Telefon 070 419-686. 

REGISTRIRANO prikolico Brako prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 393-
461. 2460

DOMAČO repo, kolerabo in petnajst rac 
tekačic prodam. Telefon 031 756-783.
 2439

KAMINSKO peč Smederevo, 9 Kw, rabljeno 
eno kurilno sezono in dva dimniška 
grelca, prodam. Telefon 031 276-086.
 2443

KUPIM

KURILNO olje, tudi iz zemeljske cisterne, 
kupim in izčrpam. Telefon 051 491-
386. 2474

Vroča imena v 
poletnem hitu Vroče

Slovenija ima talent, priljubljen televizijski šov, je bila v 
preteklih letih pokazatelj, koliko talenta premoremo Slo-
venci. Za mnoge glasbenike je pomenila pomemben korak 
na poti do uspeha.

To poletje se v skladbi Vroče predstavljajo prav tisti, ki 
so po oddaji uspešno nadaljevali glasbeno pot. Za vroče 
glasbene ritme so tako poskrbeli BQL (Anej in Rok Piletič), 
Isaac Palma, Klara Jazbec, Luka Sešek, Nika Zorjan, Lina 
Kuduzović in Luka Basi.

Za Petrom Lovšinom je 
štirideset let pevske kariere, 
izdal je pet albumov s Pankr-
ti, tri s Sokoli in kar deset sa-
mostojnih albumov. Oktobra 
bo filmski prostor obogatil s 
celovečernim glasbeno-do-
kumentarnim filmom Pero 
Lovšin – Ti lahko.

Film pripoveduje zgodbo 
o Lovšinu, prvi punk zvezdi 
nekdanje vzhodne Evrope. 
Govori o njegovem ustvarja-
nju glasbene in tudi neglas-
bene slovenske zgodovine. 
Od uporniškega anarhizma 
sedemdesetih let prejšnje-
ga stoletja, osamosvajanja 
in demonstracij na Kongre-
snem trgu v Ljubljani do 
evropskega nogometnega 
prvenstva leta 2000 v Am-
sterdamu in do današnjih 
dni. Kamera Lovšina spre-
mlja med nastopi v majhnih 
slovenskih mestih – s Pankr-

Maja Oderlap je predstavila Zaljubljene pesmi. »V ven-
ček sem povezala kar štiri ljubezenske uspešnice, ki jih 
je nekdaj napisal legendarni Brendi. Skladbe so Pošlji mu 
veter pozdrav, Govorijo, da bo drugi prstan dal, Naj ustavi 
se korak in Sanjam. To so res ljubezenske pesmi, ki so 
zaznamovale mojo mladost. Prepevala sem jih kot majhna 
deklica.« Majo je kasneje v svojo spremljevalno skupino 
Brendi tudi povabil. »Bil je eden tistih avtorjev, ki je v vsako 
pesem dal delček sebe, del svojega srca. Obenem je bil tudi 
moj vzornik in dober prijatelj. Vesela sem, da sem s svojo 
ekipo odličnih glasbenikov ponovno obudila te legendarne 
pesmi, ker sem prepričana, da bodo tudi mnoge poslušalce 
vrnile nekaj let nazaj. Hkrati tako vsi skupaj ohranjamo 
spomin na enega najboljših slovenskih avtorjev.«

Na večjih glasbenih odrih Majo spremlja skupina Power 
band. Pri nastajanju nove podobe pesmi so sodelovali 
mnogi glasbeniki, posneta je bila v studiu Lendero&Co. 
Za videospot je poskrbela produkcijska ekipa televizije 
Veseljak.

Foto: Marko Delbelo Ocepek

Film o Peru Lovšinu

ti na Dunaju in na velikem 
odru Cankarjevega doma.

V filmu nastopajo Pero Lo-
všin, Pankrti, Big Foot Mama, 

Prismojeni profesorji bluesa, 
Glen Matlock (Sex Pistols), 
Birsa Brothers, Španski borci 
in Darja Lovšin, Matej Lovšin, 

Igor Vidmar, Gregor Tomc, 
Peter Mlakar, Borut Mehle 
in Žare Pak. Režisersko delo 
je opravil Jani Sever.

Maja Oderlap obudila Brendijeve 
pesmi
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Kogar imaš rad, 
nikoli ne umre. 

Le daleč, daleč je …

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi žene, mame 
in babice

DANICE OBERŽAN
iz Prožinske vasi 27, Štore 
(23. 11. 1950 – 20. 6. 2019)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
znancem in prijateljem, ki ste nam izrazili ustna in pi-
sna sožalja, darovali cvetje, sveče in za svete maše ter jo 

pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči: mož Franc ter sinova Peter in Mitja z 
družinama

949

Smrti
Celje
Umrli so: Jožefa SENIČAR 

iz Laz pri Dramljah, 80 let, 
Vladimir TERŽAN s Teharij, 
65 let, Aleksander ŠELHAUS 
iz Ljubljane, 76 let, Jožefa JE-
VŠENAK iz Sp. Grušovelj, 89 
let, Ljudmila ŠKET iz Celja, 86 

let, Jožef KRIČAJ iz Vitanjske-
ga Skomarja, 83 let, Franc KR-
ŠAN iz Pondorja, 70 let, Milka 
SKAKIĆ iz Celja, 94 let, Danica 
BAJDA iz Celja, 92 let, Blaž Ja-
nez PODPEČAN iz Štor, 96 let, 
Terezija BRLOŽNIK iz Celja, 84 
let, Alojzija PLANINC iz Jeroni-
ma, 67 let, Frančiška ŽLIČAR iz 
Celja, 89 let, Jožefa ŽELEZNIK 
iz Celja, 75 let, Ivana KÜZMA 

iz Celja, 83 let, Ana Marija JA-
NUŠIČ iz Celja, 85 let, Janez 
ČRNEJ iz Celja, 84 let, Marija 
KLANJŠEK iz Žalca, 94 let, Ana 
GABERŠEK iz Celja, 85 let.

Žalec
Umrli so: Marija Ana KAV-

ČIČ iz Žalca, 75 let, Kristina 
KUŽNIK iz Andraža nad Pol-
zelo, 81 let, David JEZERNIK 
iz Studenc, 28 let, Ivan LIPOV-
ŠEK iz Dobriše vasi, 77 let, Ivan 
ŠTEFANČIČ iz Pernovega, 68 
let.

Laško
Umrli so: Elizabeta PAJK iz 

Sedraža, 94 let, Anđa MIKULIĆ 
iz Laškega, 74 let, Terezija KLE-
PEJ iz Laškega, 87 let, Dragutin 
OŽEK iz Laškega, 80 let, Fran-
čiška ALAUF iz Spodnje Rečice 
pri Laškem, 99 let.

Velenje
Umrli so: Mihaela DROFEL-

NIK iz Šmartnega ob Paki, 87 
let, Stjepan JELENSKI iz Ve-
lenja, 70 let, Rudolf BOH iz 
Velenja, 89 let, Tilen VODEB 
iz Velenja, 21 let, Irena ŠVE-
NER iz Velenja, 65 let, Boštjan 
PODPEČAN iz Velenja, 39 let, 
Ljudmila POČIVALNIK iz Vele-
nja, 82 let.

Poroke

Celje
Poročili so se: Anja PUSOV-

NIK in David KOZINC, oba iz 
Laškega, Katja PODPEČAN in 
Zvezdan JEKIĆ, oba iz Velenja, 
Maja PIPAN iz Nove Gorice in 
Jože VERDEL iz Pristove.

Šentjur
Poročila sta se: Lucija RO-

MIH iz Podgaja in Žiga STU-
PAN iz Suhadola.

Laško
Poročili so se: Anja LENDE-

RO BAŠ in Gregor BAŠ, oba iz 
Kisovca, Ana ALIČ in Mladen 
KNEŽEVIĆ, oba iz Cerkelj na 
Gorenjskem, Polona KUGONIČ 
iz Šoštanja in Blaž ROJNIK iz 
Braslovč, Vita ZGOZNIK iz Ce-
lja in Anže LIPIČNIK s Polzele, 
Špela VOZEL in Jani AVBELJ, 
oba iz Moravč.

Žalec
Poročili so se: Marjetka LE-

VEC in Radislav NIKOLIĆ, oba 

iz Kasaz, Martina NEMEC iz 
Grajske vasi in Davorin ŠTO-
PFER iz Pongraca, Maruša 
SELČAN in Nikolaj RODIĆ, 
oba iz Vojnika, Urša PIŠEK in 
David RAZGOR, oba iz Celja, 
Tina KUNST iz Grajske vasi 
in Nejc GUBENŠEK iz Štor, 
Lejna CESTNIK iz Gotovelj in 
Rok BREZOVNIK iz Kal, Jasna 
POTOČNIK iz Skomarja in Žan 
PUŠNIK iz Pongraca, Neža PE-
TRIČ POLJANEC iz Ljubljane 
in Anže PEZDIR iz Brezovice, 

Nina GRABNER iz Lopatnika 
pri Velenju in Blaž SOBOČAN 
iz Ložnice.

Velenje
Poročili so se: Majda KA-

RUPOVIĆ iz Velenja in Stefan 
SAKAČ iz Srbije, Polona KREN-
KER in Anže SEVER, oba iz Ve-
lenja, Mateja TURINEK in Ro-
bert OCEPEK, oba iz Velenja, 
Eva GRUDNIK in Jože ZEP, oba 
iz iz Skorna pri Šoštanju, Azra 
HADŽOVIĆ in Robert NOVAK, 
oba iz Avstrije.

KOSILNICO Sip 165, rotacijsko, na dva bobna, 
tračni obračalnik Sip 200, tehtnico Libela, 
300 kg in domačo, naravno sušeno koru-
zo, prodam. Telefon 041 261-676.� 937

SAMOHODNO kosilnico, greben 80 cm, motor 
za Muto, bio domače rdeče vino in premič-
no stranišče za starejše prodam. Telefon 
070 612-705.� 939

KOTEL za žganjekuho prodam. Telefon 031 
728-130.� 942

NOV, prazen žarni grob v novem delu celjske-
ga pokopališča ugodno prodam. Telefon 
031 727-954.� 947

ZMENKI
IŠČEM žensko za prijateljstvo, staro od 60 

do 65 let. Telefon 070 529-926 ali 070 
267-211.� 936

ZAPOSLITEV
ZAPOSLIMO disponenta. Zahtevana izobraz-

ba: 7. stopnja, smer logistika, ekonomija. 
Zahtevane delovne izkušnje: najmanj dve 
leti na področju logistike transporta, teko-
če govorjenje in razumevanje angleškega, 
nemškega in srbohrvaškega jezika. Vsi 
zainteresirani pošljite pisno vlogo po pošti 
na naslov: Frigotransport Pišek & HSF, d. 
o. o., Lopata 17, 3000 Celje.� n

IŠČEM delo: čiščenje, pospravljanje, likanje, 
v stanovanjih in hišah, urejanje okolice. 
Telefon 070 375-774.� 933

ZAPOSLIMO trgovca ali skladiščnika (delo z 
viličarjem). Hojnik-trgovina, Leskovec 15, 
Ljubečna, telefon 031 728-130.� 942

IŠČEM delo na domu. Telefon 064 211-193.
� 943

OBČINA Dobrna išče zidarja/vzdrževalca za 
delo v režijskem obratu. Od kandidatov se 
pričakuje srednja poklicna izobrazba (IV. 
stopnja izobrazbe gradbene smeri ali ka-
tere druge tehnične smeri). Delovno me-
sto bo predvidoma na stalnih deloviščih, 
praviloma v rednem delovnem času. Za 
dodatne informacije pokličete Zdenko Ku-
mer na telefonsko številko (03) 780-1057 
ali Martina Brecla na telefonsko številko 
041 349-722.� n

RAZNO
POMOČ na domu, Sara Juvan, s. p., Vrbno 

55b, Štore; nudim oskrbo starejšim, var-
stvo, prevoze, opravljam gospodinjska 
dela. Telefon 070 728-500.� p

ZA podiranje in odvoz dreves iščem izvajalca. 
Telefon 031 687-043.� 952

KONCERT NA MUZEJSKEM  
BALKONU

V četrtek, 4. julija 2019, vas ob 20.30 vabimo na koncert Godal-
nega kvarteta Ljubljanskega godalnega ansambla. Koncert v okvi-
ru razstave Čutim Slovenijo, čutim Celje, se bo odvil na balkonu 

Muzeja novejše zgodovine Celje.
Vabljeni, vstopnine ni!

V primeru slabega vremena bo koncert v muzejski avli.
Več o programu na spletni strani muzeja http://www.muzej-nz-ce.si
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TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

ČETRTEK,
4. julij

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 6.00 Novice, 6.15 Ča-
soplov, 8.00 Poročila, 8.45 
Poročilo PU Celje, 9.00 No-
vice,

10.00 Novice, 11.00 Šport 
danes, 12.00 Novice, 12.15 
Odmev, 14.00 Regijske no-
vice, 14.10 Kalejdoskop, 
15.00 Novice, 17.00 Kroni-
ka, 18.00 Odmev – pono-
vitev, 19.00 Novice, 19.15 
Kalejdoskop – ponovitev

PETEK,
5. julij

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 6.00 Novice, 6.15 Ča-
soplov, 8.00 Poročila, 8.45 
Poročilo PU Celje, 9.00 No-
vice,

10.00 Novice, 11.00 Šport 
danes, 11.15 Yugo, 12.00 
Novice, 12.15 Od petka do 
petka, 13.00 Kulturni mo-
zaik, 14.00 Regijske novice, 
15.00 Novice, 17.00 Kroni-
ka, 18.00 Poglejte v zvez-
de z Gordano in Dolores, 
19.00 Novice, 19.15 Gosti-
mo gostoljubnega glasbe-
nega gurmana

SOBOTA,
6. julij

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 6.00 Novice, 6.15 Ča-

soplov, 8.00 Poročila, 9.00 
Novice, 9.15 Otroški radio, 
10.00 Novice,11.00 Šport da-
nes, 11.15 Prvič, zadnjič in 
nikoli več, ponovitev, 12.00 
Novice, 13.00 Kulturni mo-
zaik, 14.00 Regijske novice, 
14.15 Strokovnjak svetuje, 
ponovitev, 15.00 Novice, 
17.00 Kronika, 18.00 Pop 
čvek, ponovitev, 19.00 Novi-
ce, 19.15 Gostimo gostoljub-
nega glasbenega gurmana, 
ponovitev

NEDELJA,
7. julij

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 6.00 Novice, 6.15 
Časoplov, 8.00 Poročila, 
9.00 Novice, 9.10 Luč sveti 
v temi, 10.00 Novice, 10.10 
Znanci pred mikrofonom, 
12.00 Novice, 13.00 Čestit-
ke in pozdravi, 17.15 Radi 
ste jih poslušali, 18.00 Pe-
sem slovenske dežele

PONEDELJEK,
8. julij

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 6.00 Novice, 6.15 Ča-
soplov, 8.00 Poročila, 8.45 
Poročilo PU Celje, 9.00 Novi-
ce, 10.00 Novice, 10.15 Pone-
deljkovo športno dopoldne, 
12.00 Novice, 12.15 Vaš za-
kaj, naš zato, 13.00 Kulturni 
mozaik, 13.15 Prvič, zadnjič 
in nikoli več, 14.00 Regijske 

novice, 15.00 Novice, 17.00 
Kronika, 18.00 Znanci pred 
mikrofonom, ponovitev, 
19.00 Novice, 19.15 Katrca

TOREK,
9. julij

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 6.00 Novice, 6.15 
Časoplov, 8.00 Poročila, 
8.45 Poročilo PU Celje, 9.00 
Novice, 9.15 Stetoskop, 
10.00 Novice, 11.00 Šport 
danes, 12.00 Novice, 12.15 
Male živali, velike ljube-
zni, 13.00 Kulturni mozaik, 
14.00 Regijske novice, 14.15 
Gospodarski utrip regije, 
15.00 Novice, 17.00 Kro-
nika, 18.00 Strokovnjak 
svetuje, 19.00 Novice, 19.15 
Male živali, velike ljubezni, 
ponovitev

SREDA,
10. julij

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 6.00 Novice, 6.15 
Časoplov, 8.00 Poročila, 
8.45 Poročilo PU Celje, 9.00 
Novice, 10.00 Novice, 10.15 
Kuhajmo skupaj, 11.00 
Šport danes, 12.00 Novi-
ce, 13.00 Kulturni mozaik, 
13.20 Mali O – pošta, 13.30 
Mali O – klici, 14.00 Regijske 
novice, 14.15 Poudarjeno, 
15.00 Novice, 17.00 Kroni-
ka, 18.00 Pop čvek, 19.00 
Novice

Kulturne 
prireditve

ČETRTEK, 4. 7.

16.00 Pokrajinski muzej Celje
Celeia – mesto pod 
mestom
angleško vodstvo po 
razstavi

18.00 Mestna plaža Celje
Indijanci v deželi miru
izvaja: Gledališče Smejček, 
primerno za otroke od 3. 
do 8. leta; vstop prost, v 
primeru slabega vremena 
odpade

19.00 Galerija sodobne 
umetnosti Celje
Čas in repeticija
vodstvo po razstavi, 
vodila bo kustosinja Irena 
Čerčnik; vstop prost

19.00 Savinov likovni salon 
Žalec
Spomin reke in njeni 
obrazi
odprtje razstave likovnih 
del Eve Šuster

20.30 Vodni stolp Celje
Celjani Celjanom: Samo 
& sorodne duše z gosti
koncert, vstop prost; v 
primeru slabega vremena 
dogodek odpade

20.30 Atrij Velenjskega gradu
Gušto gre na romanje
monokomedija; v primeru 
slabega vremena bo 
predstava v Domu kulture 
Velenje

20.30 Pred Domom kulture 
Velenje
Jan Kus & The Slavko 
Rican Assembly
Mozzajik Summer festival; 
v primeru dežja koncert 
odpade

PETEK, 5. 7.

18.00 Grad Podsreda
Zaključni koncert 
udeležencev seminarja 
za klarinet

19.00 Galerija Kvartirna hiša 
Celje
Klobuki
odprtje razstave Špele 
Strašek

19.30 Ramna Slivniško jezero
Ramnajazz 2019
tradicionalna prireditev 
Big banda Šentjur z gosti; 
v primeru slabega vremena 
v Kulturnem domu Gorica 
pri Slivnici

20.30 Stari grad Celje
Festival Celjski grad 
2019: Jugonostalgija z 
Ladom Leskovarjem, 
Perico Jerkovićem in 
Balkan Boys
koncert

20.30 Vodni stolp Celje
Poweršok & Smokin’ 
Aces
koncert, v primeru slabega 
vremena odpade

21.00 Mestna kavarna Metropol
Vlado Pilja & Miha 
Plantarič
koncert; vstop prost, v 
primeru slabega vremena 
odpade

21.00 Šlandrov trg Žalec
Festival Zeleno zlato: 
Zgodbe strasti

CINEPLEXX

Spored od 4. 7. do 10. 7.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe progra-
ma.
Aladin – pustolovski, fantazijski
četrtek, petek, ponedeljek, torek, 
sreda: 19.00
sobota, nedelja: 14.00, 19.00
Anna – akcijski, triler
od četrtka do srede: 18.50, 21.10
Annabelle 3 – grozljivka, triler
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.30, 20.00
petek, sobota: 18.30, 20.00, 22.10
John Wick 3: Parabellum – ak-
cijski, triler
od četrtka do srede: 21.30
Možje v črnem: Globalna gro-
žnja – akcijski, komedija, fanta-
zijski
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 17.50, 20.10
petek, sobota: 17.50, 20.10, 22.25
Otroška igra – grozljivka, triler
od četrtka do srede: 20.40
Peter Pan: Iskanje knjige Nije 
– animirani
četrtek, petek, ponedeljek, torek, 
sreda: 16.00
sobota, nedelja: 14.10, 16.00
Prevarantki – komedija
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.30, 19.45
petek, sobota: 16.30, 19.45, 22.30
Rocketman – drama, biografski, 
muzikal
petek, sobota: 21.45
Skrivno življenje hišnih lju-
bljenčkov 2 – animirani, kome-
dija, pustolovski
četrtek, petek, ponedeljek, torek, 
sreda: 16.20, 18.10
sobota, nedelja: 14.30, 16.20, 
18.10
Skrivno življenje hišnih lju-
bljenčkov 2 – animirani, kome-
dija, pustolovski, 3D
četrtek, petek, ponedeljek, torek, 
sreda: 15.30, 17.15
sobota, nedelja: 13.40,15.30,17.15
Spider-Man: Daleč od doma – 
akcijski, fantazijski, pustolovski
četrtek, ponedeljek, torek, sreda: 
17.00, 19.30
petek: 17.00, 19.30, 22.00
sobota, nedelja: 14.30, 17.00, 
19.30
Spider-Man: Daleč od doma – 
akcijski, fantazijski, pustolovski, 
3D
od četrtka do srede: 15.30, 18.00, 
20.30
Svet igrač 4 – animirani, pusto-
lovski, komedija
četrtek, petek, ponedeljek, torek, 
sreda: 15.40, 17.40
sobota, nedelja: 13.40, 15.40, 
17.40
Svet igrač 4 – animirani, pusto-
lovski, komedija, 3D
četrtek, petek, ponedeljek, torek, 
sreda: 16.50
sobota, nedelja: 14.50, 16.50

ČETRTEK
20.00 3 dnevi z Romy Schneider 
– biografska drama
PETEK
20.00 Kriči, Sarajevo! – doku-
mentarni
SOBOTA
20.00 3 dnevi z Romy Schneider 
– biografska drama
NEDELJA
20.00 3 dnevi z Romy Schneider 
– biografska drama

KINO VELENJE

PETEK
18.00 Svet igrač 4 – animirana 
pustolovščina, sinh., 3D
18.15 Stiks – drama
19.45 Spider-Man: Daleč od 
doma – akcijska pustolovščina
22.15 Annabelle 3 – grozljivka
SOBOTA
18.00 Svet igrač 4 – animirana 
pustolovščina, sinh., 3D
20.00 Stiks – drama
19.45 Annabelle 3 – grozljivka
20.15 Spider-Man: Daleč od 
doma – akcijska pustolovščina
NEDELJA
16.00 Svet igrač 4 – animirana 
pustolovščina, sinh.

18.00 Spider-Man: Daleč od 
doma – akcijska pustolovščina, 
3D
19.00 Stiks – drama
20.30 Annabelle 3 – grozljivka

ZVEZDE POD ZVEZDAMI

na ploščadi ob Domu kulture 
Velenje (brez vstopnine)
PONEDELJEK
21.30 Bojevnica – komična dra-
ma
v primeru slabega vremena v 
mali dvorani Kina Velenje

koncert vokalno-
klavirskega dua Neva M. 
Hafner in Robert Humar

21.00 eMCe plac Velenje
Poil (FR), Slumberland 
(BE)
predfestivalski dogodek 22. 
Kunigunde

SOBOTA, 6. 7.

10.00 do 12.00 Mestno središče 
na zvezdi Celje
Ana Destnica
mednarodni festival 
uličnega gledališča

10.30 Travnik pri Domu kulture 
Velenje
Sobotne lutkarije: 
Pošastozavri in jabolko 
spora
Gledališče Bičikleta; v 
primeru slabega vremena 
predstava odpade

10.00 do 13.00 Mestna plaža 
Celje
Iz muzeja na plažo – Na 
plaži pred desetletji
razstava na prostem, 
več kot 200 muzejskih 
predmetov iz različnih 
zbirk MNZC; vstop prost, v 
primeru slabega vremena 
odpade

18.00 Pri Fontani piva Zeleno 
zlato Žalec
»Novi« na odru – Ella Roš
koncert v sklopu festivala 
Zeleno zlato

19.30 Ploščad pred Kulturnim 
domom Gorica pri Slivnici
Jure Ivanušič
poletni kabarejski večer 
z igralcem, pianistom in 
šansonjerjem; v primeru 
slabega vremena v 
Kulturnem domu Gorica 
pri Slivnici

20.00 Letni oder Epik teater in 
kavarna Pri Kulturni pip’ci 
Zgornji trg Šentjur
1. epik večer slam poezije
avtorji bodo v slam stilu 
prebirali svojo poezijo

21.00 Mestna kavarna Metropol
Večer evergreenov s Coda 
triom
koncert, vstop prost, v 
primeru slabega vremena 
odpade

NEDELJA, 7. 7.

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Celjski strop s kulturno-
zgodovinsko razstavo
javno vodstvo po razstavi

15.00 do 17.00 Zgornji trg 
Šentjur
Vodeni ogledi zbirk 
v Zgornjem trgu v 
Šentjurju

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Večer v atriju: Vrtiljak 
melodij v poletno noč
vokalno-instrumentalna 
skupina Bubble z gosti; 
vstop prost

19.00 Dvorec Novo Celje
Tukaj. Nekoč in danes
voden ogled razstave s 
strokovnim vodstvom 
kustosinje Alenke Domjan; 
vstop prost

20.00 Amfi teater na velenjski 
promenadi
20 let Slovenskega 
tolkalnega projekta StoP
koncert; v primeru slabega 
vremena odpade

TOREK, 9. 7.

20.30 Trg pred Mestnim kinom 
Metropol
Svet v mestu: Noreia
koncert; vstop prost, v 
primeru slabega vremena 
v Branibor clubu

SREDA, 10. 7.

20.00 Sončni park Velenje
Godalni kvartet Nova
v primeru slabega vremena 
koncert odpade
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Podjetje NT&RC, d.o.o.
opravlja časopisno-založniško, radijsko in
agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.
Direktorica: Anica Šrot Aužner
Tisk: Salomon, d. o. o.
Novi tednik sodi med proizvode, za katere se
plačuje 9,5 % davek na dodano vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: mag. Marjetka Raušl Lesjak
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Bojana Avguštinčič
E-mail: radio@nt-rc.si, v studiu: info@radiocelje.com
UREDNIŠTVO
Tatjana Cvirn, Barbara Gradič Oset, Robert Gorjanc, 
Janja Intihar, Brane Jeranko, Lea Komerički, Saška 
T. Ocvirk, Špela Ožir, Tina Strmčnik, Simona Šolinič, 
Dean Šuster

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.
Telefon: (03) 42 25 100
Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511
Sprejem oglasov po elekt. pošti:
agencija@nt-rc.si
Vodja marketinga: Bojan Kunc

NAROČNINE
Telefon: (03) 4225 171
E-pošta: narocnine@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 9,50 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 228 EUR. Številka transakcijskega računa 
pri Abanki d.d. Ljubljana: SI56 0510 0801 5262 360. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

MALI OGLASI, OSMRTNICE IN ZAHVALE
Telefon: (03) 4225 144
E-pošta: oglasi@nt-rc.si

20.30 Pred Domom kulture 
Velenje
WCKD Nation
Mozzajik Summer festival

Ostale
prireditve

ČETRTEK, 4. 7.

8.00 do 16.00 Podčetrtek
Četrtkov sejem

16.00 Velenjska plaža
Virtualno doživetje na 
jezeru
vsak teden od četrtka do 
nedelje

PETEK, 5. 7.

17.00 Atrij pred glavnim vhodom 
Citycentra Celje
Celjani Celjanom: Break 
the fl oor
mednarodni plesni 
dogodek; vstop prost, tudi 
v soboto ob istem času

SOBOTA, 6. 7.

8.00 Ploščad centra Nova in 
Cankarjeva ulica Velenje
Mestna tržnica s 
spremljevalnim 
programom
zeliščna osvežitev v mestu

9.00 Travnik ob Velenjskem 
jezeru
Jezerske slikarije
delavnica je primerna za 
male in velike ustvarjalce

9.00 do 11.00 Ribnik Vrbje
Otroške ustvarjalne 
delavnice

10.00 do 20.00 Stari grad Celje
Živa zgodovina na 
Starem gradu
tudi v nedeljo ob istem 
času

16.30 Drevesna hiša, Mestni 
gozd Celje
Risanje v živo
izvaja: Dolores Art studio, 
primerno za otroke od 3. 
do 15. leta; vstop prost, v 
primeru slabega vremena 
odpade

19.30 Vrt Ipavčeve hiše Šentjur
Orientalski večer
nastop orientalskih plesnih 
skupin iz Šentjurja, Celja 
in Slovenske Bistrice

20.00 Večnamenski prostor POŠ 
Prevorje
17. astronomska noč na 
Prevorju
strokovno predavanje, 
opazovanje nočnega neba 
in druženje pod zvezdami

20.30 Na trgu Rečica ob Savinji
Večer pod trško lipo

NEDELJA, 7. 7.

15.00 Grilova domačija, Lipje pri 
Velenju
Poletje na Grilovi 
domačiji
spoznali boste kakšno je 
bilo poletje na podeželju 
nekoč

TOREK, 9. 7.

9.00 in 16.00 Travnik pri Domu 
kulture Velenje
Velenje, mesto rudarjev
poletje na travniku; v 
primeru slabega vremena 
odpadejo

18.00 Mestna plaža Celje
Čararije: S čarovnikom 
na čarobno potovanje
izvaja: čarovnik Sam 
Sebastjan, primerno za 
otroke od 5. leta starosti 
dalje; vstop prost, v 
primeru slabega vremena 
odpade

SREDA, 10. 7.

10.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Poletna likova šola z 
Dolores Ponoš
šola je brezplačna in 
primerna za vse ljubitelje 
risanja

10.00 Mestna knjižnica Velenje
Angleške pravljice z 
Romano

Razstave
Stari grad Celje, stolp nad Pe-
likanovo potjo: Svetlikanje pre-
kletih/ Flickering of the damned, 
zvočna instalacija Gašperja Pia-
na; do nadaljnjega; Prostorska 
postavitev Marka Požlepa Svetli-
kanje prekletih 2. del – fragmen-
tacije zgodovine; do preklica
Stari grad Celje – medzidje: 
razstava Danes grofje Celjski in 
nikdar več; do nadaljnjega
Paviljon za prezentacijo arheo-
logije, Glavni trg Celje: razstava 
Rimska Celeja; do nadaljnjega
Otroški muzej Hermanov brlog: 
razstava Zemlja pleše; do konca 
leta 2019
AQ galerija Celje: razstava Čr-
no-bela divjina Gorazda Goloba; 
do 15. 7.
Galerija sodobne umetnosti 
Celje: razstava Čas in repeticija; 
do 22. 9.
Likovni salon Celje: razstava 
Normalizacija, umetnika: Borut 
Krajnc & Martin Kollar; do 1. 9.
Osrednja knjižnica Celje: raz-
stava Zgodovina kulturnih dru-
štev na območju občine Štore 
avtorja Mateja Ocvirja; do 31. 8.
Dom sv. Jožefa Celje: razsta-
va Sto let samostojne province 
sester usmiljenk, zgodovinska 
razstava ob jubileju ustanovitve 
reda; do 31. 7.
Mestna plaža Celje, Savinjsko 
nabrežje: razstava zloženke 
Flying High Branka Lesjaka; do 
31. 8.
Galerija Račka Celje: razstava 
Eat! This!, umetnice: Anja Carr, 

Anna Ehrenstein, Sara Rman; do 
4. 8.
Celjski mladinski center: Celja-
ni Celjanom: fotografska razstava 
She left him celjskega fotografa 
Branka Lesjaka; do 16. 7.
Galerija Volk Celje: 3. slikarska 
in fotografska razstava ex-tempo-
re: Poletje, v okviru I. celoletne 
likovne kolonije Štirje letni časi 
2019 (zima-pomlad-poletje-je-
sen) in XXI. Poletnega slikarske-
ga ex-tempora JSKD OI Celje; do 
31. 8.
Galerija Železarskega muze-
ja Štore: pregledna fotografska 
razstava Fotokluba Štore Stell; 
do 15. 7.
Schwentnerjeva hiša Vransko: 
razstava Bela krizantema, ambi-
entalna postavitev ateljejev Var-
stveno-delovnega centra Tončke 
Hočevar in Martine Obid Mlakar; 
do 30. 8.
Jakijeva hiša - Galerija Nazarje: 
razstava Bogdana Sobana Odtisi 
časa; 20. 8.
Galerija Štekl Gornji Grad: raz-
stava likovnih del Branka Hriber-
ška; do 22. 7.
Galerija Velenje: razstava Ale-
ksija Kobala Podtaknjenci; do 
20. 7.

Stalne razstave

Pokrajinski muzej Celje – Stara 
grofi ja: Etnološka zbirka, Kultur-
no- in umetnostnozgodovinska 
razstava, Od gotike do histori-
cizma po korakih (prilagojeno 

za osebe z motnjami vida), La-
pidarij, Alma M. Karlin: Poti
Pokrajinski muzej Celje – Knež-
ji dvorec Celeia – mesto pod me-
stom, Grofje Celjski
Stari grad Celje – Friderikov 
stolp, klet: Teater groze – raz-
stava mučilnih naprav od 16. do 
18. stoletja
Pokrajinski muzej Celje, Plani-
na pri Sevnici: Etnološka zbirka 
Šmid
Zgornji trg Šentjur: Rifnik in 
njegovi zakladi, Pesem južne 
železnice
Ipavčeva hiša Šentjur: Ipavca – 
življenje in delo Gustava in Be-
njamina Ipavca
Pri železniški postaji Šentjur: 
Muzej Južne železnice
Planina pri Sevnici: Kozjansko 
žari
Ponikva, Uniše: Slomškova roj-
stna hiša
Cerkev sv. Leopolda Loka pri 
Žusmu: Glažute na območju 
Žusma
Muzej Laško: Laško – potovanje 
skozi čas; Geologija okolice La-
škega; Pivovarstvo in zdraviliški 
turizem
Muzej novejše zgodovine Celje: 
Živeti v Celju, Zobozdravstvena 
zbirka
Otroški muzej Hermanov brlog: 
Brlog igrač
Fotografski atelje Josipa Pelika-
na: stalna postavitev
Dvorec Strmol: Kuharca (Po-
krajinski muzej Celje); Hetiške 
tkanine in vezenine (Pokrajinski 
muzej M. Sobota); Mednarodna 
zbirka likovne umetnosti

- CASINO FARAON CELJE, Ljubljanska cesta 39, 3000 Celje – Ob 
nakupu POP lističa (promocijski) v vrednosti 50 eur vam podarimo 
POP listič (promocijski) v vrednosti 5 eur. Ob nakupu POP lističa 
(promocijski) v vrednosti 100 eur vam podarimo POP listič (promo-
cijski) v vrednosti 10 eur.

- FOTO RIZMAL, Mariborska c. 1, 3000 Celje – 10% popust velja 
za storitve

- CELJSKA KOČA, www.celjska-koca.si, telefon 041 718 274, nudi 
ob izposoji enega kolesa (gorskega ali električnega) drugega brez-
plačno.

- MERZELJ Jerica Merzelj Gojznikar, s.p., Dimniki Merzelj- izde-
lovanje dimnikov, izdelki iz inox pločevine, Kaplja vas 46, Prebold  
- 10% popust pri nakupu njihovih izdelkov

- SKINAUT STORITVE, SIMON JEZERNIK, S.P., Vrunčeva 10, Ce-
lje - 10% popust

- Lai Thai, Tajska masaža Kenika Sripanha, s.p. Teharje 23, 3221 
Teharje (zraven picerije Picikato). Več vrst različnih  masaž,
20% popust na vse. Tel: 051 611 078

- SLADA, D.O.O., Plinarniška 4, 3000 Celje, vse za ogrevanje in 
vodovod, tel.: 03 490 47 70, GSM 051 626 793 - 10% popust.

- OPTIKA TERŽAN d.o.o., Mariborska 54, Celje,
tel.: 03/491-38-00. 10% popust ob nakupu korekcijskih in
sončnih očal (popusti se ne seštevajo)

- TOP-FIT D.O.O., Ipavčeva ulica 22, Celje – 10% popust
- AVTO SAFIR, PROFESIONALNO POLIRANJE IN GLOBINSKO 

ČIŠČENJE AVTOMOBILA, Jolanda Salamon s.p., Delavnica: PGD 
Celje - Gaberje, Mariborska cesta 80/b, 3000 Celje. Telefon: 041-
698-283. www.avtosafir.com - 10% popust na vse svoje storitve

- PROTEKS d.o.o., Orova vas 14, 3313 Polzela, Industrijska proda-
jalna, Rimska cesta 188, Šempeter. Telefon: 03  705 00 48,
www.proteks.si. –5% gotovinski popust.
- INSTALACIJE VRHOVŠEK, tel. 051 429 138, www.instalacije-
verhovsek.si. Popust: Pri nakupu do 500 EUR 5 % vrednosti, pri 
nakupu do 2000 -10 %, pri nakupu nad 2000 – 15 % popust.

Naročniki časopisa ste deležni številnih ugodnosti, ki jih lahko izkoristite s kartico ugodnosti kluba naročnikov Novega tednika. Ne samo, da 
lahko s kartico izkoristite možnost objave štirih brezplačnih malih oglasov v časopisu (do 10 besed) in dveh čestitk na Radiu Celje s 50-odstotnim 
popustom. Ker ste član kluba naročnikov, lahko s kartico izkoristite tudi številne popuste v trgovinah in lokalih, ki jih najdete na spodnjem seznamu.

izposoja kolesa

1+1 GRATIS

Popusti iz posebnih akcij se ne 
seštevajo s popustom na kartici
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»Huda« kombinacija: noč, ženska in ogenj Foto:  SHERPAFOTO TEDNA

Že 16. lepotni izbor v Žalcu

Letošnja smaragdna kraljica je 
postala Šentjurčanka

Na Šlandrovem trgu v Žalcu so preteklo soboto izbrali novo smaragdno kraljico. Že 
16. lepotni izbor je bil organiziran na visoki ravni in je dokaz, kakšna odskočna deska 
je lahko za marsikatero lepotico na tekmovanju. Aktualna mis Earth Slovenije Danijela 
Burjan je namreč pred dvema letoma prav tako osvojila naslov smaragdne kraljice. Kako 
bo s tem izborom, ki se lahko primerja z vrhunskimi lepotnimi tekmovanji, v prihodnje, 
ni znano.

SIMONA ŠOLINIČ

Iz organizacije namreč iz-
stopajo ključni člani, ki so 
skrbeli, da je vse potekalo 
tako kot je treba. Krovni or-
ganizator je sicer Turistič-
no-kulturno društvo Levec, 
soorganizator je Zavod za 
kulturo in šport Žalec. Vodja 
projekta je Milena Kotnik, ki 
se je odločila, da bo letos svo-
jo funkcijo predala drugim, 
ki bodo želeli organizacijo 
nadaljevati.

Na izbor se je prijavilo 
dvanajst deklet, devet jih 
je bilo izbranih v finale, v 
katerem je nastopilo nato 
sedem deklet. Smaragdna 
kraljica 2019 je tako postala 
18-letna dijakinja Tjaša Koro-
šec iz Šentjurja, njena prva 
spremljevalka je 20-letna 
študentka ekonomije Sara 
Vrečko iz Slovenskih Konjic, 
druga spremljevalka je 22-le-
tna frizerka Ana Pusovnik z 
Raven na Koroškem.

Foto: SHERPA

Zanimivost pri izboru Smaragdne kraljice je, da je vsa-
ko leto tekmovanje obarvano z zgodbo. Letos je bila tema 
cirkus. Za kostumografijo, stajling in ličenje kandidatk 
je poskrbela Diana Kotnik Lavtižar, za pričeske Mateja 
Hrustel iz Ema's Beauty center Celje Mateja, za sceno in 
rekvizite je skrbel Silvo Lavtižar, za koreografijo pri izho-
dih kandidatk na oder pa je skrbela Petra Žagar.

Zmagovalka in Smaragdna kraljica 2019 je 18-letna Tjaša Korošec, prva 
spremljevalka je 20-letna Sara Vrečko (levo) in druga spremljevalka je 
22- letna Ana Pusovnik (desno).

Kandidatke za laskavi naziv so na izboru imele tri izhode. Med drugim tudi v večernih oblekah …

 … in tudi v slogu, ki je mariskomu jemal dih.
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Šmartinsko jezero ponovno z 
mikavnima skakalnicama

Pot, sladka kot keks 
in močna kot kava

Mladi, ki bodo nekoč 
poganjali gospodarstvo

Portret: Srečko Centrih
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V zadnjih dneh se veliko govori o nasil-
nem napadu na sodnico, ki se je zgodil v 
Mariboru. Ali ste opazili, da se je sloven-
ska javnost dvignila na noge ob »napadu 
na sodnico«, redkokdo pa omenja napad 
na »žensko«? Se vam ne zdi, da če bi se 
javnost, laična in strokovna, tako odzvala 
ob vsakem nasilju nad ženskami, da bi ga 
bilo manj?

Absolutno! Ne bi se mogla bolj strinjati z 
vami. Vsako nasilje, fi zično, psihično ali spolno, 
je nesprejemljivo in nikakor ne spada v noben 
odnos. In da, družba bi morala jasno izraziti 
takšno stališče ob vsakem takšnem kaznivem 
dejanju. Ker samo tako bomo kot družba šli 
korak naprej – k ničelni toleranci nasilja.

Ko smo se z ekipo peljali v Laško na slo-
vesnost PU Celje in ko je bilo na tej relaciji 
ogromno policistov, ki so bili prav tako na-
menjeni na ta dogodek, smo prijavili voz-
nika, ki je na tej nevarni cesti kršil pravila. 
Zanimivo naključje. Policisti so kršitelja 
ustavili in kaznovali. Cestno nasilje je po-
gosto povezano z alkoholom.

Vse pohvale za to, da ste ravnali odgovorno, 
ker je nekdo ogrožal sebe in druge v prome-
tu. Alkohol ali prepovedane droge ne spada-
jo za volan. Policija sledi viziji nič: torej nič 
smrtnih žrtev na cestah. Kajti vsaka smrtna 
žrtev v prometu je preveč. Lani je bilo sicer 
v Sloveniji najmanjše število smrtnih prome-
tnih nesreč, odkar vodimo takšno statistiko. 
Ampak še vedno je v prometu preveč mrtvih.

Letos je na Celjskem v prometu umrlo že 
13 ljudi. Stanje se je zelo poslabšalo. Zakaj 
te stvari ne zmoremo kot družba obrniti na 
bolje? Kaj bi se moralo spremeniti?

Res je stanje letos slabše. Tudi na Celjskem. 
Vlagamo veliko truda v delo in preventivo v 
prometu. Izvajamo nadzore in preventivne 
dejavnosti. V prvih petih mesecih letos smo v 
Sloveniji zaznali več kršitev, policisti so dejav-
nejši pri odkrivanju prekrškov. Alkoholizirani 
vozniki povzročijo kar 25 odstotkov vseh smr-
tnih prometnih nesreč. Zakonodaja predpisuje 
dovolj stroge kazni, a pomembno je, da vsi, ki 
zagotavljamo prometno varnost – policija, mi-
nistrstvo za infrastrukturo, tudi ministrstvo za 
zdravje, ki določa politiko alkohola, in agencija 
za varnost prometa – opravljamo svoje nalo-
ge odgovorno. Predvsem tisti, ki ukrepamo s 

Generalna direktorica slovenske policije mag. Tatjana Bobnar

»Pometanje pod preprogo 
nikoli ne reši ničesar. Nikoli.«

Mag. Tatjana Bobnar. Ko je leta 2009 iz Celja v Ljubljano za generalnega direktorja 
odšel Janko Goršek, je tam postala njegova desna roka. Nato je bila namestnica 
vseh naslednjih generalnih direktorjev policije. In zanimivo, vsa ta leta so policisti 
v svojem boju za boljši položaj velikokrat omenjali ravno njo kot nekoga, ki bi 
lahko pomagal k boljšemu statusu policistov. Ni skrivnost, da je že pred leti 
eden od takratnih vidnejših slovenskih sindikalistov v policiji dejal, da bo 
njeno ime zagotovo enkrat zapisano ob nazivu generalne direktorice. 
In to se je tudi zgodilo. Slovensko policijo vodi od lanskega decembra. 
»Vodstvo policije je vedno na strani policistk in policistov. Na strani 
izboljšanja njihovega statusa in položaja. Tu sploh ni dileme,« jasno 
pove. Z Bobnarjevo smo se o nekaterih aktualnih zadevah in pogledu 
na policijo pogovarjali ob slovesnosti, ki jo je ob dnevu policije v 
Laškem pripravila Policijska uprava Celje.

kaznijo, da to opravimo 
korektno. Tudi sodišča. 
Posebno pozornost je 
treba namenjati pred-
vsem povratnikom in 
tistim, ki povzročajo 
najhujše prometne 
nesreče, v krvi pa 
imajo visoko koncen-
tracijo alkohola.

Vedno se omenjajo 
tako pozitivni kot 
negativni učinki 
višjih kazni ali 
ostrejši za-
suk v nižjo 
dopustno 
mejo alko-
hola v krvi. 
Je to sploh 
pravi na-
čin?

Znotraj 
sistema 
policije 
smo že 
imeli 
pogo-
vore 
o 
pre-

dlogu, ki se nanaša na nižjo dovoljeno sto-
pnjo alkohola v krvi. Menimo, da je pred spre-

membo treba opraviti 
širšo strokovno 

razpravo. Oce-
njujemo na-

mreč, da je 
zakono-

daja tre-
nutno 

ustre-
zna, 
a 

da 

je treba še več pozornosti nameniti najhujšim 
kršiteljem. Te je treba z vsemi ukrepi prisiliti, 
da bodo izboljšali svoje obnašanje na cesti. 
Zato vedno pozivam vse, tudi zdravnike, ki 
prepoznavajo ljudi s težavami z alkoholom, 
ki sedejo alkoholizirani za volan, naj se po-
govorijo z njimi, jim predlagajo zdravljenje 
in jim povedo, da alkohol za volan ne spada.

Toda lažje si je zatisniti oči. Kot pri na-
silju.

Celotna družba bi morala enostavno obso-
diti ravnanje, ki je neodgovorno.

Ne moreva mimo nezakonitih migracij, ki 
so že dnevna stalnica. Ko javnost spremlja 
različne medije, ne ve več, komu naj verja-
me. Je ilegalnih prehodov veliko ali ne? Z 
besedo veliko ne mislim na odstopanje od 
statistike preteklih let, ampak na to, koliko 
mora to skrbeti ljudi, ki živijo v obmejnih 
krajih. Samo na Celjskem, v Rogatcu, je 
bilo na primer v preteklem mesecu prije-
tih več deset tujih državljanov …

Zelo pomembno je, da policija komuni-
cira z lokalno skupnostjo, da ji nudi dovolj 
informacij. Ker tako lahko skupaj vplivamo 
na občutek varnosti ali nevarnosti, ki se 
pojavi ravno takrat, ko ljudje nimajo do-

volj informacij. Za območje Policijske 
uprave Celje ne moremo 

nikakor govoriti o 
veliki problematiki 
nezakonitih migra-

cij. Letos jih je bilo 
na tem območju 57, 

lani 46. Odkritje 
nezakonitih 

prehodov 
m e j e 

š e 
ne 

SIMONA ŠOLINIČ

»Kot predavateljica kazenskega 
procesnega prava kandidatom za 
policiste vedno polagam na srce, naj 

delajo odgovorno in zakonito in naj delajo 
vse za zagotavljanje pravičnosti, razumnosti 

in tudi srčnosti v družbi.«

»Za policijo ni nerešenega umora, ki bi ostal 
v predalu. Ni ga. Vsi primeri, v katerih storilci 

še niso znani, so za nas še vedno aktualni. Ura 
policije bije dan za dnem tudi za te primere. 
Noben od teh primerov ni ustavljen. Policija 

dela naprej.«
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pomeni, da so ljudje, ki živijo ob meji, v ne-
varnosti. Cilj migrantov ni izvrševanje kaznivih 
dejanj, ampak odhod v države, v katere so na-
menjeni. Lahko povem, da slovenska policija 
učinkovito in profesionalno opravlja obe nalo-
gi, ki se nanašata na ilegalne migrante. Tako na 
področju humanitarnega vidika, torej nudenja 
vseh človekovih pravic na podlagi mednarodne 
in domače zakonodaje, kot na področju varno-
sti lokalnega prebivalstva. Seveda prihaja tudi 
do kaznivih dejanj, ki jih storijo tujci, vendar 
je policija pri odkrivanju teh storilcev uspešna. 
Zelo veliko energije namenjamo tudi odkri-
vanju skupin, ki se ukvarjajo z nezakonitim 
prehajanjem tujcev čez mejo, torej tistih, ki 
služijo na račun ljudi, ki želijo priti v oblju-
bljene države na zahodu.

Je to bolj nevarno? Gre za trgovino z lju-
dmi.

Za tihotapljenje ljudi. In policija je učinko-
vita pri odkrivanju teh skupin. O bistveno po-
večani nevarnosti za ljudi, ki bivajo ob meji, 
ne moremo govoriti. Da policija ogromno dela 
na tem področju, kažejo tudi številke kazni-
vih dejanj, ki jih odkrije, in številke ljudi, ki 
ilegalno prestopijo mejo. Je pa pomembno, 
kar sem povedala prej, da prebivalstvu nudi-
mo vse informacije. Tudi o tem, kako ravnati 
samozaščitno. Pri tem naj nas vedno obve-
stijo, če na svojem območju zaznajo tujce, 
ki so ilegalno prestopili mejo, oziroma ljudi, 
za katere ocenijo, da so migranti.

Pri ilegalnih migracijah se pogosto ome-
nja statistika. Koliko kot direktorica policije 
na splošno verjamete v statistiko? Takšen 
primer so nasilna dejanja. Statistika je tam 
le vrh ledene gore …

Številke so zelo zanimiva stvar … Statistiko 
si lahko razlagaš tako ali drugače, čeprav je 
matematika zelo natančna veda. Pri nasilju, 
družinskem, nad ženskami, ali tudi mladole-
tniškem, ugotavljamo, da pri statistiki ne more-
mo govoriti kot o absolutni resnici. Te pravza-
prav ni nikjer na svetu. Lahko le govorimo, da 
gre za določen segment odkritih obravnavanih 
kaznivih dejanj. Zato vedno pozivamo žrtve, 
oškodovance, naj prijavljajo kazniva dejanja, 
kajti nasilneže lahko ustavimo, samo če o tem 
govorimo. In prijavljamo. Tudi tu velja poziv 
mladoletnikom, naj se obrnejo na osebo, ki ji 
zaupajo, ali na policijo, če so žrtve kaznivih 
dejanj. To je naša naloga: da jih zaščitimo.

Pred mesecem dni smo poročali o prime-
rih medvrstniškega nasilja. Medtem ko sta-
tistika kaže, da ga ni tako zelo veliko, in šole 
pravijo enako, mladi, šolarji in starši ter tudi 
na tožilstvu menijo, da gre za strm porast. 
Kje se ti primeri skrijejo? Kaj se dogaja?

Tako kot pri nasilju nad ženskami in pri 
spolni zlorabi otrok je tudi na področju mla-
doletniškega nasilja edini in pravi odziv mul-
tidisplinarni pristop. Torej celosten pristop 
vseh, ki lahko pomagajo. Tako žrtvam kot sto-
rilcem. V multidisciplinarnem timu delujejo 
predstavnika šole in centra za socialno delo, 
policist oziroma kriminalist, tudi zdravnik, 
pedagoški strokovnjak. Ne smemo pozabiti 
na predstavnike nevladnih organizacij. Ravno 
njih bi pohvalila, ker so ogledalo državnim 
organom in velikokrat so ravno nevladne 
organizacije tiste, ki policiji prijavijo nasilje 
v družini ali šolah. Tudi predstavniki nevla-
dnih organizacij so lahko člani teh timov. In 
samo takšen celosten pristop je pravi odziv. 
Ni dovolj, da policija odkrije storilca, opravi 

vsa dejanja, ki jih določa Zakon o kazenskem 
postopku, in nato vloži kazensko ovadbo ali 
poročilo na tožilstvo. Pomembno je, da se z 
žrtvijo in s storilcem dela na vseh področjih.

Govorite o delu z žrtvami in s storilci, ko se 
neko dejanje že zgodi. Kaj pa preprečevanje?

Preventivna dejavnost in preprečevanje na-
silja sta ključna. Da do nekega kaznivega deja-
nja ne pride, morajo vsi udeleženci, ki sem jih 
naštela, opraviti svoje delo. Za policijo lahko 
povem, da se vedno odzove na vsa vabila šol, 
predava in svetuje učencem, šolskim delav-
cem, staršem. Pri tem morate vedeti, da je delo 
policije oziroma kazenski postopek ultima 
ratio odziv države na nek pojav. Torej ukrep, 
represivni odgovor na neko dejanje, mora priti 
zadnji. Pred tem morajo vsi ostali opraviti svo-
jo nalogo. Če je ne, pride do najhujšega, torej 
do kaznivega dejanja. Zato govorim o multi-
disciplinarnem pristopu, ki lahko ta dejanja 
tudi prepreči. In nikoli, ampak res nikoli se 
ne sme teh primerov pometati pod preprogo, 
ker to nikoli ničesar ne reši. Nikoli. Nasilneža 
ustavita samo prijava in pravočasno ukrepanje.

Zanimivo je, da se je lani glede na poro-
čilo o delu policije zmanjšalo število gospo-
darskega kriminala.

sodišče v kazenskem postopku za to odgo-
vornega storilca obsodi. Naša naloga in pred-
vsem obveza do državljanov je zagotavljanje 
pravičnosti, ki jo mora vendarle nuditi tudi 
kazenski postopek, zato ga tudi imamo. Tudi 
kršitve temeljnih pravic delavcev so zavržena 
dejanja. Kot predavateljica kazenskega proce-
snega prava kandidatom za policiste polagam 
na srce, naj opravljajo svoje delo odgovorno 
in zakonito in naj naredijo vse za zagotavlja-
nje pravičnosti, razumnosti in tudi srčnosti 
v družbi.

Če nekdo ni obsojen na sodišču, a je več 
kot očitno, da je več sto delavcev oškodo-
vanih, to krni tudi ugled policije. Ne glede 
na to, kako dobre dokaze so kriminalisti v 
preiskavi zbrali.

Tako je. Ravno zato se trudimo obveščati 
javnost, kaj vse policija dela. In nek postopek, 
ki se nekje ustavi, je na nek način frustracija 
vseh preiskovalcev, ki so opravili vse, kar je 
treba v predkazenskem postopku. Mislim, da 
bi moral vsak deležnik pri sebi temeljito po-
gledati, kaj lahko stori, da bo še boljši.

Rekli ste, da je poraslo število koruptiv-
nih dejanj. Zdravstvo je tu kot globel korup-
cije, o tem se največ govori v zadnjih letih. 

»Najpomembnejše je predvsem naslednje: da smo znotraj sistema 
in v javnosti drug do drugega najprej ljudje. Policisti morajo 
poznati zakonodajo, postopke, ampak glavno sporočilo je: vedno 
bodite najprej ljudje!«

So storilci res korak pred policijo? Ko spre-
mljam prijetja kriminalnih združb, za-
znavam, da vsaj v primerih mednarodnih 
združb, povezanih z drogo, policija izsledi 
le majhne »ribe«, ki skrbijo za prevoze, ne pa 
tudi organizatorjev. Gre za posel, kjer se vrti 
ogromno denarja. Je mafija nedotakljiva?

To je večna borba z mlini na veter in nikoli 
končana zgodba. Naša policija dobro sodeluje 
s tujimi organi, tudi z Interpolom in Europo-
lom. Razbijamo kriminalne združbe, ampak 
po vsakem prijetju hitro nastane nova. Vsak 
teden se na trgu pojavi nova sintetična dro-
ga. To vse je problem, ki bo v prihodnosti še 
večji, in temu tudi z ministrstvom za zdravje 
posvečamo posebno pozornost. Naš boj s tem 
ne bo nikoli končan. Ravno v teh dneh sem 
dejala novi generaciji kriminalistov, ki so za-
prisegli, da njihova ura detektivov bije dan za 
dnem in noč za nočjo. Pranagoni, ki jih ima 
posameznik v sebi in ženejo k zločinu, spijo 
pod tankim plaščem civilizacije in lahko vsak 
trenutek pridejo na dan. Zato ura detektivov 
bije dan za dnem in ne bo nikoli utihnila.

Tudi v primerih nerešenih mafijskih 
umorov na Celjskem? In brutalnega zloči-
na v Tekačevem? Ali v primeru sumljivega 
izginotja mladega Jureta Plevnika? Storilci 
so še vedno na prostosti …

Tudi. Slovenija je še vedno varna država, 
čeprav je varnost zelo relativna. Že ta tre-
nutek se namreč lahko zgodi nekaj, zaradi 
česar bo naš mehurček varnosti, v katerem 
živimo, počil. Absolutne varnosti nihče ne 
more zagotoviti nikjer. Kar se tiče kaznivih 
dejanj zoper življenje in telo, je naša država 
zelo varna, policija pa uspešna in ima eno 
najvišjih stopenj preiskanosti.

Ampak podatki o preiskanosti teh kazni-
vih dejanj se »vlečejo« na podlagi na primer 
družinskih umorov, kjer je znano, kdo je 
storilec. Drugače je, kadar gre za mafijo …

Res je, ampak ugotavljamo, da je tudi pre-
iskanost kaznivih dejanj, ki se ne zgodijo 
znotraj intimne skupnosti, precej visoka. Za 
policijo ni nerešenega umora, ki bi ostal v 
predalu. Ni ga. Vsi primeri, ki ste jih našteli, 
so za nas še vedno aktualni. Kot sem dejala, 
ura detektivov bije dan za dnem tudi za te 
primere. Noben od teh primerov ni ustavljen. 
Policija dela naprej.

Ste prva direktorica slovenske policije. 
Kaj se je spremenilo, odkar policijo vodi 
ženska?

Ko sem bila imenovana za direktorico poli-
cije, mi je kolegica dejala, da policija nikoli ne 
bo več takšna, kot je bila nekdaj. S sodelavci 
– posameznik ne pomeni nič, pomembno je 
sodelovanje – z namestnikoma Jožetom Seni-
co, ki prihaja z vašega območja, in s Tomažem 
Pečjakom ter vodji služb delamo odgovorno 
in z vso možno pripadnostjo sistemu in poli-
cistom. V tem času je bil podpisan stavkovni 
sporazum, izboljšal se je položaj policistov, 
za kar sem hvaležna tako vladi kot policijski-
ma sindikatoma. Statistični kazalci, čeprav 
sva med pogovorom ugotovili, da se jih da 
razložiti tako ali drugače, kažejo na dobro 
delo policije. Ob tem mi je najpomembnejše 
predvsem naslednje: da smo znotraj sistema 
in do javnosti drug do drugega najprej ljudje. 
Policisti morajo poznati zakonodajo, postop-
ke, ampak glavno sporočilo je: vedno bodite 
najprej ljudje!

Foto: GrupA

In sva spet pri statistiki. Sprememba je nato 
sledila letos, ko v prvi polovici leta beležimo 
že več gospodarske kriminalitete in korupcij-
skih kaznivih dejanj. Če je bilo lani v enakem 
obdobju 29 korupcijskih kaznivih dejanj, jih 
je bilo letos že 94. Lani je bilo 2.300 kaznivih 
dejanj s področja gospodarskega kriminala, 
letos že 3.700. Je pa letos višja tudi njihova 
preiskanost.

Čemu to pripisujete?
To je pokazatelj, da se je policija osredoto-

čila na najhujša kazniva dejanja. Tudi škoda, 
povzročena s temi kaznivimi dejanji, je višja. 
Letos znaša 107 milijonov evrov, lani je zna-
šala 57 milijonov evrov. Letos je več tudi fi-
nančnih preiskav. Ne glede na to, da je policija 
obremenjena z obvladovanjem nezakonitih 
prehodov meje, uspeva zagotavljati varnost 
na vseh področjih, torej tudi na področju kla-
sične in gospodarske kriminalitete.

Kriminalistična preiskava še ne pomeni, 
da je storilec kaznovan. Še vedno znotraj 
gospodarskega kriminala prevladujejo kr-
šitve temeljnih pravic delavcev. Številni 
storilci teh kaznivih dejanj so na prosto-
sti. Sodni postopki se začenjajo pozno ali 
trajajo v nedogled. Kakšno sporočilo je ta 
nekaznovanost storilcev za oškodovance, 
delavce?

Za ljudi je pomemben odziv države. Policija 
je zaradi preiskav prva v verigi teh odgovo-
rov, odzivov države na tovrstno kriminalite-
to. Policija mora zbrati čim več kakovostnih 
dokazov in dejstev, ki pomagajo tožilstvu pri 
odločitvi, ali bo predlagalo uvedbo kazenske-
ga postopka ali ne. Ravnanja ostalih organov, 
tožilstva ali sodišča, ne morem komentirati, 
ker ne bi bilo korektno. Drži pa, da je interes 
policije, da so dokazi, ki jih zbere, takšni, da 

Za zdravstvo so značilni tudi lobiji. Veste 
za kakšen primer pritiska na preiskovalce?

Ne beležimo poskusov vpliva na policijo, 
ker je ta vpliv nemogoč. Slovenski policisti in 
kriminalisti vedo, kaj je njihova dolžnost. Ko 
odkrijejo sum, da se je nekaj zgodilo, morajo 
opraviti vse, kar je treba za zavarovanje doka-
zov in odkritje storilcev. Preiskava korupcije v 
zdravstvu, bančnem sistemu in infrastrukturi 
je naša prednost. Je pa treba vedeti, da je pre-
iskava korupcijskega kaznivega dejanja zelo 
zahtevna in posebna. Zakaj? Ker interesa pri 
ljudeh, ki so vpleteni vanjo, torej tistih, ki so 
nekaj ponudili, in tistih, ki so nekaj prejeli, 
za sodelovanje s policijo ni. Zato je izredno 
pomemben hiter odziv vseh, ki sodelujejo v 
preiskavah. Ne le policije, ampak tudi finančne 
uprave, urada za preprečevanje pranja denarja, 
tožilstva, komisije za preprečevanje korupcije.

Korupcija kaže na to, kako pokvarjena 
družba smo lahko …

Zagotovo.
Vas preseneča, kako veliko je tega? Če 

klonita zdravnik, gospodarstvenik, se lahko 
enako morda zgodi tudi v policiji.

Družba je takšna, kot je. Zagotovo je krimi-
nal ogledalo tega, kakšni smo. Velikokrat re-
čem: »Daj človeku moč in videl boš, kakšen je 
v resnici.« Še posebej če daš človeku moč nad 
ranljivimi, ki se ne zmorejo braniti. Takrat člo-
vek pokaže svoj pravi obraz. Kot družba lahko 
storimo nekaj boljšega, seveda, ampak začne 
se pri vsakem posamezniku. Najprej moramo 
izboljšati sebe. Vsak bi se moral zjutraj, ko 
vstane, vprašati, kaj lahko naredi sam, da bo 
ta družba boljša. To je pravo vprašanje in vsak 
bi moral najti pravi odgovor nanj.

Eno od področij, kjer policiji očitno niko-
li ne bo zmanjkalo dela, je področje drog. 
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Občino vodite od konca 
lanskega leta. Kakšni so 
vaši občutki na tem mestu 
po polovici leta?

Mislim, da sem pred nasto-
pom funkcije župana precej 
dobro poznal tako težave kot 
tudi prednosti naše občine. 
Po drugi strani sem bil kar 
nekaj let podžupan v Občini 
Ljubno, tako da mi občinska 
politika – kljub temu da sem 
prej delal v zasebnem sektor-
ju – ni ravno tuja. Vseeno me 
včasih preseneti, koliko biro-
kratskih ovir se pojavi, pre-
den lahko začnemo reševati 
kakšno težavo. Podjetja mo-
rajo, če hočejo na trgu pre-
živeti, delovati hitreje in bolj 
odločno. Včasih se mi tudi 
poraja vprašanje, zakaj je v 
celotni Zgornji Savinjski do-
lini, torej na območju sedmih 
občin, toliko odprtih težav. Te 
bi lahko po mojem mnenju z 
bolj odločnim pristopom že 

lahko rešili. Pri tem mislim 
predvsem na skoraj nevzdr-
žno stanje v zdravstvu in pre-
slabo povezovanje v turizmu.

Občane najbolj zanimajo 
naložbe. Kaj načrtuje obči-
na letos po naložbeni plati?

Pomagali smo zasebnim 
investitorjem na območju Ti-
čjek II. in Prekštan, kjer se bo 
začela gradnja stanovanjskih 
hiš. V prvi vrsti bo namenje-
na mladim. Prejšnji teden se 
je začela obnova lokalne ce-
ste do Krnice, v teh dneh me-
njamo javno razsvetljavo in 
reflektorje na vseh treh cer-
kvah v Novi Štifti. V tem na-
selju smo že menjali kurilno 
napravo v podružnični šoli 
in uredili ograjo športnega 
igrišča. Vzdržujemo gozdne 
ceste, poleg tega je izbran 
izvajalec ureditve pohodnih 
površin. V Gornjem Gradu že 
deluje tržnica za prodajo iz-
delkov lokalnih ponudnikov. 

Številna priznanja
Osrednje praznovanje občinskega praznika Gornjega 

Grada je bilo v petek v kulturnem domu v Novi Štifti. 
Podeljena so bila občinska priznanja. Listino častnega 
občana je prejel župnik Alojz Ternar iz Nove Štifte, ki 
ga posebej predstavljamo.

Letos je občinski svet namenil zlata grba za življenjsko 
delo zbiralcu Janezu Mavriču in Jožetu Tesovniku. Sle-
dnji ga je prejel za delovanje v PGD in KS Nova Štifta. Tako 
imenovani grb Občine Gornji Grad so letos prejeli Anton 
Volovšek (za več kot šest desetletij dela v PGD Gornji 
Grad), družina Poglednik, ki deluje na kulturnem podro-
čju, ter Športno društvo Nova Štifta (za 40 let delovanja).

Podeljenih je bilo tudi deset tako imenovanih priznanj 
Občine Gornji Grad. Za dolgoletno pevsko dejavnost sta 
ga prejela Stanislav Černevšek in Viktorija Krajnc, za 
delo na območju KS Bočna ga je prejela Nataša Čretnik, 
za delovanje med gornjegrajskimi gasilci Ivica Drev, za 
prispevek k športu in gasilstvu v Novi Štifti so ga podelili 
Urošu Poličniku, za delovanje v PGD in KS Nova Štifta 
Janezu Rihterju, za udejstvovanje v športnem društvu 
in KS Nova Štifta Boštjanu Tratniku, za prispevek k delu 
Društva upokojencev Bočna in KS Bočna pa je priznanje 
prejela Majda Žmavc. Tega so prejeli tudi Podmeninski 
gadje za obujanje tradicije starodobnega smučanja ter 
Zavod Stanislava za prispevek k ohranjanju kulturne in 
etnološke dediščine ter k turizmu.

Za izjemne študijske uspehe in odličen uspeh na po-
klicni maturi sta letos dobili županovo priznanje Hana 
Poiškruh in Anja Smrečnik. Kocbekovi priznanji za naj-
bolj uspešne učence osnovne šole sta bili letos namenjeni 
Aji Urlep in Jasni Purnat.

BJ

Ob prazniku z novim županom Antonom Špehom

Preštevilne birokratske ovire 
ovirajo razvoj

Gornji Grad praznuje 30. junija v spomin na leto 
1928, ko je bil proglašen za mesto. Kraj pod Menino 
je bil včasih politično in kulturno središče celotne 
Zgornje Savinjske doline. Pozneje ga je v tej vlogi 
nadomestilo Mozirje. Občinski praznik je vsekakor 
priložnost za razmislek o položaju vsake občine, nje-
nem napredovanju in njenih težavah. O tem, kako je 
v Gornjem Gradu, smo za mnenje povprašali novega 
župana Antona Špeha.

BRANE JERANKO

Župan Gornjega Grada Anton Špeh

Kot zanimivost naj omenim, 
da smo za manjše naselje Le-
nart kupili defibrilator in to 
v sodelovanju s krajani. Pred 
kratkim nam je narava spet 
pokazala vso svojo moč, zato 
bo nujno treba izboljšati sta-
nje na vodotokih in vodovo-
du ter zaradi naravnih nesreč 
ljudi bolje zaščititi. Za in pred 
nami je še veliko manjših na-
ložb. Pomembno se mi tudi 
zdi, da o svojih dejavnostih 
obveščamo občane, kar smo 
uredili s tako imenovanim 
Informatorjem.

Katere so po vašem mne-
nju glavne prednosti in ka-
tere glavne težave gornje-
grajske občine?

Prednosti so zagotovo ču-
dovito okolje in možnosti za 
razvoj turizma in drobnega 
gospodarstva. Med slabost-
mi bi na prvem mestu ome-
nil podhranjen proračun, 
obremenjen z dolgovi iz pre-
teklosti, kar nas precej ovira 
pri načrtovanju dejavnosti. 
Problem predstavlja tudi to, 
da manjka delovnih mest. 
Prav tako ni dovolj možno-
sti za gradnjo, zato mladi 
odhajajo.

Gornji Grad potrebuje 
obvoznico mimo občin-
skega središča, ki je zelo 
pomembna tudi za druge 
zgornjesavinjske občine. 
Kako daleč so priprave na 
njeno gradnjo?

Jasno je, da si zelo pri-
zadevamo, da bi po štiri-
desetih letih končno začeli 
gradnjo. V obdobju, odkar 
sem župan, smo pridobili 
vse podpise za nadaljnjo 
parcelacijo. Zdaj je na vrsti 
država, da začne odkupo-
vati zemljišča in nadaljuje 
dejavnosti za pridobitev 
gradbenega dovoljenja. Za-
gotovljeno nam je bilo, da 
bo to prihodnje leto.

Za Zgornjo Savinjsko do-
lino je pomemben turizem. 
Kaj lahko ponudi območje 
občine po turistični plati 
že danes in kaj bi lahko še 
ponudilo?

Gornji Grad se ponaša z 
največjo katedralo slovenske-
ga prostora, razstaviščem in 
urejenimi muzejskimi zbirka-
mi. Zagotovo bomo poskrbeli 
za razvoj tako imenovanega 
cerkvenega turizma – s pou-
darkom na katedrali in cerkvi 
Marije Zvezde – ter za uredi-
tev sakralnih objektov, in sicer 
skupaj z ostalimi ustanovami. 
V občini je nekaj turističnih 
kmetij, ogromno je pohodnih 
poti, nad nami kraljuje mo-
gočna Menina. Veliko možno-
sti je prav tako na področju 
športa. Osebno me veseli, da 
piše tudi naša občina – na po-
budo mladih navdušencev – 
nove turistične zgodbe, sploh 
glede zeliščarstva.

Foto: osebni arhiv
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»Ko sem bil še mlad duhov-
nik, sem si mislil, da toliko 
let niti ne bom dočakal,« je 
povedal nov gornjegrajski 
častni občan. Med pogovo-
rom je opazen njegov izrazit 
prekmurski naglas, čeprav je 
preživel v tamkajšnji ravnici 
le zgodnjo mladost. Rasel je 
na domači kmetiji, kjer si je 
kot osnovnošolec predvsem 
želel postati kmet. Tudi ko je 
bil v gimnaziji in na fakulteti, 
je med počitnicami zelo rad 
opravljal kmečka dela. Celo 
kot novomašnik je po slo-
vesnosti zvečer z veseljem 
odšel v hlev namesto mame 
ter hotel opraviti živino in 
pomolsti krave. Kljub temu, 
da starši ne živijo več, se v 
Prekmurje vrača vsaj dvakrat 
na mesec.

V letih po novi maši, ki jo 
je imel leta 1979, je deloval 
v različnih župnijah. Kot di-
akon je bil najprej v Špitali-
ču pri Slovenskih Konjicah, 
pozneje je bil med drugim 
štiri leta župnik na Stranicah 
in soupravitelj Župnije Sko-
marje. »Spoznal sem številne 
ljudi, njihove navade in obi-
čaje. Za duhovnika, ki dela z 
ljudmi, je to zelo koristno,« 
pravi. Po drugi strani za du-
hovnika prihod v nov kraj in 
med nove ljudi ni ravno eno-
staven. Čuti, da so ga krajani 
Nove Štifte sprejeli za svoje-
ga. »Sicer vsega, kar smo sku-

paj delali od leta 2000, ne bi 
opravili,« je povedal o obnovi 
kulturnih spomenikov kra-
jevne skupnosti Nova Štifta, 
ki ima kar tri cerkve.

Kadar je »doma« v Prek-
murju, mu nekaj manjka. Ti-
sto, kar manjka, ni samo lepa 
planinska okolica Nove Štifte 
z gozdovi. »Ko grem domov 
v Prekmurje, se na polovici 
poti ustavim v Tepanju, kjer 
me že poznajo. Vprašajo me, 
kam grem, in odgovorim, da 
domov,« je povedal. »In ko 
se iz Prekmurja vračam, spet 
rečem, da grem domov. To 
pomeni, da sem Novo Štifto 
sprejel kot svoj dom,« je do-
dal med pogovorom.

Romarski kraj
Nova Štifta je zaradi svoje-

ga romarskega značaja pose-
ben kraj. »Poživitev njenega 
romarskega duha sem si za-
dal kot posebno nalogo. Prvo 
leto, ko sem se priselil, je bila 
cerkev na predvečer Mariji-
nega vnebovzetja napol pra-
zna oziroma napol polna,« je 
opisal takratno stanje. Danes 
za ta praznik v cerkvi za vse 
romarje ni dovolj prostora, 
saj se jih zbere do dva tisoč. 
Med celotnim praznovanjem 
velikega šmarna jih je od pet 
do sedem tisoč. To je seveda 
veliko manj kot v starih ča-
sih, ko se je zbralo v Novi 
Štifti deset do trideset tisoč 

Nov častni občan je Alojz Ternar, župnik iz Nove Štifte

S Prekmurjem v srcu
Alojz Ternar, človek s prekmurske ravnice, živi že 

dve desetletji v predalpskem planinskem raju pod 
Menino planino. V Novi Štifti, eni najznamenitejših 
slovenskih Marijinih romarskih poti, je dolgoletni 
župnik. Ob letošnji 20-letnici delovanja v tem kraju 
in 40-letnici duhovništva mu je podelil gornjegrajski 
občinski svet priznanje častni občan.

BRANE JERANKO

Alojz Ternar srečuje župljane iz svojih nekdanjih župnij 
ob različnih priložnostih, med drugim tudi med njihovimi 
romanji v cerkev Marije Zvezde v Novi Štifti. »Ali se me spo-
mnite?« ga je nekoč vprašala nekdanja župljanka. »Kako, 
da se me ne spomnite, če ste me pa krstili?« je skušala 
pomagati župniku pri brskanju po njegovem spominu.

Župnik Alojz Ternar je bil v mlajših letih član duhovni-
ške nogometne skupine Pax. Prav tako je rad hodil v pla-
nine, na primer na Pohorje ali Boč. Obiskal je tudi Menino 
planino. Morje ga ne privlači.

romarjev. Ternar je doma iz 
romarskega Turnišča in tako 
je želel prenesti tamkajšnji 
prekmurski romarski duh še 
v Zadrečko dolino.

Danes prihaja veliko romar-
jev spet peš. Romanja so celo 
leto, ko romajo po stari tradi-
ciji skupine iz različnih žu-
pnij, na primer iz Vinske Gore 
na binkoštne popoldneve. Že 
več kot dve stoletji in pol pe-
šačijo k Mariji Zvezdi romar-
ji iz Zagorja ob Savi. Tako 
domači župljani kot romarji 
želijo seveda urejeno cerkev, 
urejen kulturni spomenik. 
»Po prihodu v Novo Štifto 
se nisem držal navodila dr. 
Antona Trstenjaka, ki nas je 
učil: ›Prvo leto opazuj, drugo 
leto načrtuj in tretje delaj! ‹« 
je obudil spomin na prvo leto 
službovanja v tem romarskem 
kraju. Delo ga je že čakalo, saj 
je bil naročen več kot dve toni 
težak cerkveni zvon. Zvono-
ve sta dobili tudi podružnični 
cerkvi. V Ternarjevem obdo-

bju je bilo tako postavljenih v 
zvonike pet zvonov.

Obisk nekdanjega 
ministra
Kmalu po Ternarjevem pri-

hodu se je pri Mariji Zvezdi 
oglasil Sergej Peljhan, ki je bil 
takrat že nekdanji minister. 
Želel si je ogledati izjemno 
kapelo Božjega groba. »Ta 
spomenik je bil v takšnem 
stanju, da me je bilo sram. 
Na Peljhanov namig, da bi 
bilo treba Božji grob obno-
viti, sem odgovoril, da sem 
se v Novo Štifto šele priselil,« 
se je spomnil pomembnega 
obiska. Peljhan mu je obljubil 
pomoč, pustil novemu župni-
ku svojo vizitko in povedal te-
lefonsko številko pristojnega 
sekretarja kulturnega mini-
strstva.

Župnik Ternar je začel 
pisati vloge za državno sofi-
nanciranje obnove kar sam 
in tako je tudi ostalo. Takšne 
vloge seveda ponavadi na-

stajajo v državnih pisarnah. 
Začele so se obnove različ-
nih sakralnih stavb Župnije 
Nova Štifta, trajale so leto za 
letom. Ternar je tako odkril 
svoj poseben organizacijski 
in gospodarski talent. Treba 
je bilo iskati izvajalce, jih 
nadzorovati in seveda zbrati 
denar. Ko je na primer v za-
četku avgusta 2002 podpisal 
pogodbo za obnovo fasade 
cerkve Marije Zvezde v vre-
dnosti 14 milijonov tolarjev, 
je imel zagotovljenih komaj 
osemsto tisoč tolarjev. Tako 
občina kot ministrstvo sta ga 
bodrila, da se bo na koncu 
vendarle izšlo. »In za novo 
leto smo že bili na zeleni 
veji!« se spominja srečnega 
finančnega konca.

Med postavljanjem zidar-
skega odra se je izkazalo, 
da je kamniti Marijin kip na 
vrhu cerkve dotrajan. Stro-
kovnjaki so povedali, da bi 
samo ponovno postavljanje 
zidarskega odra stalo toliko 

Častni občan Gornjega Grada Alojz Ternar Prizor iz krajevne skupnosti Nova Štifta. Pod obronki Menine planine je cerkvica Marijinega darovanja.

Znamenita cerkev Marije Zvezde v Novi Štifti je med najpomembnejšimi romarskimi središči Slovenije.

kot restavriranje tega kipa. 
Vernikom je med nedeljskim 
oznanilom predstavil položaj 
in povedal, da bo stalo resta-
vriranje več kot milijon in pol 
tolarjev. In Ternarju je uspelo 
zbrati dodaten denar v komaj 
pol meseca.

Ternarjev talent
Ternarjev organizacijski in 

gospodarski talent ni ostal 
neopažen. Tako je postal leta 
2007 še gospodarski upravi-
telj Župnije Solčava, kjer je 
izjemna gotska cerkev Marije 
Snežne. »Škofa dr. Stresa sem 
vprašal, če to pomeni kazen 
ali nagrado,« je povedal med 
našim pogovorom. Solčavsko 
je namreč ostalo brez svoje-
ga rednega dušnega pastirja, 
treba pa je bilo izkoristiti 
sredstva za prenovo, ki jih je 
odobrilo ministrstvo. Ternar 
je sprejel nalogo za dve leti, 
ki sta imeli še veliko »mla-
dih«.

V dvanajstih letih je s 
Solčavani obnavljal bogato 
kulturno dediščino vse do 
lani. Začela se je statična 
sanacija cerkve, po njej se 
je izkazalo, da so potrebne 
nove stopnice. Obnoviti je 
bilo treba fasado, kjer so 
freske, ki jih tudi bilo treba 
restavrirati … Še veliko dru-
gega dela je bilo opravljene-
ga. V solčavsko župnijo s ko-
maj petsto prebivalci je bilo 
v tem času vloženih vsega 
skupaj osemsto tisoč evrov. 
Največji finančni delež so 
prispevali župljani. »Ljudje 
so me nagovarjali k obnovi. 
Dvomim, da je v Sloveniji še 
katera druga župnija, ki je 
v tem obdobju toliko vloži-
la,« je zadovoljen njen go-
spodarski upravitelj. »Ljudje 
mi zaupajo, zaupanje pa si 
moraš pridobiti,« ugotavlja. 
Solčavani po ducatu let pri 
obnovi svoje kulturne dedi-
ščine še kar vztrajajo. Letos 
si želijo še obsežno obnovo 
stavbe župnišča …
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Občinski praznik je ve-
dno prelomnica za pregled 
preteklih naložb. Kaj bi iz-
postavili?

Od lanskega praznika smo 
veliko postorili. Kupili smo 
notranjo opremo hostla in 
ga potem predali v uporabo 
mladinskemu društvu. Dru-
štvo vinogradnikov upravlja 
s Čepinovo štalo in prepričan 
sem, da bo prostor s pomo-
čjo kletarjev še dodatno za-
živel. Vesel sem, da večina 
društev res vzorno sodeluje 
in da imajo dobre projekte. 
Z drugimi posavskimi obči-
nami izvajamo projekt Mar 
nam je za skupnost, v okviru 
katerega bomo kupili zuna-
nje fitnes naprave, ki bodo 
nameščene ob obnovljenem 
športnem objektu. S tem 
želimo občane spodbujati 
k telesni dejavnosti in bolj 
zdravem življenjskem slogu. 
Izvajamo še projekt Oživlja-
nje mestnih središč s pomo-

čjo obrti, v okviru katerega 
bomo kupili nekaj električ-
nih koles, pripravili stalno 
razstavo kovaškega orodja, 
izvedli tehniške dneve v 
osnovni šoli in uredili pomo-
žni prostor za izvajanje tega 
projekta. V naši poslovilni 
vežici je izdelan mozaik, 
ki ga je blagoslovil nadškof 
Alojz Uran, s tem smo tudi ta 
prostor, kjer se poslavljamo 
od svojih najdražjih, naredili 
primeren in lep. Letos bomo 
začeli tudi obnovo kulturne-
ga doma, kjer bomo uredili 
knjižnico, druge prostore 
za različne namene in seve-
da novo ozvočenje dvorane 
kulturnega doma.

Kako sicer vidite razvoj-
no rdečo nit v občini?

Želimo imeti okolju in lju-
dem prijazno občino, kar se 
odraža na izrazito močnem 
družabnem in kulturnem 
področju. Trudimo se oži-
vljati stavbno dediščino in 

Pogovarjali smo se z županom Franjem Debelakom

Turizem v občini je in mora ostati 
nekoliko drugačen

Čeprav ima Občina Bistrica ob Sotli le malo več kot 
1.300 prebivalcev, se tudi letos lahko pohvali s kon-
čanimi večjimi občinskimi projekti. Stavba Gabron-
ka je dobila novo zgodbo, prav tako Čepinova štala. 
Franjo Debelak si kot župan mejne občine želi še več 
čezmejnega sodelovanja in da bi žičnate ograje čim 
prej odstranili.

BARBARA GRADIČ OSET

Franjo Debelak, župan Občine Bistrica ob Sotli

kraj narediti tudi turistično 
zanimiv.

Turizem razvijate pod 
okriljem Turizma Podčetr-
tek – gre za sinergijo z ve-
likim turističnim igralcem 
ali ostajate v senci?

To sodelovanje ima svoje 
prednosti, ki se počasi raz-
vijajo na bolje. Je pa res, 
da bomo morali biti vedno 
dovolj pozorni, da ne bomo 
izgubili lastne identitete. Tu-
rizem v Bistrici ob Sotli bo 

in mora biti nekoliko druga-
čen. Naš cilj je, da v občini v 
naslednjih letih uredimo še 
nekaj prenočitvenih zmoglji-
vosti, pri čemer ne bomo sta-
vili na nekakšen množičen 
turizem, ampak na projekt 

Natura 2000. To je primeren 
doživljajski turizem za ljudi, 
ki znajo ceniti našo ponud-
bo.

Vedno poudarjate dobro 
čezmejno sodelovanje. Je 
ograja na meji že postala 
nekaj samoumevnega?

Ograjo na meji je že zelo 
obraslo zelenje, zaradi česar 
je manj vidna, a je še vedno 
moteča. Zaradi nje je ribolov 
z naše strani onemogočen 
in s tem kakšen turistični 
obisk. Mislim, da takšne 
ograje nikoli ne morejo biti 
samoumevne. Kot začasno 
rešitev jo nekako sprejema-
mo, vendar si želimo čim-
prejšnjo odstranitev in reše-
vanje problemov pri izvoru.

Kakšne načrte imate za 
prihodnost – kdaj priča-
kujete, da boste izpeljali 
gradnjo nove telovadnice 
in vsega, kar je vezano na 
novo šolsko infrastrukturo 
(vrtec pod isto streho in 
nova jedilnica)?

Za vse to pripravljamo do-
kumente in iščemo prave re-
šitve, s katerimi bomo kljub 
prostorski omejenosti stavbo 
ustrezno umestili v prostor. 
Izzivov je veliko, vsi se tru-
dimo, da bi jih razrešili čim 
prej. Bolj natančnega datu-
ma zaradi množice neznank 
ne morem povedati.

Foto: GrupA

Ker se Bistrica ob Sotli po-
naša z bogato zgodovino, so v 
njej številne hiše z zanimivimi 
zgodbami. Med njimi je tudi 
več kot 130 let stara hiša Ga-
bronka, ki je nekoč pripadala 
znani bistriški družini. Da se 
njena zgodba ne bi popolno-
ma pozabila, se je zavzel bi-
striški župan Franjo Debelak 
in stavbo ohranil pri življenju.

Prostor srečevanj
Zelo dejavno Mladinsko 

društvo Bistrica ob Sotli 

(MDBS) je v kraj pripeljalo 
drugačne poglede na ustvar-
jalnost in delo mladine. Zato 
je že pred leti pripravilo dve 
strategiji, v katerih je med 
drugim zapisalo, da bo do 
leta 2020 naredilo vse, da 
bodo v kraju imeli mla-
dinsko prenočišče. »Naše 
društvo organizira številne 
koncerte in vedno smo ime-
li rahle težave, kje nastaniti 
glasbenike. Poleg tega smo si 
želeli, da bi imeli v kraju pro-
stor za srečanja, kjer bi lah-

Mladi Bistričani ponosni na krasen mladinski hotel

Hostel v hiši, ki je bila namenjena 
za rušenje

Bistrica ob Sotli je manjši kraj ob hrvaško-slovenski 
meji z malo več kot 230 prebivalci, a med njimi je na 
veliko srečo dovolj mladih z močno voljo in vizijo. 
Mladi so med drugim zaslužni tudi za to, da ima eden 
manjših slovenskih krajev svoj mladinski hotel.

BARBARA GRADIČ OSET

ko prirejali manjše kulturne 
in tudi drugačne dogodke, 
prostor, kjer bi se domačini 
lahko srečevali,« je poveda-

la članica društva Adrijana 
Čede.

Leta 2013 je občina pri-
dobila evropska sredstva 

in hišo obnovila. Štiri leta 
kasneje sta se občina in 
društvo okvirno dogovori-
la, da bo društvo prevzelo 

upravljanje stavbe, v kateri 
bo mladinski hotel oziro-
ma hostel. Lani je občina 
svojo namero izpolnila in 
ekipi mladinskega društva 
zaupala nalogo, naj izbere 
notranjo opremo za hostel. 
Članica društva Petra Molan 
je izdelala poslovni načrt in 
poskrbela za trženje, logotip 
in fotografiranje hostla. 4. 
maja letos je bil slavnostni 
podpis pogodbe, 11. maja je 
bil v hostlu že prvi kultur-
ni dogodek. Člani društva 
so predstavili prvo števil-
ko revije Medmet, v kateri 
so zbrani družbenokritični 
prispevki lokalnih in tujih 
literatov.

Glavni vlečni voz pri obna-
vljanju hostla sta bili Adrijana 
Čede in Anja Lesjak, pomaga-
li so jima številni drugi pro-
stovoljci društva. »Najprej 
smo morali hišo izprazniti in 
jo opremiti z novo opremo, 
ki jo je financirala občina v 
višini 15 tisoč evrov.« Njihovo 
vodilo pri opremljanju je bilo: 

Vzmetnice so na paletah, ki so jih posebej za hostel naredili v podjetju TGL.
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V Bistrici ob Sotli so na slavnostni seji ob-
činskega sveta pretekli teden s podelitvijo 
priznanj in kratkim kulturnim programom 
proslavili občinski praznik.

Najvišje priznanje, plaketo občine, je za pri-
zadevno delo na področju prostovoljstva prejela 
Andreja Reher. Je gonilna sila društva prijateljev 
mladine, ki zna povezati in motivirati vse člane 
in ostala društva, da stopijo skupaj za skupen 
cilj. Najbolj zaslužna je za vsakoletno uspešno 
dobrodelno prireditev za šolski sklad, ki se je 

začela pred petimi leti. Med najbolj odmevnimi 
aktivnostmi, ki jih Andreja soustvarja, so različne 
animacije za otroke ob Jožefovem in Petrovem 
sejmu, pustovanje, miklavževanje, obisk dedka 
Mraza za predšolske otroke in vsakoletna orga-
nizacija dobrodelnega koncerta za šolski sklad.

Bistriški župan Franjo Debelak je podelil tudi 
ostala priznanja. Priznanje je prejel slikar Rado 
Romih, dejaven član Društva likovnikov Brežice 
in likovne sekcije pri Kulturnem društvu Bistri-
ca ob Sotli, ki je z večletnim likovnim ustvar-

janjem in razstavami doma in v drugih krajih 
utrjeval kulturno podobo Bistrice ob Sotli. Prav 
tako je priznanje za prizadevno vsestransko 
udejstvovanje na vseh krajevnih prireditvah 
prejel Franc Gregl, član upravnega odbora dru-
štva upokojencev in dejaven član turističnega 
društva. Denarno nagrado je prejelo društvo 
prijateljev mladine (DPM), ki se v Bistrici ob 
Sotli že vrsto let trudi za kakovostno življenje 
otrok, mladostnikov, staršev in družin.

BGO

vse v hiši mora biti uporabno, prije-
tno, domače. Za pohištvo so upora-
bili nekaj omar in celo posteljo, ki 
je še bila v hiši, druga oprema je iz 
druge roke.

Znamenitosti kraja na 
vratih sob
Hostel nudi dvajset ležišč s so-

uporabo kuhinje in kopalnice ter 
sanitarij. V njem so dve dvopo-
steljni, ena triposteljna, ena štiri-
posteljna soba in skupno ležišče 
v mansardi. Sobe so poimenovane 
po znamenitostih kraja. Soba, v 
kateri je velika zakonska poste-
lja, se imenuje Dohtarjeva soba. 
Soba Kunšperk je poimenova po 
istoimenskem starem trgu, Skalna 
soba je poimenovana po razgledni 
skali z oknom, Bistrica po reki Bi-
strici, na podstrešju je Stara šola, 
v kateri je devet ležišč.

Za upravljanje hostla žal še nihče 
ni zaposlen, a si v društvu želijo, 
da bi imeli toliko dohodkov, da bi 
lahko nekoga zaposlili. Zaenkrat 
vse stroške delovanja krije občina, 
dokler hostel ne bo samozadosten.

Kljub kratkemu delovanju mla-
dinskega hotela so vanj vstopili že 
prvi obiskovalci. »Ljudje so zelo za-
dovoljni. Eden od gostov je v knjigo 
zapisal, da je zelo pikolovski in da 
je iskal napako, a je ni našel,« se je 
pohvalila Adrijana Čede.

Dejavni turizem
Želja društva pri upravljanju ho-

stla je, da bi vanj zahajali dejavni 
gosti: »Želimo imeti čim več ta-

kšnih, ki bi v hostlu ostali več dni 
in med tem časom tukaj ustvarjali. 
Na voljo imamo dovolj prostora, 
pomagamo jim lahko pri organiza-
ciji dogodkov, od njih si želimo, da 
bi nekaj pustili kraju. Želimo gojiti 
kulturni oziroma dejavni turizem.« 
V hostlu želijo povezati širše lokal-
ne ponudnike, posameznike in dru-
ge, ki tako ali drugače prispevajo 
k razvoju društva, kraja in kulture. 
V hostel bodo poleg glasbenikov 
največkrat zahajali romarji, ki se 
ustavijo na romarski Marijini poti, 
pohodniki in kolesarji.

Čudežni vrt
Da bi uredili okolico hostla, je 

lani društvo pridobilo tudi evrop-
ska sredstva za ureditev čudežnega 
vrta. Gre za solidarnostni projekt, v 
okviru katerega skupina šestih mla-
dih načrtuje in ureja zelenico okoli 

hostla. Vrt bo namenjen tako obi-
skovalcem Bistrice ob Sotli kot tudi 
domačinom, saj bo vseboval kotiček 
za otroke, bralni kotiček, visoke gre-
de, zeliščne spirale in senzorično 
oziroma čutno pot.

Kraj res nima veliko prebivalcev, 
a društvo v povprečju vsak drugi 
dan pripravi dogodek. Od otroških 
delavnic, okrogle mize do koncer-
tov. »Mladinsko društvo je tisti člen, 
ki povezuje in vključuje domačine, 
saj ne želimo biti izolirani od kra-
janov. Veseli smo, ko vidimo, kako 
dobro sodelujemo in kako vsi dela-
mo v dobrobit kraja. Hostel živi in 
deluje zaradi prostovoljcev in ljudi, 
ki so pomagali in še pomagajo pri 
njegovi vzpostavitvi in delovanju. 
Med njimi so številni, brez katerih 
hostel ne bi bil takšen, kot je,« je 
zaključila Adrijana Čede.

Foto: GrupA
»Sobe v mladinskem hotelu so poimenovane po krajevnih znamenitostih,« je razložila 
Adrijana Čede.

Kuhinja je delo enega od številnih prostovoljcev, ki so pomagali urediti hostel.

Iz Reciklarne Novo mesto je precej pohištva, ki je zdaj dobilo nove lastnike.

Občinski nagrajenci
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Dve ekipi iz Šolskega centra Celje na svetovno prvenstvo v robotiki

Mladi, ki bodo nekoč 
poganjali gospodarstvo

Te dni je v Sydneyju zbranih približno štiri tisoč 
mladih tekmovalcev z vsega sveta. 450 ekip meri svoje 
znanje s področja robotike v različnih ligah. Roboti 
iščejo pot iz labirinta, igrajo nogomet, sledijo črti in 
počnejo še marsikaj. Svetovnega prvenstva, imeno-
vanega RoboCup, se zadnja tri leta udeležujejo tudi 
dijaki iz Srednje šole za strojništvo, mehatroniko in 
medije Šolskega centra Celje. Letos sta v Avstralijo 
odpotovali kar dve ekipi dijakov.

TATJANA CVIRN

»To je bil za šolo poseben 
izziv,« je dejala ravnatelji-
ca Simona Črep, ki ob tem 
ni skrivala zadovoljstva, saj 
je uspeh že sodelovanje na 
tako velikem tekmovanju. 
Sedem dijakov tretjih in četr-
tih letnikov programa tehnik 
mehatronike je konec tedna 
odšlo na pot z dvema men-
torjema. Skušali bodo doseči 
vsaj tako dober rezultat, kot 
je to uspelo lanski ekipi, ki je 
bila v Kanadi četrta. Če bodo 
še boljši, tudi nihče ne bo 
jezen … Lanski uspeh v ka-
tegoriji hitro prototipiranih 
reševalnih robotov je prinesel 
neposredno uvrstitev na leto-
šnje tekmovanje v Sydneyju. 
Druga ekipa si je pot prislu-
žila s tem, ko je lani osvojila 
naslov državnih prvakov na 
tekmovanju Robobum v ka-
tegoriji reševanja po črti.

Darja Močnik, mama Martina Močnika: 
»Že v osnovni šoli se je začel srečevati 
z robotiko in se je tudi zaradi nje 
odločil za srednjo šolo. Ima ogromno 
strokovne podpore mentorjev. Doma 
dela vse mogoče, kar je povezano s 
stroji, z gradbeno mehanizacijo … Zelo 
nerad sedi za knjigami, medtem ko mu 
tehnične stvari ležijo.«

Čas ni omejitev
Zadnje dni so dijaki v šoli 

preverjali še zadnje podrobno-
sti in skušali izboljšati še kaj 
v delovanju dveh robotov, ki 
so ju izdelali sami. Na tekmo-
vanju bo eden od obeh moral 
premagati razne ovire, poleg 
tega pa zaznati QR-kode, zna-
ke za nevarnost, temperaturo, 
prisotnost ogljikovega dioksi-
da … Tudi drugega robota 
čakajo razne ovire, na koncu 
pa še poligon, kjer bo moral 
pobirati žogice in jih odložiti 
v varna območja.

Eden od članov ekipe »čr-
nih« ali Mechatronics Rescue 
Teama je četrtošolec Forijan 
Plohl iz Slovenskih Konjic. V 
ekipi ima vsak svoje zadolži-
tve. Florijan skrbi za senzori-
ko robota. »Pripravljali smo se 
od začetka šolskega leta, ve-
čino dela smo opravili doma, 

saj imamo tam največ miru,« 
je povedal mlad navdušenec 
za elektroniko in elektroteh-
niko, ki želi nadaljevati študij 
s teh področij. Poleg njega so 
člani te ekipe še Žan Marin-
šek, Marcel Urankar in Tomaž 
Rejc Zagožen. Tudi slednji je 
četrtošolec, doma v Celju, 
njegovo delo je konstrukcija 
robota. »V šoli sem pokazal 
zanimanje in znanje in sem 
bil izbran v ekipo. Za to de-
javnost sem porabil kar precej 
časa, včasih sem delal tudi 20 
ur dnevno.« Ko mladi delajo, 
pozabijo na uro in na srečo 
so jim tudi njihovi mentorji 
podobni. Matej Veber je bil 
z dijaki že na tekmovanjih na 

Japonskem in v Kanadi. »To je 
zelo zahteven projekt, veliko 
je organizacijskih in drugih 
zadev. Že to, da je bilo treba 
poskrbeti za posebne adapter-
je za drugačne avstralske vtič-
nice, je del tega. Tekmovanje 
je dobra izkušnja za dijake in 
nas mentorje ter za naše na-
daljnje strokovno delo.«

Pred odhodom ga je malo 
skrbelo, kako bodo dijaki 
prenesli dolgo potovanje z 
letalom in ali bo vse v redu 
z robotoma ter orodjem, a 
hujših zapletov ni pričakoval.

Povezani
V ekipi »modrih«, ki bo 

tekmovala v ligi Rescue Line, 

Obe ekipi s svojima robotoma. Z leve stojijo: mentor Miloš Bevc, člana ekipe »modrih« (Rescue Line Junior) Martin Močnik in Jaša Samec (na sliki manjka Jakob Kolenc), mentor Matej Veber in člani ekipe »črnih« (Mechatronics 
Rescue Team): Florijan Plohl ter Marcel Urankar, čepita Žan Marinšek in Tomaž Rejc Zagožen.

Pred odhodom je bilo treba preveriti, ali morda lahko kakšno stvar še izboljšajo.
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Igor Dosedla: »Če pride nadarjen dijak 
v šolo, ga lahko z dobrim mentorjem 
dvigneš zelo visoko ali pa ga ›zadušiš‹.«

so trije dijaki, in sicer Jakob 
Kolenc, Jaša Samec in Mar-
tin Močnik. Dijak tretjega 
letnika iz Šmarja pri Jelšah, 
zadolžen za konstruiranje, 
je povedal, da so robota sami 
izdelali s 3D-printerjem in ga 
opremili tako, da zna opraviti 
čim več nalog. »Te so okvirno 
sicer znane, a nikoli ne veš, 
kaj vse lahko gre narobe. Zla-
sti smo se ukvarjali s kolesi 

tor Matej Veber meni, da je 
ta vidik pomemben. »Na 
koncu odločajo izkušnje in 
sposobnost, da se znajo pri-
merno odzvati v kriznih si-
tuacijah, sicer se lahko hitro 
sprejo. V takšnih primerih 
morajo znati stopiti skupaj 
in rešiti težavo, četudi ima 
sicer vsak svojo nalogo v 
ekipi. Lanska izkušnja je 
bila zelo dobra. Na prvi po-

strojništvo, mehatroniko in 
medije ter Gimnazija Lava 
glavni v robotiki, saj državna 
prvenstva izgledajo, kot da 
gre za tekmovanje v ovkiru 
šolskega centra. Vesel je, da 
tehnika in poklici dobivajo 
vedno večjo veljavo, kar se 
kaže tudi v tem, da je moral 
šolski center za prihodnje 
šolsko leto omejiti vpis kar v 
desetih programih. Podjetja 
potrebujejo kader, ki priha-
ja iz šol centra, in zato tudi 
pomagajo, ko vodstvo prosi 
za donacije, kot je bilo v pri-
meru svetovnega prvenstva, 
kjer je odprava stala več kot 
22 tisoč evrov. Šola je nekaj 
denarja dobila še iz projekta 
Rast (Razvojno središče ta-
lentov), iz javnega štipendij-
skega sklada in ŠCC.

Da slovenski dijaki de-
lujejo v finančno precej 
boj skromnih razmerah 
kot konkurenca, zgovorno 
kaže podatek, ki ga navaja 
Veber: »Lanski zmagovalci 
v naši kategoriji so bili Ja-
ponci, ki so samo za robota 
porabili 12 tisoč evrov, mi 
pa smo porabili dva tisoč.« 
A očitno se z veliko mero 
navdušenja da premagati 
marsikatero oviro.

Foto: SHERPA in 
osebni arhiv

na robotu, da bo lahko vozil 
po najrazličnejših podlagah 
in premagoval ovire.«

Mentor ekipe Miloš Bevc 
je zadovoljen, da lahko dela 
s tako zagnanimi mladimi. 
»Danes jih je večinoma težko 
navdušiti, ti dijaki pa imajo 
sami veliko željo po novih 
znanjih. Že pri pouku se po-
kaže, koga to področje res 
zanima in ima znanje ter raz-
iskovalno žilico. S pripravami 
na tekmovanja lahko mladi to 
nadgradijo,« meni Bevc.

Da lahko ekipa na tekmo-
vanju reši ovire, ki se lahko 
pojavijo, je pomembna po-
vezanost članov. Drugi men-

gled se je zadeva zdela nere-
šljiva, potem je ekipa dobila 
neobičajno zamisel in dobro 
rešila težavo,« se spominja 
Veber. Tudi zato mora pre-
mišljeno izbrati člane ekipe, 
čeprav dobrih dijakov, ki bi 
jih zanimalo to področje, v 
šoli ne manjka.

Denar je 
pomemben, a …
Šola tovrstno delovanje 

dijakov spodbuja. »To so fan-
tje, ki bodo nekoč poganjali 
gospodarstvo,« je prepričan 
Igor Dosedla, direktor Šol-
skega centra Celje. Ponosno 
pove, da sta Srednja šola za 

Z desne Martin Močnik in Jaša Samec z mentorjem Milošem Bevcem ter robotom ekipe »modrih«.

Irena Plohl, mama Florijana 
Plohla: »Sin to dela z dušo in s 
srcem in ga pri tem podpiram. 
Doma ima vso opremo, ki jo 
potrebuje. Še ko je bil majhen, je 
kar naprej sestavljal vlakce.«

Pred odho-
dom otrok 

v Avstralijo 
so tudi star-

ši izvedeli 
še zadnje 

podrobnosti.

Priprave na tekmovanje so se začele že v začetku šolskega leta. (Foto: arhiv SŠSMM)

Ekipa »črnih«: Marcel 
Urankar, Žan Marinšek, 
Florijan Plohl in Tomaž 
Rejc Zagožen v dneh, 
ko je snovala robota. 
(Foto: arhiv SŠSMM)

Robotski projekt je sodil tudi v 
okvir zaključne naloge na ma-
turi in raziskovalnega projekta 
Mladi za Celje. Ekipa je z njim 
osvojila zlato priznanje na dr-
žavnem tekmovanju v Murski 
Soboti.
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Na obisku pri Katki Beškovnik in Tadeju Kozovincu

Pot, sladka kot keks 
in močna kot kava

Za njuno zgodbo ni bilo posebnega načrta, enostavno se jima 
je zgodilo življenje. Danes ne bi bila, kjer sta, če ob sebi ne bi 
imela ekipe ustvarjalnih sodelavcev, poudarjata. Morda skupnih 
poglavij ne bi pisala, če se Katka Beškovnik in Tadej Kozovinc 
ne bi srečala takrat daleč nazaj, v prvem razredu osnovne šole. 
Zdaj si delita dom, sta starša malega Otona in hkrati s svojimi 
lokali, kot so Koko, Kofein teater in Kuba libre, vnašata značaj 
celjskemu mestnemu jedru.

TINA STRMČNIK

Da se še zdaleč nimata za podjetni-
ka, sta mi zatrdila že s prvimi bese-
dami našega pogovora. »Kar počnem, 
rad počnem. Nisem nek vodja, ki bi 
svoje ljudi imel ›pod‹ sabo. Tako Kat-
ka kot jaz sva na isti valovni dolžini z 
vsemi dvanajstimi redno zaposlenimi 
in ostalimi občasnimi člani ekipe,« po-
jasni Tadej, ki ga mnogi poznajo pod 
imenom Tedi. Proti koncu srednje šole 
je raje sprejemal naročila obiskovalcev 
v lokalu, ki ga je takrat vodila njego-
va mama, kot da bi sedel za zvezki in 
knjigami. »Ko sem sledil naročilom 
gostov, sem imel takšno tremo, da 
sem sproti pozabljal, kaj želijo. Zato 
je Katka, s katero sva bila par, hodila 
za mano, vlekla na ušesa, kaj so po-
vedali, in mi tako pomagala.«

On je do danes spoznal skoraj vsa 
opravila v gostinskem poklicu in ni 
mu težko povedati, da je kdaj tudi 
umival kozarce. V tem poslu se mu 
zdi najpomembnejša dobra skupina 
sodelavcev. »Sam ne moreš narediti 
popolnoma nič. Sebe najbolj cenim po 
tem, da znam sestaviti dobro ekipo in 
jo voditi. Ne bi se hvalil s tem, da sicer 
kaj drugega počnem najbolje. Sem pa 
zelo kritičen in imam svoje mnenje.«

Vsaka izkušnja je šola 
zase
Do danes sta z zaposlenimi prehodi-

la številne postaje – od Prodajne gale-
rije Svobodna Kuba, Hiše priboljškov, 
Urada za kavo do Kuba kafeja … Vmes 
je v Celje priletela Muha kuha, ki je 
v mestnem središču ponujala neko-
liko drugačne okuse, od zelenjavnih 
»ričot«, »kašot« do podobnih dobrot. 
Čeprav se zgodba ni izšla in je »muha« 
odložila kuhalnico, sta Katka in Tedi 
hvaležna za to izkušnjo. »To je bil naj-

»Zanimiva sva si postala šele nekje v šestem 
razredu, prej smo se fantje in dekleta držali bolj 
vsak zase,« pravi Tedi. Katka v smehu doda, da se 
vsekakor spomni, kako ji je Tedi že nekaj let prej 
pobalinsko zvijal roke.

»Verjamem v absolutno oblast in ne v 
demokracijo. Včasih je treba udariti po mizi in 
postaviti pravila,« poudarja Tedi Kozovinc.

Katka Beškovnik in Tadej Kozovinc – od 
sošolcev v prvem razredu osnovne šole 
do skupne zasebne in poslovne poti.

boljši lokal za prepoznavnost najinega 
dela. Še danes naju kdo v Ljubljani 
ogovori na to temo. A za Celje je bil 
lokal pred časom.« Tedi ob tem doda, 
da je z vsakim takšnim poglavjem na-

domestil primanjkljaj znanja, ki se ga 
je tako močno izogibal v srednji šoli. 
Z vsakim nekoliko »nasedlim« projek-
tom je »naredil« eno fakulteto.

Glavni na vasi, ne zadnji v 
mestu
Če Tedi sebe ves čas bolj vidi v go-

stinstvu, je Katka svoje poslanstvo 
našla v trgovinici z izdelki slovenskih 
oblikovalcev. Danes slednjih najdemo 
na pretek, že če se samo sprehodimo 
po svetovnem spletu. Ko je nastajal 
Koko, je bilo drugače. Sogovornika 
sta se vozila po državi in iskala prave 
izdelke. »Nimam rada klasične proda-
je. Sledim temu, da ima vse nek višji 

namen. Zato mi je bilo všeč, da sem 
ob iskanju oblikovalcev spoznavala 
posebne ljudi, ki se trudijo sami nekaj 
ustvariti in imajo vsak svojo zgodbo. 
Tudi do tistega, ki nato takšen izdelek 
prejme za darilo, pride neka osebna 
nota. To mi je v veselje, medtem ko v 
golem ›biznisu‹ ne vidim nobene po-
sebne romantike.«

Je pa treba tudi pri tem postaviti 
neka pravila, dodaja Tedi. Zanj so 
oblikovalci na nek način rokodelski 
poslovneži. Po njegovem prepriča-
nju je mnogo tudi ljudi, ki si le do-
mišljajo, da počnejo nekaj poseb-
nega. »Gre za ljudi, ki svoj izdelek 
ustvarijo med gledanjem televizije 
in se pretirano ne ukvarjajo z obli-
ko. Hkrati ne znajo povedati, koliko 
njihovo delo stane, kakšna je sploh 
njegova nabavna vrednost. Ti so 
najbolj nevarni za posel.«

Sta kdaj razmišljala, da bi trgovinico 
iz knežjega mesta preselila v prestol-
nico? Nikakor ne, sta izstrelila. »Naša 
rdeča nit je biti glavni na vasi, ne za-
dnji v mestu. Tukaj je lažje delati, saj 
naša trgovinica nima konkurence. 
Obenem se vsi v kolektivu zaveda-
mo, da gre za tako težko panogo, da 
še tako velikim navdušencem kmalu 
zmanjka poguma.«

Poleg vsebine je 
pomembna oblika
V kavarnah in lokalih, ki so pod 

njunim okriljem, so obiskovalci ve-
dno lahko naročili kavo in se zraven 
posladkali s kakšnim piškotom. Tam 
so si med prvimi na Celjskem lahko 
naročili tudi kavo »za s seboj«. So-
govornika sta že takrat spoznala, da 
mnoge stranke niso zaznale le okusa 
kave, ampak so jih pritegnili dovrše-

Pri oblikovanju 
poslovnih prostorov 
oba še posebej 
stavita na to, da se 
ljudje počutijo kot v 
svoji dnevni sobi.

»Na moji vizitki, če jo seveda imam 
pri sebi, ne piše direktor, ampak ulični 

inštalater. To so besede, ki me najbolje 
opišejo,« pravi Tadej Kozovinc.

Kako od 
postrežbe 
kave in 
piškotov 
prideš do 
samo-
stojnih 
izdelkov? 
Tako, da 
poslušaš 
življenje, 
pravita 
Katka in 
Tedi.

»Na moji vizitki, če jo seveda imam 
pri sebi, ne piše direktor, ampak ulični 

inštalater. To so besede, ki me najbolje 
opišejo,« pravi Tadej Kozovinc.
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»Načeloma ne moreva delati skupaj, saj sva zelo 
različna. Po ne vem koliko letih skupnega življenja, 
ko sva bolj zrela in imava tudi sina, se vendarle 
znava dopolnjevati. Gre nama vedno bolje. Pred 
›penzijo‹ bova že odlično sodelovala (smeh).«

»Nikoli naju niso 
� nancirale banke. No, 
mogoče naju v zadnjem 
času � nancirajo 
minimalno. Bolj kot 
ne so bili starši najina 
brezobrestna banka.«

»V naši ekipi ne iščemo ›štempljačev‹, ki bi delali od osmih do 
štirih, ampak ljudi, ki imajo radi svoje delo. Danes sodelavec 
morda pakira izdelke, jutri prodaja strankam, pojutrišnjem 
nadomesti človeka v strežbi, ki si je zlomil nogo. Dokler imamo 
takšno ekipo, lahko sledimo zastavljenemu tempu.«

»V glavi se mi rojevajo nove in nove ideje, Katka pa 
mi pravi: ›Tedi, kam rineš! ‹« Ona ga dopolni, da je 
njun posel predvsem njegova zasluga, sama pa mu 
pri njegovih podvigih vedno sledi.

»Živimo v okolju, kjer 
starši otroku ves čas 
govorijo, naj pazi. Ko 
je star 18 let, pa od 
njega pričakujejo, da bo 
ustvarjalen. To ne gre 
skupaj,« opažata.

»Pri Tediju mi je všeč, da kot vodja skuša v vsakem 
človeku videti njegove potenciale in ljudem 
dopušča možnosti, da se razvijajo v katerokoli smer. 
Vedno, ko se nam odprejo nove poti, se to zgodi 
zaradi lastnosti ljudi v ekipi, ki jih je Tedi znal videti 
in izkoristiti,« pravi Katka Beškovnik.

Katka Beškovnik s sodelavkama Miriam 
Muha in Taro Filipovič.         

Kakovostno, okusno, kreativno, osebno – to je pomen imena in tudi vodilo trgovinice Koko, 
ki med drugim ponuja izdelke slovenskih oblikovalcev.

Vsebina je pomembna, oblika oziroma em-
balaža tudi, menita sogovornika.

ni in barviti papirnati lončki. In tako 
sta se začela še bolj močno posvečati 
oblikovanju.

Na ta račun so se do danes rodili ne-
kateri samostojni izdelki. To so kava 
Kofein iz trboveljske mikropražarne 
Iconic, piškoti Kuki, ki jih pečejo so-
delavci v Celju, in čaj Jazbičaj. Kot sta 

povedala, so omenjene dobrote, ki so 
zdaj vse na voljo tudi na spletu, že 
zapakirane tako, da se človek zalju-
bi vanje. »Res se posvečamo estetiki 
in privlačnim, tudi personaliziranim 
napisom. Embalažo izdelujemo sami 
na svojem tiskalniku. V tem smo do-
bri,« pojasni Tedi. Ta nasploh stremi k 

temu, da čim več tistega, kar potrebu-
jejo v podjetju, naredijo sami. »Če na-
jamem človeka, tako pridobim novega 
sodelavca, ki bo prispeval svoje ideje 
in poprijel še za katero drugo delo. 
To se mi zdi bolj pametno, kot da bi 
preprosto naročil izdelek ali embalažo 
pri drugem ponudniku.«

Mesto ima svoj čar
Sicer sta Tedi in Katka poskusila 

svojo fi lozofi jo predstaviti tudi obi-
skovalcem enega od nakupovalnih 
središč. »Tam smo bili dva meseca, 
poslovali s pozitivno ničlo in ugotovi-
li, da tja ne sodimo,« povesta odkrito. 
Najboljši prostor za svoje dejavnosti 
tako vidita prav v središču Celja. Kako 
se poistovetita z energijo mesta? »Ti-
sti, ki smo dejavni na tem prostoru, 
bi morali biti pozitivni in vabiti ljudi. 
Smo pa prevečkrat negativni in ›jamra-

mo‹, kako je vse slabo. To je srž pro-
blema. Vsi s prstom kažejo na občino, 
češ da je ona kriva. A ona ne mora 
določati, kakšne bodo najemnine po-
slovnih prostorov, ki niso v njeni lasti, 
temveč so na trgu.« Ob tem Tedi še 
poudari, da morajo biti tisti, ki delu-
jejo v mestu, dorasli svojemu poklicu.

»Šminka« kratkotrajna, 
domačnost večna
Lokalom, ki jih vodita, daje svoj-

stven pečat domiselna oprema. Tako 
sta doslej dokazala, da so lahko ste-
ne polepljene s tapetami iz strani od-
služenih knjig, da lahko za prijetno 
razsvetljavo poskrbijo luči, narejene 
iz kozarcev za vlaganje, in da tudi 
cenik ni nujno le nezanimiv kos pa-
pirja. Katka se strinja, da njuni lo-
kali zagotovo niso klasični že zaradi 
drugačnega pohištva, tudi glasba je 

nekoliko alternativna. »Nasploh ne 
slediva čredi. Ideje črpava iz sebe in 
ekipe, rada imava, da izdelki s seboj 
nosijo zgodbe, svoje ozadje.« Takšno 
okolje jima uspeva ustvarjati tudi zato, 
ker za določena opravila ne najemata 
obrtniških mojstrov, ampak se projek-
tov lotevala s svojo ekipo. Ko je Tedi 
predlagal, da bi stene oblepili s stran-
mi iz knjig, so ga zaposleni začudeno 
gledali, če se to sme. Takrat je kot že 
mnogokrat prej opazil, da je v ljudeh 
zakoreninjen strah. Zato skuša svoje 
kolege, ki se mu zdijo sposobni, ne pa 
vedno tudi pogumni, spodbujati. In 
jim pokazati, da se da preseči marsi-
katero omejitev, tudi tisto, ki si jo lju-
dje zaradi vzgoje ali drugih okoliščin 
postavimo v svoji glavi.

Pri oblikovanju poslovnih prostorov 
oba še posebej stavita na to, da se lju-
dje počutijo kot v svoji dnevni sobi. V 
okolju, kjer je že pri notranji opremi 
dovolj prostora za različnost, se ljudje 
lažje sprostijo, menita. »Mogoče vse 
mize pri nas res niso v ›vaservagi‹ in 
si kakšna dama lahko ob robu stola 
raztrga nogavice. A zavedava se, da 
›šminki‹ že po nekaj letih zbledi sijaj, 
domačnost pa je nekaj, kar je večno.«

Od kavarne do teatra
Nič nenavadnega ni, da njuni lokali 

gostijo gledališke igre, razstave stripov 
in še kaj podobnega. V zadnjem času 
se v tej smeri še posebej razvija Kofe-
in teater. »Idejo za to je dal nekdanji 
sodelavec Žiga Medvešek, ki je tudi 
ljubiteljski igralec. In to potem, ko 
smo ga odpustili in se je dečko zre-
snil. Meni pa se je zdelo dobro nekaj 
malega vlagati v kulturo, tako smo 
tudi prišli do novega imena lokala.« 
Zdaj skušajo Tedi in somišljeniki zbra-
ti čim več ljudi, ki bi bili dejavni v tem 
prostoru – popoldne bi tam razvijali 
glasbene, gledališke ali slikarske vešči-
ne – v zameno pa bi ponudili ka9kšno 
prireditev oziroma dogodek.

Nenazadnje nekakšne kulturne 
drobtinice ustvarja tudi ekipa zaposle-
nih. Prave majcene serije so namreč 
videi, ki jih na družbenih omrežjih 
posvečajo piškotom ali kavi. »Pri nas 
so ljudje samostojno kreativni. Zato 
bi bilo krivično, da bi bila pod vsemi 
idejami podpisana le midva,« poudari 
Katka.

Ko Tedi gleda v prihodnost, si želi, 
da bi njuna podjetja ustvarjala toliko 
denarja, da bi s Katko lahko še naprej 
redno izplačevala plače, poravnavala 
stroške in živela. Ob tem doda, da je 
med razlogi, zakaj sta se obdržala s 
svojimi poslovnimi idejami, tudi to, 
da nista skrbela le za lastno razkošje. 
»Ne potrebujeva hiš in avtomobilov. 
Mogoče sva že v letih, da bi si že lahko 
vzela kredit za stanovanje … Ampak 
to, kar počneva, res živiva.«

Foto: SHERPA
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Projekt, v okviru katerega 
bodo zgrajeni tudi tribuna za 
gledalce ter ostali objekti in 
ki vključuje tudi programske 
vsebine, je ocenjen na 235 
tisoč evrov. Celjska občina 

ga je delno financirala z več 
kot sto tisoč evri iz Evrop-
skega kmetijskega sklada za 
razvoj podeželja. Nepovratna 
evropska sredstva je prejela 
z uspešno prijavo na razpis 

Šmartinsko jezero ponovno z mikavnima skakalnicama

Akrobatski skoki v vodo odslej na 
17- in 25-metrski napravi

Na Šmartinskem jezeru bodo tekmovalci po daljšem 
premoru spet lahko izvajali akrobatske skoke v vodo, 
medtem ko bodo gledalci uživali v zanimivi športni 
disciplini na povsem novih napravah. Mestna občina 
Celje je ob priložnostnem športno-zabavnem progra-
mu, katerega jedro so bili prav prvi skoki, namenu 
predala novi skakalnici na Šmartinskem jezeru.

ROBERT GORJANC

Lokalne akcijske skupine za 
razvoj podeželja (LAS).

Celjski župan Bojan Šrot 
je ob tem povedal, da so 
najprej stari skakalnici na-
meravali obnoviti, a se je 
izkazalo, da sta v zelo sla-
bem stanju. Tako so ju po-
rušili in zgradili novi – 17- in 
25-metrsko – ki bosta služili 
za akrobatske skoke v vodi, 
za šport, ki je bil nekoč v 
Celju že zelo razvit in uspe-
šen. Tovrstne skakalnice v 
Sloveniji ni, zato v občini 
verjamejo, da bosta novi na-
pravi zanimivi za izvajanje 
treningov in tekmovanj.

V okviru otvoritvenega 
programa sta se po novih 
napravah spustila dva ska-
kalca, ki sta opravila premi-
erni skok. Eden od njiju je 
bil Nejc German iz Brežic, 
nekoč uspešen smučarski 
skakalec prostega sloga in 
član slovenske reprezentan-
ce, ki je že skakal na starih 
napravah na Šmartinskem 
jezeru.

»Lepo je priti nazaj na sta-
ro mesto in preizkusiti novo 
skakalnico, ki je res odlična 
in dobro pripravljena, zato 
vse čestitke zanjo. Omogo-
čala bo veliko kakovostnih 

treningov, novih trikov in 
manj poškodb, kot bi jih 
bilo sicer,« je bil navdušen 
Nejc German. Kasneje, do-
kler skakalcev ni pregnala 
močna nevihta, smo videli 
še nekaj ekshibicijskih sko-
kov domačih in tujih smu-
čarjev prostega sloga.

Upravljavec 
občinsko podjetje
Skakalnici bo upravljalo 

podjetje ZPO Celje, ki sicer 
upravlja športno-rekreacij-
ske objekte in parkirišča v 
mestni občini Celje. »Odlo-
čali smo se med različnimi 

možnostmi, med drugim, da 
bi poiskali kakšen klub, ki se 
ukvarja z akrobatskimi skoki. 
A da ne bi že kar na začetku 
prišlo do prepirov med klu-
bi, smo se odločili, da bomo 
upravljavci sami in da bomo 
pravično razdelili čas med 
različne uporabnike,« je ta-
kšno odločitev pojasnil Bojan 
Šrot. Kot je še dodal, gre tudi 
za to, da je treba objekt va-
rovati in vzdrževati. Občina 
bo zato namestila kamere, da 
bosta skakalnici pod video-
nadzorom zaradi nevarnosti 
vandalizma, a tudi zato, ker 
ugotavljajo, da v nočnem 

Domači in tuji akrobatski skakalci so navdušili s prvimi skoki na novih skakalnicah in bili prava paša za oči številnih gledalcev.

Ob novih skakalnicah si je mogoče ogledati fotografsko razstavo, ki so jo v okviru delavnic pripravili brezposelni 
mladi in starejši občani. (Foto: RG)

Nejc German je izkušen in uveljavljen nekdanji smučar prostega sloga. (Foto: RG)



Novi TEDNIK št. 27   4.7.2019     COLOR CMYK stran 37

37Št. 27, 4. julij 2019 REPORTAŽA

času neznanci na to območje 
odmetavajo smeti.

Na odprtju skakalnic so 
sodelovali tudi potapljači in-
validi iz Mednarodne zveze 
društev IAHD Adriatic, ki so 
skrbeli za varnost skakal-
cev. V bližini skakalnic je na 
ogled tudi razstava fotografij, 
ki so jih v terapevtskih foto-
grafskih delavnicah ustvarili 
brezposelni mladi in starejši 
občani, kar je tudi vsebinsko 
del projekta, lokalni kmetje 
pa so predstavili svojo gostin-
sko ponudbo.

Lepša podoba na 
jezeru
Kot je še povedal celjski 

župan, so veliko dela v za-
dnjem času opravili v ob-
činskem režijskem obratu, 
kjer so temeljito počistili 
širše območje okrog skakal-
nic, tako da je zdaj to mesto 
precej privlačnejše za obi-
skovalce.

V okviru ambicioznih na-
črtov za razvoj rekreacijskih 
in turističnih dejavnosti na 
Šmartinskem jezeru (o tem 
smo podrobneje pisali v prej-
šnji številki Novega tednika) 
je občina v teh dneh pridobila 
vodno soglasje za postavitev 
wake vlečnice za smučanje 
na vodi. Dela se bodo začela 
v teh dneh.

Foto: SHERPA

Pred uradnim odprtjem skakalnic je obiskovalcem dogodka nekaj uvodnih besed namenil celjski župan Bojan Šrot.

V okviru predstavitve lokalnih ponudnikov je bilo mogoče poskusiti tudi 
palačinke.Za varnost skakalcev so v jezeru skrbeli potapljači invalidi.

Akrobatski smučarski skoki so tudi pravi izziv za fotografe.Akrobatski skoki v vodo so privlačna športna panoga, predpogoj je znanje smučanja prostega sloga.

Na odprtju novih skakalnic na Šmartinskem jezeru se je zbralo kar precej gledalcev.

Odprtje dogodka na Šmartinskem jezeru je popestrila plesna točka.
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»Nekateri se kot igralci že rodijo!« 
Takšne besede si zagotovo zasluži 
Srečko Centrih. Svoje igralske spo-
sobnosti je prvič javno predstavil v 
celjski srednji tehnični šoli, ko je s 
sošolci pripravil proslavo. To je bila 
proslava, kjer so mladi igrali, recitira-
li in peli. Zaradi dobrega nastopa so 
v šoli ustanovili tudi zbor. V tistem 
času je bilo v Celju ustanovljeno 
kulturno gibanje mladih z naslo-
vom Naša beseda. Srednješolci so 
se predstavili z recitali, dramskimi 
vložki, s poezijo in plesom. Mladi-
na iz tehnične šole je navdušila in 
z recitalom z ljubezensko tematiko 
osvojila prvo mesto. »Učiteljica slo-
venskega jezika je bila nad našimi 
nastopi zelo navdušena in tako sem 
ji moral na maturi recitirati ljubezen-
sko pesem Dragotina Ketteja, ki jo je 
rada slišala,« je svojo priljubljenost 
razložil komik Srečko Centrih.

Prva vloga ga je zelo 
zaznamovala
Ko se je zaposlil, ga je takratni šef 

Štefan Žvižej poklical k sebi v pisar-
no in ga povabil v Gledališče Zarja 
Celje. Takoj je dobil glavno vlogo v 
komediji Delavnica oblakov. »Vloga 
Toneta Vogelnika me je zelo zazna-
movala. Še dolgo leta so me klicali 
Tone. Vloga je bila malo provokativ-
na in seveda komična.«

Komične so bile skoraj vse ostale 
vloge, v svoji zbirki jih lahko našteje 
vsaj šestdeset. Verjetno bi jih bilo 
še več, če bi imel več časa. Posebej 
se mu je vtisnila v spomin vloga 
Švejka v predstavi Švejk v drugi 
svetovni vojni. »Mislim, da je bila 
to ena uspešnejših predstav našega 
gledališča, saj smo jo ponovili vsaj 
40-krat. Predstava Hitler v partiza-

nih je imela zgolj premiero. Ne vem 
točnega vzroka, mogoče ni bila rav-
no všeč takratni oblasti.«

Prestali alkotest na 
radiu
V teh letih je spletel pomembne 

prijateljske vezi. Živko Beškovnik je 
eden od njegovih dolgoletnih igral-
skih prijateljev, enako Sandi Jekl. Z 
njima ga veže še posebno sodelovanje 
v radijski oddaji Alkotest satirikon, ko 
so na Radiu Celje vse pereče zade-
ve predstavili na smešen in zajedljiv 
način. »Z oddajo smo zasedli drugo 
mesto na tekmovanju vseslovenskih 
satiričnih oddaj. Če smo kdaj presto-
pili mejo satire, ne vem, nihče nam 
tega nikoli ni očital. Mislim, da smo si 
včasih upali malo več, kot to počnejo 
zdaj. Nismo imeli posebne cenzure, 
karkoli smo pripravili, je šlo v eter.«

V letošnji sezoni Srečko Centrih 
blesti v predstavi Plen, v kateri igra 
vdovca, ki žalost utaplja z ženino 
mlado negovalko. V smešni vlogi 
Srečko uživa in zdi se, kot da je napi-
sana prav zanj. »Ko je Gorazd Žilavec 
izbiral igralce, je mene takoj videl v 
tej vlogi. Takoj ko sem začel brati be-
sedilo, sem se v vlogo tudi res vživel. 
Malo me je bilo strah, če se bom lah-
ko toliko besedila sploh lahko nau-
čil, sem le star 70 let,« se je pošalil. 
Mladostnost na odru dobi tudi zaradi 
mlade ekipe soigralcev. »Sodelovanje 
z mladimi je vedno dobro. Mladi nam 
dajo energijo, mi damo njim izkušnje. 
Njihova mladostnost me ohranja ›fit‹.« 
Njegova odlika je tudi, da zna ohra-
njati popolnoma resen obraz, četudi 
igra zelo smešno vlogo. »Vedno po-
udarjam, da je težje igrati komedijo, 
ker moraš biti strogo resen v komič-
ni vlogi, da ti ljudje verjamejo, da si 

50 let igranja ljubiteljskega igralca Srečka Centriha

»Če si smešen na odru, ni nujno, 
da si tudi zasebno«

Srečko Centrih je pred petdesetimi leti stopil na odrske deske 
in v celjskem ljubiteljskem gledališču ustvaril veliko predvsem 
komičnih vlog. Za področje ljubiteljske gledališke dejavnosti 
je prejel Linhartovo plaketo in tudi Severjevo nagrado. Z gle-
dališkimi kolegi je na Radiu Celje ustvarjal satirično oddajo 
Alkotest satirikon. V letošnji gledališki sezoni na trnoveljskem 
odru blesti v črni komediji Plen.

BARBARA GRADIČ OSET

tako smešen. A žal se zgodi, da ljudje 
potem mislijo, da si tudi v zasebnem 
življenju tako zabaven kot na odru.«

Naučeno besedilo je le 
majhen del predstave
V petdesetih letih igranja je imel 

večinoma dobre izkušnje z režiser-
ji, a se lahko pojavijo tudi takšni, ki 
težko uskladijo svoje videnje z igral-
ci. »Imeli smo režiserja, ki je metal 
stole po dvorani, če ni šlo tako, kot je 
želel. V zadnji predstavi nas je vodil 
Gorazd Žilavec, ki je prisrčen človek. 
Če komu ni šlo zlahka, je bil pripra-
vljen pomagati in takoj razložiti, kaj 
želi od nas.« Za zadnjo predstavo 

Plen so imeli igralci 45 vaj, a se je 
že zgodilo, da so imeli za kakšno 
predstavo po 80 vaj pred premiero. 
»Vaje zahtevajo veliko časa in dela. 
Poleg tega je treba vaditi še doma, 
da na odru ni težav z besedilom. Ko 
se naučiš besedilo, opraviš le dvaj-
set odstotkov dela, ostalo se gradi na 
odru. Besedilo se je treba učiti tako, 
da ga razumeš, ker ga potem lahko 
interpretiraš.«

Srečko Centrih je tudi »poln« sme-
šnih zgodb, ki so se mu zgodile na 
odrskih deskah. »Ko je glava prazna, 
se ne spomniš besedila. Včasih smo 
imeli šepetalko, ki nam je pomagala 
premostiti težave. Zdaj je že vrsto let 

nimamo več, a to niti ni slabo, saj 
se moraš bolj osredotočiti na svoje 
igranje. Tudi če ne najdeš pravih be-
sed, se bolje znajdeš, lahko soigral-
cu daš iztočnico. Lahko se zgodi, da 
nekomu zmanjka besedila in mu so-
igralec pomaga v stiski. A bil je eden 
izmed soigralcev, ki se je rad ›šlepal‹ 
na šepetalkino pomoč in je s svojim 
neznanjem izzival soigralce. Ko ni 
vedel besedila, je vprašal: ›Aha? ‹ S 
tem me je zmedel, tako da sva mo-
rala malo počakati. Naslednjič sem 
bil pripravljen in ko je rekel aha, sem 
mu odgovoril aha in takrat se je zme-
del on. In je zato spet vprašal: ›Da, 
aha, aha? Tako sva počakala, dokler 
ni našel pravega stavka.«

Ko zmanjka elektrike
Še posebej postane zanimivo, ko jo 

zagode tehnika. »V celjskem gledali-
šču smo igrali predstavo Švejk med 
drugo svetovno vojno, ko je naenkrat 
zmanjkalo elektrike. Jože Zagoričnik 
je igral Hitlerja, jaz pa Švejka in v trdi 
temi se lika srečata v stepi in imata 
pogovor. Ravno takrat je zmanjkalo 
elektrike. Pogovor sva nadaljevala, 
ker sva imela baterije, s katerimi sva 
si svetila. Nihče ni opazil tehnične 
napake, saj ko je bilo konec prizora, 
se je elektrika vrnila.«

Gledališki soigralci so mu predla-
gali, da bi se vpisal na gledališko 
akademijo, saj bi svoj gledališki ta-
lent še akademsko izpopolnil. »Imel 
sem svoj poklic in nisem želel dru-
gega. Vem tudi, da je le malokomu 
uspelo, številnim ni.«

Srečko Centrih je realističen op-
timist. Želi si, da bi še dolgo lahko 
osvajal občinstvo s svojim igranjem, 
prizna, da je kdaj pomislil, da bi mu 
na odru delala družbo kakšna igral-
ska diva: »A vem, da se to ne bo zgo-
dilo. Glede tega sem jasno ›na tleh‹.«.

Foto: GrupA

»Če zahteva vloga, da se prelevim v žensko, to pač naredim. Nastopil sem že tudi v spodnjem 
perilu, tako da zame ni komične vloge, ki ji ne bi bil kos.«

Prepoznavnost Srečka Centrika 
je mimika obraza. »Nekateri se 
morajo učiti s pomočjo ogledala, 
da naredijo pravo. Meni tega ni 
bilo treba, v ogledalo sem se mo-
ral gledati, ko sem vadil jezo. Tega 
nikakor nisem znal pokazati.«
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Delo brez avtorja
»Obrazi Nemčije in moč umetnosti.« Soočanje z nemško 

preteklostjo s poudarkom na povsem vsakdanjih človeških 
podrobnostih, prebujanje otroške spolne sle … Film Delo 
brez avtorja si v skladu s svojim sporočilom ne zatiska oči 
pred ničemer. Način, kako se avtorji filma lotijo tematik, 
je skoraj bollywoodski v lahkovernosti, širokih zamahih 
s čopičem zgodbe (ne, nihče ne poje). S tem pristopom 
umetnost s pomočjo resnično polnokrvne drame pridobi 
čudovito neciničen, iskren piedestal in obrambo. Toda obe-
nem je ta pristop nujen, da vse tisto najbolj osnovno, kar 
dela Evropo, ostane jasno. Čudovita in napeta generacijska 
saga je nadvse večplastno premišljeno delo in prava redkost 
v modernih kinih.

OCENA: 9 / 10

Svet igrač 4
»Srečanje s starimi prijatelji.« Namen igrač, njihova lojalnost 

do otrok in potreba po prekinitvi tega odnosa v času odra-
ščanja so stalne tematike serije Svet igrač. Tretji del, čeprav 
vsaj do neke mere ocenjen za nepotrebnega in pretiranega, je 
vendarle stal kot relativno samostojno delo. A to je nemogoče 
reči za Svet igrač 4, ki na simpatijo računa predvsem zara-
di nostalgije. Zgodba izredno ovinkari in navsezadnje nima 
povedati prav ničesar novega. Odlična animacija in nekaj 
humorja – predvsem s pomočjo stranskih likov – naredijo 
film, ki ga je težko enostavno odpraviti z zamahom roke, a 
ga je obenem prav tako težko ljubiti.

OCENA: 5 / 10
PETER ZUPANC

Spider - Man: Daleč od doma
Še preden Peter Parker na izletu po Evropi zares razpakira 

kovčke, ga z nalogo čaka narednik Fury. Zdi se, da je Mysterio 
prišel iz drugega univerzuma, da Zemljanom pomaga v boju 
proti elementalnim silam. Pomembno: Tom Holland, Zendaya 
in Jake Gyllenhaal v filmu studia Marvel.

Peter Pan: Iskanje knjige Nije
Kapitan Kljuka pridobi knjigo Nije, s katero lahko preudi 

pošasti in jih pošlje v boj proti Petru Panu. Pomembno: ani-
mirani film britanskega porekla je režirala Dušica Novakovič.

3 dnevi z Romy Schneider
Film, zgrajen okoli igralkinega poslednjega intervjuja, pri-

kaže zvezdnico in zlomljeno žensko, ki se bori, da bi še enkrat 
prevzela nadzor nad svojim življenjem. Pomembno: film, v 
katerem Maria Baumer igra Romy, je režirala Emily Atef.

(PZ)

Priljubljena skupina, ki jo poznajo 
vse generacije in ki že več kot 35 let 
uspešno soustvarja slovensko rok sce-
no ter se lahko pohvali s kar 17 studij-
skimi albumi, je v drugi polovici junija 
predstavila uradni videospot za novo 
glasbeno ljubezensko zgodbo Dvigni 
pogled, ki govori o soočanju z bolečino 
ob prekinitvi čudovitega odnosa.

Skupina Šank Rock bo poleti kon-
certirala in tudi lovila sončne žarke na 
krajšem oddihu ter v studiu pripravljala 
materiale za nove projekte. Legendar-
ni skupini, vokalistu Matjažu Jelenu, 
kitaristu Boru Zuljanu, basistu Cvetu 
Polaku in bobnarju Romanu Rateju, se 
je v zadnjem letu na koncertnih odrih 
pridružil klaviaturist Samo Jezovšek. 
Novo skladbo boste lahko v živo sliša-
li med drugim 12. julija v Laškem na 
festivalu Pivo in cvetje.

Foto: Marko Delbello Ocepek

Poskočni muzikanti ustvarili hit za 
otroke

»Radi, radi imamo dobro muziko, nam večkrat zaupajo naši najmlajši poslušalci, ko se srečamo v vrtcu, šoli ali na 
veselici. Mi jim še kako verjamemo, saj tudi sami uživamo ob dobri poskočni glasbi. Tokrat smo se odločili, da s pe-
smijo zajadramo med otroke in menimo, da nam je to odlično uspelo,« ob predstavitvi nove skladbe Pika poka pravijo 
člani ansambla Poskočni muzikanti.

Pod otroško uspešnico se v celoti podpisuje Nino Ošlak, videospot so člani ansambla posneli s Tonijem Konradom.
Foto: Poskočni muzikanti

Nina Pušlar ima 
svet na dlani

»Pridi bližje, prisluhni mi, da povem ti, kar me teži, res 
iskreno in brez laži,« vabi v svoji novi pesmi Nina Pušlar, ki 
še vedno jadra na krilih zadnjega hita Za naju, a je že komaj 
čakala, da bo predstavila javnosti novo pesem. Novih pesmi se 
je v zadnjem času nabral cel kup, saj je posnela šesti album.

»Skladba Svet na dlani govori o komurkoli izmed nas. Vsak ima 
življenje v svojih rokah, da se mu prepusti in ga živi s polnimi 
pljuči. Vedno lahko izbiramo in vse je mogoče. Vse se da! Ne 
obstaja 'ne zmorem' ali 'nisem sposoben'. Si, ker si nekaj po-
sebnega, točno takšen, kakršen si, in v vsakemu od nas se skriva 
diamant. Ne spreminjaj se in ne dovoli, da te drugi spreminjajo. To 
je bil navdih moje nove pesmi, zato pojem: 'Naj te nič ne ustavi, 
svet imaš na dlani! ',« pravi nasmejana pevka, ki je pred ustvarja-
njem novega albuma odprla novo poglavje na svoji glasbeni poti.

Pesem Svet na dlani je zadnja pesem, ki jo je pevka posnela za 
novi album, a hkrati soglasno prvi izbor za novi »singel« celotne 
ekipe, ki je z Nino zadnje mesece ustvarjala novo ploščo v lju-
bljanskem studiu Penrose.

Nino in skupino, v katerem igrajo nekateri najbolj zaposleni glas-
beniki in ustvarjalci hitov na domači pop sceni, lahko ujamete na 
turneji po slovenskih gradovih in dvorcih, vmes pa bo Nina s člani 
skupine skočila še na kakšen bolj ustaljen glasbeni oder. Vrhunec te 
serije bo veliki koncert v ljubljanskih Križankah, ki jih je Nina enkrat 
že napolnila, energijo tistega nepozabnega večera pod zvezdami pa 
želi tokrat še nadgraditi. Glede na super energijo njenih nastopov ji 
bo to zagotovo uspelo.

Foto: Matic Kremžar

Šank Rock kmalu z novo 
videozgodbo Dvigni pogled



Novi TEDNIK št. 27   4.7.2019     COLOR CMYK stran 40

40 Št. 27, 4. julij 2019VRTNARIMO

Invazivne tujerodne vrste

V Kozjanskem parku že 
odstranjujejo invazivne rastline

Tujerodne rastline so ljudje s potovanji začeli na-
merno ali nenamerno zanašati na območja, kjer se po 
naravni poti same ne bi mogle razširiti. Mnoge vrste 
se naravno v novem okolju ne širijo, nekatere so začeli 
ljudje uporabljati za lastne koristi (krompir, fižol …).

TINA OSOVNIKAR, Kozjanski park

Žal med tujerodnimi rastli-
nami obstajajo vrste, ki so 
ekološko zelo prilagodljive. 
Te vrste so postale invazivne, 
saj so sposobne intenzivnega 
razmnoževanja, hitre rasti, 
preživetja neugodnih razmer 
in povzročajo v okolju škodo. 
Na območjih, kjer je prvotna 
vegetacija izgubljena zaradi 
erozije, poseke, požara, grad-
benih posegov, hitro prera-
stejo in zavzamejo habitat 
naravnemu rastlinstvu. Tako 

pride že v kratkem času do 
opaznih sprememb v struktu-
ri in funkciji ekosistema, kar 
ima velik vpliv na biodiver-
ziteto. V primeru, da začne 
invazivna vrsta prevladovati, 
zmanjša tako rastlinsko kot 
živalsko pestrost. Težava je, 
da vrsto, ko jo spoznamo za 
invazivno, težko odstranimo 
iz okolja in preprečimo njene 
negativne vplive. Zato sta po-
sebej pomembna precejšnja 
previdnost in nadzor nad 

vnašanjem tujerodnih vrst, 
saj ne poznamo njihovega 
okoljskega vpliva.

Poleg tega, da invazivne vr-
ste izpodrivajo domorodne, 
lahko prenašajo bolezni in 
parazite, povzročajo zdra-
vstvene težave ljudem, kot 
so alergije (ambrozija se je 
izkazala za zelo problematič-
no s tega vidika) in poškodbe 
kože, povzročajo tudi gospo-
darsko škodo. V kmetijstvu 
povzročajo zmanjševanje 
pridelka, stroški za vzdrže-
vanje javnih površin so višji, 
nekatere vrste zaradi plitvih 
korenin povečujejo možnost 
erozije na rečnih bregovih.

Kaj lahko storimo?
S pravilnim ravnanjem 

lahko širjenje in škodo teh 

vrst preprečimo. Pomemb-
no je pravočasno, dosledno 
in vztrajno odstranjevanje. 
Ukrepa za preprečevanje 
širjenja sta zgodnje odkri-
vanje in odstranitev. Širitev 
omejimo z rednim odstra-
njevanjem znanih invaziv-
nih vrst še pred cvetenjem 
oziroma tvorbo semen, s či-
ščenjem strojev, čim hitrejšo 
ozelenitvijo odprtih površin 
z naravnim rastlinstvom, z 
ustreznim ravnanjem z od-
padki rastlin, pri čemer ne 
raznašamo zemlje in peska 
z območja invazivnih rastlin.

Odstranjevanje s košnjo 
smo začeli izvajati tudi v 
Kozjanskem parku. Izvaja-
nje odstranjevanja invazivk 
je pomembno vse do konca 
cvetenja določene invazivke, 

da preprečimo tvorbo semen. 
V tem času odstranjujemo 
enoletno suholetnico, japon-
ski dresnik, orjaško zlato 
rozgo, žlezavo nedotiko in 
ambrozijo.

Pri ambroziji ena rastlina 
tvori tudi do nekaj tisoč se-
men. Ta so odporna in spo-
sobna kaliti tudi čez leta. 
Ob majhnih populacijah je 
priporočeno ročno puljenje 
rastlin.

Žlezava nedotika z rožnati-
mi čeladastimi cvetovi vpliva 
na slabšo pretočnost vodoto-
kov, semena pa odnese več 
metrov daleč. Primerno je 
čiščenje površin s košnjo ali 
puljenjem pred cvetenjem.

Japonski dresnik tvori eno-
vrstne sestoje, močno izpo-
driva avtohtono vegetacijo, 

na bregovih slabša erozijsko 
odpornost. Tudi z zelo pogo-
sto košnjo ga je težko izko-
reniniti, podzemne dele je 
najbolje sežgati.

Enoletna suholetnica 
zmanjšuje krmno vrednost. 
Posamezne rastline odstra-
njujemo ročno, v primeru 
cvetenja jih sežgemo.

Živo rumeno orjaško zlato 
rozgo najučinkoviteje očisti-
mo s puljenjem in z izkopa-
vanjem. Izkopane korenike je 
najbolje posušiti in sežgati.

Invazivne rastline so del 
naše krajine, pomembno je, 
da jih znamo prepoznati, 
nato jih lahko odstranjujemo 
in s tem preprečimo izginja-
nje domačega rastlinstva in 
videza naše krajine.

Foto: DUŠAN KLENOVŠEK

Žlezava nedotika

Japonski dresnik

Orjaška zlata rozga

Ambrozija

Enoletna suholetnica



Novi TEDNIK št. 27   4.7.2019     COLOR CMYK stran 41

41Št. 27, 4. julij 2019 ZA ZDRAVJE

Če opazite neželen odziv kože na uporabljen pripravek za 
zaščito pred soncem, se posvetujte z zdravnikom.

Zagorelost kože ni znak zdravja in lepote, temveč napove-
duje zgodnejše staranje in poveča možnost razvoja kožnega 
raka v kasnejših letih.

Zavarujte oči z ustreznimi kakovostnimi sončnimi očali. Pri 
nakupu izbirajte le sončna očala, ki imajo potrdilo proizvajal-
ca o zaščitni sposobnosti pred UVA- in UVB-žarki.

Vir: Projekt Varno s soncem, nijz.si

Previdno na soncu

Vam grozi kožni rak?
Kožni rak je najpogostejši rak pri ljudeh. Zdravstve-

na stroka pozna melanomski in nemelanomski kožni 
rak. Prvi je najbolj nevaren, saj je »kriv« za več kot 90 
odstotkov vseh smrti zaradi kožnega raka. Pojavnost 
melanoma se z leti strmo zvišuje.

Dejavnik tveganja za pojav 
melanoma je tudi družinska 
preteklost. Če je v družini več 

SIMONA ŠOLINIČ

sorodnikov že zbolelo zaradi 
melanoma, je velika verje-
tnost, da bodo tudi potomci. 

Eden ključnih dejavnikov tve-
ganja je tudi, če ima oseba po 
telesu več kot 50 pigmentnih 
znamenj ali če so ta znamenja 
netipična ter večja kot 6 mili-
metrov z nepravilnimi robovi 
in neenakomerno pigmentaci-
jo. Znano je, da je tudi izpo-
stavljenost ultravijoličnim žar-
kom ravno v poletnem času 
izjemno nevarna. V okviru 

Ker je nastanek melanoma 
povezan z delovanjem 

UV-žarkov, sta pomemb-
ni fizična zaščita pred 

sončnimi žarki (predvsem 
v mladosti) in uporaba 

zaščitnih krem.

tega je dodatna grožnja inten-
zivno sončenje, torej močna 
izpostavljenost soncu v kraj-
šem času, na primer med 
dopustom. Na pojavnost me-
lanoma vplivata tudi rasa in 
kožni tip. Melanom se namreč 
pojavlja predvsem pri belcih 
in pri ljudeh, ki so svetlejšega 
kožnega tipa. Pogosteje priza-
dene moške.

Prvi znaki melanoma so običajno sprememba velikosti, oblike ali barve kožnega znamenja.

Samopregledovanje 
po sistemu ABCDE je 
pomembno zlasti pri ljudeh 
s številnimi znamenji, pri 
svetlolasih in pegastih 
rdečelascih.

A asimetrija (asymmetry),

B robovi (angl. borders),

C barva (colour),

D premer (diameter),

E spreminjanje (evolution) in 
dvig nad raven kože.

Ljudje s srednje velikimi in z velikimi prirojenimi znamenji 
potrebujejo redne dermatološke preglede, saj je pri njih doži-
vljenjsko tveganje za nastanek melanoma 2- do 30-odstotno.

Spremljanje bolnikov z melanomom 
je doživljenjsko. Namen spremljanja 
predstavljata zgodnje odkrivanje 
morebitnega razsoja bolezni, ko je 
ozdravitev teoretično še možna, ter 
odkrivanje novih primarnih melanomov. 
Prvi dve leti po končanem zdravljenju 
bolniki prihajajo na preglede na 3-4 
mesece, saj je takrat verjetnost ponovitve 
bolezni največja.

Upoštevajte
Dojenčkov in malih otrok, ki se še ne gibljejo samostojno, 

ne izpostavljajte soncu. Po šestem mesecu lahko pri otroku 
začnete uporabljati kemične pripravke za zaščito pred son-
cem na predelih telesa, ki jih ni mogoče zaščititi z obleko.

Omejite izpostavljanje soncu med 10. in 16. uro. Takrat je 
moč njegovih žarkov največja.

Oblecite lahka gosto tkana oblačila z dolgimi rokavi in 
s hlačnicami ter pokrijte glavo s širokokrajnim klobukom 
ali čepico s ščitnikom. Ponekod so na voljo tudi oblačila iz 
tkanin z dodanimi ščitniki za ultravijolično svetlobo, ki so 
prilagojeno krojena za zaščito pred soncem. Zaščitni faktor 
takšnih oblačil je označen na etiketi.

Pripravek za zaščito pred soncem, ki ga uporabite za zaščito 
kože izpostavljenih delov telesa, naj ščiti pred UVA- in UVB-
-žarki ter naj ima sončni zaščitni faktor vrednosti 30 ali več. 
Nanesite ga v dovolj veliki količini (5 ml na vsako okončino in 
prednji oziroma zadnji del trupa ter glavo z vratom). Ponovno 
ga nanesite vsaj na vsaki 2 uri izpostavljanja soncu, vedno pa 
po plavanju ali intenzivnem znojenju oziroma brisanju kože.

Bodite pozorni na odboj sončnih žarkov od peska ali vode. 
Sonce vas lahko opeče, tudi ko sedite v senci ob obali, če se 
ne namažete z zaščitno kremo ali ne oblečete majice. Ker del 
ultravijoličnih žarkov prodira skozi vodo, se morate zaščititi 
tudi pri plavanju.

Pred soncem se zaščitite vedno, četudi se odpravljate v 
gore. Varovalne pripravke za zaščito pred soncem uporabljaj-
te tudi ob oblačnih dneh, saj so zaradi tanjše plasti ozračja 
ter odboja od skal visoko v hribih ultravijolični žarki ves čas 
nevarno močni.

Osebe z večjim tveganjem za razvoj kožnega raka naj upo-
rabljajo varovalne pripravke za zaščito pred soncem vsak dan 
tudi med delom na prostem.

OPTIKA IRMAN ŽALEC | VELENJE | LJUBLJANA

Za brezskrbno 
uživanje poletja
IZBERITE 
KAKOVOSTNA 
SONČNA OČALA
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Jubilej trnoveljskih gasilcev
V Trnovljah smo imeli 

29. junija veliko praznova-
nje, saj smo praznovali 95 
let delovanja in smo ob tej 
priložnosti prevzeli novo 
orodno gasilsko vozilo z 
oznako GV-1 na podvozju 
VW Crafter.

Vozilo je bilo nabavljeno 
po programu GZ Celje in se 
ob tej priliki zahvaljujemo 
MO Celje, GZ Celje, vsem 
donatorjem in posamezni-
kom, da smo finančno izpe-
ljali ta projekt, saj je okvirna 
cena vozila več kot 80 tisoč 
evrov. V vozilu je še oprema, 
ki je nujna za delo ob inter-
vencijah, vredna je približno 
20 tisoč evrov.

Zahvala gre še posebej do-
bavitelju vozila A2S Celje in 
izdelovalcu nadgradnje GV 
Pušnik iz Slovenske Bistri-
ce za strokovno opravljeno 

delo, omeniti je treba še pod-
jetje Spojka iz Prožinske vasi 
za korektno sodelovanje ob 
nabavi opreme.

Častni gostje na naši prire-
ditvi so bili podžupan MOC 
Vladimir Ljubek, predse-
dnik GZ Celje Sašo Farčnik 
in poveljnik GZ Celje Janez 
Senica. Na začetku je vse 
nagovoril predsednik PGD 
Trnovlje Matjaž Gegorin, 
častni govornik je bil pod-
župan Ljubek in tudi Sašo 
Farčnik je pozdravil zbrane. 
Povezovalka, članica KUD 
Zarja Trnovlje-Celje, Tara 
Prodnik je v nadaljevanju 
prebrala kratko zgodovino 
društva s pomembnimi mej-
niki v našem delu.

Predajo (ključev) vozila so 
opravili podžupan Vladimir 
Ljubek, poveljnik GZ Celje 
Janez Senica in poveljnik 

PGD Trnovlje Anton Sor-
šak, vozilo je v upravljanje 
prevzel gasilec voznik Samo 
Spolenak. Blagoslov vozila 
je opravil župnik Župnije 
Ljubečna Janko Ivačič.

Našo prireditev je nepriča-
kovano obiskala tudi poslan-
ka Janja Sluga, ki ima posluh 
za gasilce in spremlja doga-
janja na tem področju.

Člani društva smo dopol-
dne organizirali tradicional-
na tekmovanja za naše naj-
mlajše pionirje za memorial 
Jožefa Novačana, popoldne 
je bilo veteransko tekmova-
nje za pokal KS Trnovlje in 
nato nočno hitrostno tekmo-
vanje za članice in člane za 
memorial Edvarda Piliha. Po 
uradnem delu je za veselje 
poskrbel Dejan Vunjak z 
Brendijevimi barabami.

AS

Velika žeja se jim je 
izpolnila

Za člane PGD Parižlje-Topovlje je bil 14. junij prazničen 
dan. V gasilski dom so namreč prvič pripeljali težko pri-
čakovano večje gasilsko vozilo GVV-2. V njem je vsa opre-
ma za zaščito in reševanje. Cisterna lahko prepelje 1.300 
litrov vode, namenjena je prvemu hitremu posredovanju 
v primeru požara.

Naložba je znašala 130 tisoč evrov in jo bodo člani v ce-
loti poravnali s pomočjo botrov, donatorjev in sponzorjev, 
krajanov in občanov ter z lastnimi dejavnostmi. Vsem, ki so 
in še bodo kakorkoli pripomogli k nakupu novega vozila, se 
iskreno zahvaljujejo. Uradni prevzem vozila bo 14. septembra 
na veliki gasilski veselici z ansamblom Modrijani.

TT

»Oldtimerji« na 
Muzejski noči v Celju

Tudi knežje mesto se je pridružilo Muzejski noči, ko so si 
lahko obiskovalci brezplačno ogledali muzejske razstave, 
ki so včasih malce pozabljene. Letos so se Muzejski noči 
pridružili tudi starodobniki iz kluba Celjski knezi.

Celjski knezi so s svojimi zanimivimi vozili, z motorji in s 
kolesi zasedli ploščad pri Knežjem dvoru. Vozila so bila dele-
žna velike pozornosti, saj so s svojo prisotnostjo opozarjala na 
polpreteklo zgodovino našega časa, ki jo včasih skoraj malo 
pozabimo. Na ogled je bilo več kot 15 starodobnih koles in 
še enkrat toliko vozil prejšnjega stoletja. Obiskovalci so tako 
lahko poleg uradnih razstav v muzejih izkusili tudi »ad hoc« 
razstavo zanimivih »odltimer« vozil.

V klubu Celjski knezi se zbirajo enako misleči ljubitelji in 
poznavalci starodobnih vozil ter na ta način ohranjajo avto-
mobilsko in drugo zapuščino preteklega stoletja. Vabijo tudi 
nove simpatizerje, naj se jim pridružijo. Družijo se enkrat 
mesečno, in sicer zadnji četrtek v mesecu od 19.30 v piceriji 
Špica v Celju.

AP, foto: Klub Celjski knezi

Koncert harmonikarja
V soboto, 15. junija, ob 21.30 je v okviru muzejskih noči v lepo urejenem nekda-

njem zaklonišču v hribu pod gradom, delu muzejskega kompleksa pri knjižnici, 
harmonikar Dejan Kušer izvedel enkraten solo koncert s kromatsko harmoniko.

V podzemni tišini je ustvaril izjemno meditativno vzdušje z izvajanjem glasbe Mozar-
ta, Bacha, Debussyja … Bil je res enkraten dogodek. Na trenutke se mi je celo zazdelo, 
da je v prostoru prisoten tudi Michael Tüffernus. Ta je po zelo dramatični, a pozitivni 
zgodbi postal eden najslavnejših humanistov 16. stoletja. Kot siroto, starše naj bi mu 
ubili v turškem ujetništvu, ga je posinovil dobrotnik, ugleden Laščan Erazem Stich.

MARJAN ZAVŠEK

Razstava o Zürichu
Franci Horvat je 17. junija v Levstikovi dvorani Osrednje knjižnice Celje pripravil predavanje 

o Zürichu in nato otvoril še razstavo svojih fotografij. Predstavil je pomembne znamenitosti, 
po katerih slovi največje mesto v Švici. Razstava bo v prvem nadstropje knjižnice na ogled 
do konca julija. AB
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Mladi planinci POŠ Nova Cerkev in POŠ 
Socka smo postali pravi ljubitelji poho-

dništva, zato smo si tokrat privoščili 
»vikend paket« v gorah.

Pot smo začeli ob bučanju slapa Sa-
vica, ki nas je po štirih urah zmerne 
hoje po široki gozdni in zaviti poti 

pripeljala do vrha Komne. Tam smo bili 
očarani nad pogledom v dolino. Dokazali 
smo, da smo fizično dobro pripravljeni, da 
lahko preživimo brez elektronskih naprav 
in da znamo upoštevati pravila. Popoldne 
smo preživeli ob vznožju Bogatina, kjer 
smo začutili lahkotnost bivanja, prija-
teljstvo brez besed, tišino v vetru … 
Dobili smo navdih za dramatizacijo 

narobe pravljic ter s pomočjo Vesne 
in Irene pripravili 
zabaven ve-

čer. V Domu na Komni nas je s prijaznostjo in z odlično 
hrano očarala skrbnica Mateja. Naslednji dan je bil po 
spustu v dolino ves trud poplačan z vožnjo z ladjico po 
Bohinjskem jezeru, ogledom slapa Savica in odličnim 
sladoledom. Ugotovili smo, da se je treba za najlepše 
stvari v življenju potruditi in vztrajati. Hvala vsem, ki so 
nam podarili dragoceni čas, županu Branku Petretu, ki 
nam je pomagal s financiranjem avtobusnega prevoza 
in šoferju Borisu Božniku, ki ni bil le potrpežljiv šofer, 
ampak tudi spremljevalec do vrha. Lepo je, ko stojiš na 
vrhu. A čar je v tem, da se vrneš v dolino in ponovno 
prideš še drugič. Za nas sta pot dvakrat prehodila 
Beno Podergajs in Bojan Trkaj. Poskrbela sta, 
da je bilo vse prav in da bo ostalo nepozabno.

Mentorice in spremljevalke

Otroci zbirali hrano za 
zapuščene muce

V DPMŽ Celje se zadnje čase spopadamo z vse večjimi težavami pri iskanju 
začasnih in stalnih domov za zavržene mačje mladičke, ki jih je tudi letos kljub 
stalnemu ozaveščanju ogromno. Ob tem se srečujemo še s pomanjkanjem po-
darjene hrane, ki jo zbiramo v več trgovskih središčih in poslovalnicah. Zato 
smo se obrnili po pomoč na tri celjske osnovne šole, ki so nas z zbrano donacijo 
vsaj začasno razbremenile razmišljanja, kje dobiti to pomoč. Hrano, ki so jo 
zbrali učenci Osnovne šole Lava, II. in III. OŠ Celje, bomo porazdelili na več 
mestih na Celjskem, kjer aktivni prostovoljci hranijo prostoživeče mačke in 
pomagajo tudi ljudem, ki imajo živali v začasni ali stalni oskrbi in imajo že več 
posvojenčkov. Najlepša hvala učencem, učiteljem in ravnateljem omenjenih šol 
za humanitarno akcijo in lepo gesto.

VERICA ŠTANTE,
podpredsednica DPMŽ Celje

Konec tedna med 
bohinjskimi biseri
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Vulkani 2019
Ob koncu pouka v tem šolskem letu smo ponovno na-

gradili najuspešnejše dijake Gimnazije Lava. Vulkane so 
prejeli za izjemne uspehe na državnih in mednarodnih 
tekmovanjih ter nadpovprečne ustvarjalne in poustvarjal-
ne dosežke pri interesnih dejavnostih. Ob tej priložnosti je 
Birgit Bader, strokovna sodelavka nemškega ministrstva 
za izobraževanje v tujini, dijakom podelila tudi nemške 
jezikovne diplome II (DSD II).

Slavnostno prireditev smo pripravili v Modri dvorani Kon-
gresnega centra Celje 18. junija. V kulturnem programu, s 
katerim smo počastili tudi prihajajoči dan državnosti, so 
nastopili glasbeniki Živa Knez, Neža Pogačar, Pia Drofenik, 
Matevž Krašek, Tadej Jeršič, Lev Podbregar, Nejc Mlakar in 
Anja Glušič. Program so povezovale Maruša Žučko, Lina Ko-
vač in Zala Perlič.

Pri pripravi in izvedbi prireditve so sodelovali učitelji Metka 
Jagodič Pogačar, Andreja Leskovar, Tomislav Viher in Simona 
Jereb. Novo podobo najprestižnejše šolske nagrade je obli-
koval Peter Arlič iz Srednje šole za strojništvo, mehatroniko 
in medije ŠCC.

Iskrene čestitke vsem nagrajencem. Ponosni smo nanje in 
jim želimo še veliko uspehov.

Ravnatelj PETER JUVANČIČ in kolektiv Gimnazije Lava
Foto: GREGOR VREČKO

Prejemniki vulkanov so: Nejc Funtek, Lev Podbregar, Jaka Baš, Matjaž Vuherer, Maruša Žučko, Andraž Pevcin, Matic Pesjak, Tadej Jeršič, Domen Višnar, 
Pia Dolar, Neža Pogačar, Matija Krumpak, Tina Trupi, Gaja Hribernik, Jure Hladin, Tadej Jeršič, Živa Knez in Aljaž Rodič. Prejemniki nemških jezikovnih 
diplom so Jakob Čater (Ekonomska šola Celje), Sebastjan Šmid (Srednja šola za strojništvo, mehatroniko in medije ŠCC), Tjaša Jožič, Janez Leskošek, 
Tina Lamešič, Eva Prešiček in Katja Rupel (vsi z Gimnazije Lava ŠCC).

Zlatniki in srebrniki za dijake
V Srednji šoli za strojništvo, mehatroniko in 

medije ŠCC se ravnateljica ob koncu šolskega 
leta zahvali najboljšim dijakom in njihovim 
mentorjem.

Tako so letos pod soj odrskih žarometov sto-
pili dijaki, ki so nadvse marljivo, vztrajno in pri-
zadevno tekmovali, ustvarjali in prinašali tisto 
več v mozaik uspehov. Na oder jih je pospre-
milo 25 mentorjev, neprecenljivih učiteljev in 
usmerjevalcev mladih zagnancev. Za dosežke je 
ravnateljica Simona Črep podelila 42 zlatnikov, 
48 srebrnikov in 7 knjižnih nagrad, čestitala je 
tudi dvema naj mentorjema.

Šolo odlikujejo ambicioznost, inovativnost, 
ustvarjalnost in etičnost, kar se odraža tudi v 

uspehih, ki so jih dijaki nanizali na številnih 
tekmovanjih s kar 15 področij. Pri tem poudarja-
jo dosežke na strokovnih področjih strojništva, 
mehatronike in medijev, povabljeni so odlični 
v zaključnem letniku in vseh letih šolanja ter 
tekmovalci, ki na različnih tekmovanjih do-
segajo prva tri mesta. Posebno vrednost daje 
zlatnikom in srebrnikom, ki jih je 29. maja v 
Narodnem domu podelila ravnateljica, podatek, 
da so jih izdelali v šolskih strojnih delavnicah.

Podeljenih je bilo tudi sedem knjižnih nagrad, 
in sicer za tiste, ki so se v vseh letih šolanja nad-
povprečno trudili za šolo. Slavnostne prireditve 
so se udeležili tudi starši.

MPZ

Sprejem najboljših učencev
Župan Občine Vransko Franc Sušnik je 

19. junija v kulturnem domu sprejel naj-
boljše učence.

Trideset jih je prejelo knjižna darila ter 
priznanja župana za pomembne dosežke na 
mednarodnih, državnih in območnih tekmo-
vanjih oziroma za uspešno sodelovanje na 
natečajih. Pet učenk (Lucija Klemen, Jana 
Semprimožnik, Tjaša Marko, Saša Semprimo-
žnik in Lana Učakar) je prejelo še posebno 

plaketo, županovo petico, za odličen uspeh 
v vseh letih šolanja. Ravnatelj Glasbene šole 
Rista Savina Žalec Gorazd Kozmus je Emi 
Cekin podelil priznanje za zlato nagrado na 
9. Mednarodnem koroškem klavirskem tek-
movanju za klavir solo v I. kategoriji.

Prireditev so z glasbo popestrili učenci 
glasbene šole Liza Tkalčec, Iza Štih, Eva 
Gorišek – trio fl avt in Julija Krajnc – klavir.

TT

Zadnji dnevi junija so čas, ko svojo »pla-
čo« prejmejo tudi šolarji – nekateri so bolj, 
drugi manj zadovoljni. Pogosto slišimo, da 
ocene niso vse. Res niso, čeprav so dolo-
čen pokazatelj uspešnosti in znanja. Zato 
je prav, da tiste najboljše, najbolj pridne 
in najbolj uspešne posebej izpostavimo.

Župan Občine Šoštanj Darko Menih vsako 
leto pripravi sprejem za devetošolce, ki v 
vseh letih šolanja dosežejo končni uspeh 
z oceno vsaj 4,6. Takšnih je bilo letos 16: 
Veronika Jurko, Pia Mežnar, Lara Ostervuh, 
Art Špegel, Sebastjan Turinek, Denis Balant, 
Zala Katanec, Maja Klančnik, Maja Potočan, 

Luka Božič, Živa Brvar, Urška Grudnik, Ajla 
Huremović, Jan Novak, Aljaž Rogelšek in 
Vida Volk. Ob predaji darila (knjige in USB-
-ključka) jim je župan čestital in jim zaželel 
vse dobro v nadaljnjem šolanju. S svojim 
dosedanjim delom so dokazali, da znajo in 
zmorejo, zato verjame, da bodo uspešni tudi 
v prihodnje. Obenem je izrazil željo, da bi 
tudi po končanem izobraževanju ostali in 
delali v domačem kraju.

Posebna priznanja so prejeli dobitniki zla-
tih priznanj na tekmovanjih iz znanj. Am-
brož Sovič je prejel zlato priznanje in osvojil 
1. mesto v državi v tekmovanju Bober in pre-

jel še zlato Vegovo priznanje. Dominika Rak 
je prejela zlato Preglovo priznanje, Timotej 
Potočnik je dobil zlato Vegovo priznanje, 
Vida Volk je osvojila zlato priznanje mladih 
raziskovalcev. Tudi oni so prejeli praktično 
darilo.

Župan je čestital še mentorjem in razre-
dničarkam devetih razredov, posebej je iz-
postavil pevski zbor in zborovodkinjo Metko 
Berk, saj je mladinski zbor prejel prvo nagra-
do in posebno nagrado za izvedbo najboljše 
sodobne zborovske skladbe na nedavnem 
mednarodnem tekmovanju v Tuzli.

TR

Župan sprejel 
najboljše 
osnovnošolce

Učenke, ki so bile v vseh letih osnovne šole odlične, župan Občine Vran-
sko Franc Sušnik in ravnateljica OŠ Vransko-Tabor Majda Pikl
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Taborski tretješolci v Rogatcu
V sredo, 29. maja, smo se iz Tabora od-

peljali v Rogatec. Na ekskurziji v muzeju 
na prostem smo si v prvi delavnici izde-
lali zapestnice iz ličja. Spoznali smo, da 
so iz ličja nekoč izdelovali tudi torbice, 
copate, predpražnike …

V drugi delavnici smo mesili kvašeno 
testo in oblikovali »žuliko«. To je majhen 
hlebček, ki ga je v davnih časih dobil naj-
bolj priden otrok pri hiši. Pečenega smo 
pohrustali. V tretji delavnici smo spozna-
li življenje čebel in njihovo koristnost za 
naravo in človeka. Iz voska in stenja smo 
izdelali svečo. Nato nas je vodnica vodila 

do starih stavb in predmetov ter nam pove-
dala, zakaj so jih uporabljali naši predniki.

Na kosilo smo se odpeljali na Jelenov 
greben pri Olimju. Dobro smo jedli in se 
posladkali s sladoledom. Lastnik gostilne 
je s koruzo privabil košute. Koruzo so jedle 
kar z naših dlani.

Odhiteli smo v čokoladnico. Gospod 
nam je povedal zanimivosti izdelovanja 
čokolade. Lahko smo jo poskusili in kupili.

Odhiteli smo na avtobus in se odpeljali 
proti našemu Taboru, kjer so nas zadovolj-
ne pričakali starši.

Učenci 3.c-razreda POŠ Tabor

Z glasbeno razglednico po 
Sloveniji

V sredo, 5. junija, smo v Domu II. slo-
venskega tabora v Žalcu pripravili kon-
cert vseh pevskih zborov OŠ Petrovče in 
POŠ Trje. Glavna tema koncerta je bila 
naša ljuba domovina, saj so pevci peli le 
slovenske pesmi.

Opevali so posamezne pokrajine Slove-
nije, in sicer so nas popeljali na Koroško, 
Štajersko, Gorenjsko, Primorsko, Dolenj-
sko, Notranjsko in v Prekmurje. Pri posa-
meznih pokrajinah je z narodno nošo in s 
plesom svoje dodala tudi folklorna skupi-
na, ob nekaterih pesmih so vsebino izrazile 
tudi plesalke. Seveda je navdušil tudi Šolski 
bend. Tudi najmlajši so nam prečudovito 
zapeli v skupni zasedbi otroških in cici 
zborov Petrovč in Trja. Ob vsaki pesmi so 
jih spremljali tudi inštrumentalisti, ki so 
igrali na različna glasbila: od pihal, tolkal 
do godal. Čeprav je bila v ospredju glasba, 
je kamenček v mozaik dodala tudi dramska 

skupina. Za udaren zaključek so poskrbeli 
pevci MPZ OŠ Petrovče z Adrco, ki opeva 
življenje ženske v slovenski ljudski pesmi 
– a ne le da so jo zapeli, zraven so tudi 
zaplesali, kar je bilo le še pika na i.

Na koncu sta sledila ravnateljičin govor 
in zahvala vsem učiteljem, ki so pomagali 
pri izvedbi koncerta, zborovodjem vseh 
pevskih zborov, predvsem pa glavni sno-
valki, gospe Aniti Žolnir. Ker je bil ta kon-
cert na nek način tudi slovo od pevcev, 
ki so peli vseh devet let, so ji ti pripravili 
pravo presenečenje in ji zapeli pesem, ki 
so jo sami priredili. Ob tem so pritekle tudi 
solze …

Verjamem, da ta koncert še dolgo ne bo 
šel v pozabo, saj so zapete pesmi zaživele 
v čisto drugi luči in nas popeljale na vse 
konce Slovenije.
 ALJA PEČEK, 9. b

OŠ Petrovče

Zlati vektor
V četrtek, 20. junija, je bila v dvorani Naro-

dnega doma tradicionalna slavnostna priredi-
tev Zlati vektor. Najbolj uspešni dijaki Srednje 
šole za kemijo, elektrotehniko in računalni-
štvo ŠCC so prejeli priznanja, diplome in pla-
kete. Na prireditvi smo se spomnili uspehov 
naših najboljših raziskovalcev, tekmovalcev 
na tekmovanjih iz znanja z različnih strokov-
nih področij, umetnikov in športnikov.

Priznanja in/ali diplome je letos prejelo več 
kot sto dijakov iz oddelkov vseh treh smeri 
(kemija, elektrotehnika in računalništvo) od 
prvega do četrtega letnika. Na prireditvi je 
bilo poudarjeno, da so bili dobitniki priznanj 
in diplom zelo delavni, prizadevni in izvirni, 
nekateri tudi drzni v pozitivnem smislu te 
besede, saj so si zadali komaj rešljive naloge 
in jih uspešno opravili.

Prireditev, ki so jo zasnovali in vodili člani 
projektne skupine Ustvarjajmo v timu, je bila 

zasnovana v znamenju igrivosti, iskrivosti in 
veselja – vrhunec je dosegla s podelitvijo pla-
ket zlati vektor. Plaketo je letos prejelo osem 
dijakov četrtega letnika iz vseh treh smeri: 
Tjaša Likeb, Dominik Fendre, Andraž Špan, 
Rok Lešnik, Domen Romih, Kristjan Šoln, 
Sven Senica in Mateja Žvegler. Njihovo delo in 
uspehe, ki so zaznamovali utrip v naši šoli v 
vseh štirih letih šolanja, je na prireditvi pred-
stavila pomočnica ravnatelja dr. Anita Laznik.

Prireditev sta vodila Domen Romih in Kri-
stjan Šoln. Oba sta se predstavila tudi kot 
glasbenika z izvedbo skladb skupine Queen. 
Omenjene skladbe (mentorica glasbene za-
sedbe na prireditvi je bila Metka Jagodič Po-
gačar) so zaokrožile prireditev Zlati vektor v 
luči energije, moči, barvitosti in zmagoslavja. 
Vzdušje na letošnji prireditvi se je gradilo tudi 
z igro svetlobe in barv …

Dr. TANJA JELENKO
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RAZVEDRILO

Ste slišali kako dobro šalo? 
Pošljite nam jo na Novi tednik, 
Prešernova 19, 3000 Celje in če 
se bo tudi nam zdela smešna, 
jo bomo objavili.

Astrologinja GORDANA je dosegljiva 
na 041 404 935 in na Facebookovi 

strani 
Astrologinja Gordana.

HOROSKOP JE PRIPRAVILA ASTROLOGINJA GORDANA.

Astrologinja DOLORES je dosegljiva  
na 041 519 265, 090 64 30 in na 

Facebookovi strani 
Dolores Astro.

Neodločno boste stali pred 
dvema odločitvama. Svetu-
jemo vam, da se tokrat po-
svetujte z nekom. Kar veliko 
obveznosti je še pred vami, 
zato se nikar ne ubadajte z 
nepomembnimi malenkostmi. 
Vaša vladarica v znamenju 
raka bo pomagala, da boste 
uskladili razum in čustva in 
da boste šli naprej močnejši 
in bolj odločni. Na finanč-
nem področju se vam obeta 
sprememba.

Izkoristite čas, ki je pred 
vami, v svoje dobro. Odlično se 
boste počutili med ljudmi, ki 
vam veliko pomenijo. Poskrbi-
te, da se boste spravili z vsemi, 
tudi s tistimi, s katerimi niste 
v najboljših odnosih. Čas je za 
obnovo in razumevanje vsega 
tistega, kar bi radi izbrisali iz 
svojega življenja. Vaš vladar 
v retrogradnem gibanju vam 
prinaša neko odlično rešitev 
za kočljiv problem.

Več pozornosti morate v teh 
dneh nameniti svojemu par-
tnerju, saj ga zaradi nepresta-
nega hitenja in vznemirljivega 
vzdušja zanemarjate. Previ-
dno tudi pri zbranosti, pred-
vsem zaradi položaja Venere 
v raku. Malo bolj občutljivi 
boste, zato nikakor ne boste 
našli miru v svoji duši. Nemir 
vam tudi povzroča retrogradni 
Merkur, ki biva v tem tednu v 
znamenju veva.

Nikar si teh dni ne otežujte 
še bolj, kot je to nujno potreb-
no. Strahove morate izključiti 
in se raje zamisliti, zakaj sploh 
obstajajo v vaših mislih. Sku-
šajte ujeti ravnotežje med ču-
stvi in razumom, saj ste pred 
novimi potmi, novimi izzivi. 
Nikakor ne smete ponavljati 
starih napak, kajti tako lahko 
samo izgubljate predragoceno 
energijo. Nekdo vas bo prese-
netil in vam prekrižal načrte.

Navidezno se boste ravnali 
po nasvetih drugih, v resnici 
pa boste delali po svoje. Sku-
šali boste uresničiti vse načrte, 
zato boste v mislih že drveli v 
naslednji teden. Tudi ta teden 
boste preživeli nenavadno, v 
določenih trenutkih se boste 
počutili, kot da bi najraje ob-
jeli svet, v naslednjem si boste 
želeli, da bi se najraje skrili 
pred seboj. Ujemite trenutek, 
ki pride, in ga ne izpustite.

Zgodilo se vam bo nekaj za-
res izjemnega in nenavadne-
ga. Naj tokrat ne odide mimo 
vas. Saj veste, za svojo dušo 
potrebujete ljubezen in ro-
mantiko ter hitrejši utrip srca. 
Vpliv preteklosti bo izjemen in 
veselili se boste trenutkov, ki 
bodo pred vami. Življenje bo 
dobilo pospešen ritem. Vpliv 
retrogradnega Merkurja vam 
lahko prinese zmešnjave, na 
katere ne boste računali.

V mislih ste si jasno začrta-
li pot v naslednjem obdobju. 
Življenje vam bo v teh dneh 
ponudilo lepe priložnosti, 
da zaživite bolj umirjeno in 
osrečujoče. Dnevi, ki prihaja-
jo, v vas sprožajo velika pri-
čakovanja. Vaš vladar biva v 
znamenju leva in bo močno 
poudarjal prodorno energijo. 
Nič vas ne bo moglo ustaviti, 
zato lahko pričakujete nekaj 
večjih preobratov, na katere ne 
boste računali.

Opravkov bo veliko, ravno 
tako veselja in presenečenj, ki 
vam jih pripravljajo. Nekoli-
ko več previdnosti in taktnosti 
na delovnem področju ne bo 
odveč, saj lahko na dan pri-
plavajo blokade in spori, ki se 
že dlje časa kopičijo. Vaša vla-
darica v znamenju raka vam 
bo povzročala sentimentalna 
in nežna čustva, zato se vam 
obeta v ljubezni kar nekaj le-
pih in osrečujočih trenutkov.

Vsekakor so pred vami na-
porni dnevi, ki bodo tudi izje-
mni po svoji veličini. Dogajale 
se vam bodo velike spremem-
be, presenečali vas bodo lju-
dje okoli vas. Nikar se v teh 
dneh ne ravnajte po svojih ne-
navadnih načelih. Kar nekaj 
pomembnih zadev boste poti-
snili iz mrtvega kota, preden 
bo Merkur prešel v retrogradno 
gibanje. Zadnje dni v tednu se 
obeta nekaj zapletov in ovir.

Malo so se razmere umirile, 
vi pa že delate načrte, kako 
naprej. Nekdo vas bo prijetno 
presenetil, zato se kar prepu-
stite veselju in novemu pričako-
vanju. Veliko lahko v tem času 
naredite zase, pomembno je 
predvsem, da umirite razgrete 
strasti in zamere, ki jih gojite 
globoko v sebi. Vpliv Sončevega 
mrka še ni minil, aktivirali so 
se dolgotrajni procesi, zaradi 
katerih včasih ne bo lahko.

Nikar prihajajočih dni ne 
zapletajte, raje se prepustite 
energiji, kajti presenečenj tudi 
za vas ne bo manjkalo. Vpliv 
planetov bo spodbuden tudi 
za ljubezen, zato ne zamudite 
izjemne priložnosti. Vaš vladar 
biva v znamenju raka, zato 
boste več pozornosti in časa 
namenili ljubezni in čustvom. 
Malo bolj boste popustljivi in 
prilagodljivi, zato bo tudi ko-
munikacija dosegla višjo ra-
ven.

Malo občutljivejši boste v teh 
dneh, zato pazite, da se komu 
ne zamerite. Svoje organizacij-
ske sposobnosti tokrat uresniči-
te tudi v praksi. Veliko bo v teh 
dneh odvisno od vas, zato na-
redite tako, da boste srečni. Vaš 
vladar se pomika v retrogradno 
gibanje, zato boste lahko v teh 
dneh napeti in razdražljivi. 
Pojavljajo se lahko zmote in 
pomote, zato hitite počasi.

Osem
Prijatelja se pogovarjata.
Prvi: »Bral sem, da ima 

povprečni Slovenec v življe-
nju osem žensk.«

Drugi žalostno: »Uh, oči-
tno jih je nekdo ujel v mojem 
imenu.«

Je doma
Jožica in Miro sedita na 

kavču in gledata televizijo. 
Zazvoni telefon in Miro naro-
či ženi: »Če je za mene, reci, 
da me ni doma.«

Ona se oglasi in razloži: 
»Ja, ampak on je doma.«

Miro pobesni in kriči: »A ti 
nisem naročil, da reci, da me 
ni doma?«

Ona mirno: »Če je bil pa 
zame klic …«

Zadnja beseda
»Očka, pomagaj mi, manj-

ka mi zadnja beseda v kri-
žanki.«

Oče: »Vprašaj mamo, ona 
ima vedno zadnjo besedo.«

Jagnje
Policista v civilu sta se pe-

ljala skozi vas in zagledala 
čredo ovac. Eden je predlagal: 
»Kaj če bi vzela eno jagnje in 
si ga privoščila za večerjo?«

Ravno sta polnila prtlja-
žnik, ko se je pojavil pastir.

»Vidva sta verjetno polici-
sta,« jima je rekel.

»Kako pa veste?« sta bila 
začudena.

»Ker sta med vsemi jagenjč-
ki izbrala šarplaninca.«

Zavarovanje
Mož se vrne iz službe: 

»Žena! Danes sem bil v zava-
rovalnici in sklenil življenjsko 
zavarovanje za sto tisoč evrov.«

»Super! Zdaj ti ne bo več 
treba za vsako malenkost 
obiskovati zdravnika!«

Sestavljanka
Miha dobi sestavljanko. Zla-

ga in zlaga, mine devet dni, a 
še ni gotov. Deseti dan ves vesel 
prihiti k prijatelju in mu oznani:

»Si videl, v desetih dneh 
sem jo sestavil, na škatli pa 
piše štiri do pet let!«

Kaj je huje
»Dragi, kaj je huje: nezna-

nje ali nezanimanje?«
»Ne vem, me ne zanima.«

Sluh
Janez je bil že več let gluh 

in pri enem od pregledov mu 
je zdravnik povedal, da mu 
lahko povrne sluh. Po zaple-
teni operaciji se mu sluh res 
vrne in čez mesec spet pride 
k zdravniku na pregled. Ta 
ga pregleda in reče: »Vse je 
v redu, vaši so verjetno zelo 
zadovoljni, ker spet slišite.«

Janez skomigne z rameni 
in pove: »Jim še nisem pove-
dal. Samo sedim in poslušam 
in že tretjič bom spremenil 
oporoko.«

Bobi, a si spet  
pojedel magnete s 

hladilnika?

Na začetku je bil poljub …

Zdi se mi,
da nisi prave
volje ...

Najstnikova soba je kot Ikea.
Greš samo malo pogledat in ven prideš s 

petimi krožniki, šestimi kozarci, tremi skode-
licami, kompletom kuhinjskih krp in kupom 

pribora.

Cigareta skrajša življenje za dve minuti.
Buteljka vina ga skrajša za štiri minute.

Delovni dan skrajša življenje za osem ur.

Se bodo kdaj vrnili časi, ko so bile ženske bolj 
okrogle in vesele?

Danes so vse suhe in nervozne.
Verjetno so lačne.
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3K TAJNA 
PISAVA

NAGLOST, 
HUDOST

VELIKA 
MORSKA 

RIBA

MUSLIMAN-
SKI VERSKI 
POGLAVAR

SLOVENSKA 
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(JANEZ)
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SREDSTVO 

ZA LES

SVETOVNI 
ČAS  

(ANG.)

ROČNA 
ORODJA ZA 

KOPANJE

ILUSTRIRAN 
KMEČKI 

KOLEDAR

Neverjetno! Tudi jaz sem ...

BEVKOVA 
POVEST

MALO-
PRIDNEŽ

ANALI

ZBIRALNIK 
ELEKTRIČNE 

ENERGIJE

MAJHEN 
JUNAK

TANTAL
MESTO 
V JUŽNI 
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NIKOLA 
TESLA

LUČAJ

JAZZ PEVKA 
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POPULARNA 
POPEVKA

3 + 3 = ?

NE-
IMENOVANA 

OSEBA

NASELJE PRI 
MARIBORU

KRADLJIVEC

TEN

SLOVENSKA 
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(ROSVITA)

OSEBNI 
ZAIMEK
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VALEC MO-
HAMEDOVE 
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AMERIŠKI 
POLITIK 
GORE

ZNAČAJ
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ROŠ

GRŠKA 
BOGINJA 
ZMAGE
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ŽELEZOVA 
ZLITINA

PRIJATELJ 
(ŠP.)

STROKOV-
NJAK ZA 

STATISTIKO

STARO-
GRŠKA 

POKRAJINA
POPOTNIK 
KRIŽNAR

Samo ....

NUDIZEM

PROSTOR  
ZA POKOP

ZLATO 
JABOLKO

KONEC TEK-
MOVANJA

ŽIVAL 
ŽENSKEGA 

SPOLA

LJUDEVIT 
GAJ

AMERIŠKI 
IGRALEC 
(BILLY)

VEČ KOTOV
GLASNA BESEDA, 

KI IZRAŽA VZNEMIR-
JENOST

ŽIVALSKI 
VRT

PREPROSTA 
HIŠA

VENO 
TAUFER
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NOV OTOK
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MESTO 
RUSIJE

KDOR 
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PREBIVALKA 
ZEMLJE
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OBLEKO
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DUERER

FR. IGRALEC 
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RUBEN 
RADICA
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z vami
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PRIJETEN 
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VNETJE 
TKIVA 

ZARADI 
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OVRATNA 
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S podpisom tega kupona dovoljujem, da upravljalec podatkov, podjetje NT&RC, uporablja in shra-
njuje posredovane osebne podatke v skladu z veljavnim zakonom, ki ureja varstvo osebnih podatkov, 
in s splošno uredbo EU o varstvu osebnih podatkov. Sodelujoči dovoljuje, da NT&RC navedene 
podatke obdeluje v svojih zbirkah za namen pridobivanja novih naročnikov. Sodelujoči v primeru, 
da je izžreban, dovoljuje objavo svojega imena, priimka in kraja bivanja v Novem tedniku. Nave-
dene osebne podatke lahko NT&RC hrani in obdeluje do pisnega preklica privolitve sodelujočega. 
Na podlagi veljavne uredbe lahko posameznik kadarkoli prekliče soglasje za obdelavo podatkov, 
zahteva popravek ali izbris podatkov, in sicer pisno na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje 
ali na tednik@nt-rc.si. 

Ime:

Priimek:

Naslov:

Kontaktna
telefonska številka:

Obkrožite: a) sem naročnik b) občasni bralec Novega tednika

Podpis:

Nagradna križanka

REŠITEV SUDOKU 367

SUDOKU 368

SUDOKU 59

REŠITEV SUDOKU 58

Nagradni razpis

ROČNO IZBRANI 
SUDOKUJI NAJVIŠJE 
KAKOVOSTI

Z VAMI ŽE 
OD LETA 2006

E S T . 2 0 0 6

N A J V I Š J A
K A K O V O S T

www.trik.si
DVOMA0,0 %
DVOMA0,0 %

1 2 3 4 5 6 7 8

9 10 11 12 13 14 15 16

17 18 19 2017

Pri žrebanju bomo upoštevali kupone s pravilnim ge-
slom, ki ga dobite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite 
na naslov: NT&RC, Prešernova ulica 19, 3000 Celje, do torka, 
9. julija.

Geslo iz številke 26: Šolarji veselo na počitnice

Izid žrebanja
1. nagrado, dva zaboja jabolk Sadjarstva Mastnak iz Bole-

tine pri Ponikvi in darilni paket kavarne Štenga v Gledališki 
ulici v Celju, prejme: Stane Ferenčak iz Štor.

2. nagrado, zaboj jabolk Sadjarstva Mastnak iz Boletine 
pri Ponikvi in kuhinjski krpi NT&RC, prejme: Marija Sluga 
iz Rimskih Toplic.

3. nagrado, zaboj jabolk Sadjarstva Mastnak iz Boletine pri 
Ponikvi, prejme: Cvetka Drozg iz Celja.

Nagrajencem čestitamo. Nagrade jim bomo poslali po 
pošti.

1. nagrada: malica za dve osebi v restavracĳ i Stolpič na 
Mariborski cesti, darilni paket kavarne Štenga v Gledališki ulici 
v Celju in kuhinjski krpi NT&RC

2. nagrada: malica za dve osebi v restavracĳ i Stolpič na 
Mariborski cesti in kuhinjski krpi NT&RC

3. nagrada: darilni paket kavarne Štenga v Gledališki ulici 
v Celju
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Ženski svet ob skakalnicah
Odprtje novih skakalnic na Šmartinskem jezeru je privabilo tudi veliko ženskega sveta, 

očitno je ta šport zanj zelo mikaven. Med damami na odprtju smo opazili tudi (z desne) Sonjo 
Majcen, direktorico Celjskega mladinskega centra, Darjo Turk, celjsko mestno svetnico in 
finančnico v Simbiu, še eno svetnico Natašo Milohnojo in Majo Voglar, vodjo gospodarjenja 
v ZPO Celje. V njihovi družbi in ob Sabini Lamut, ki se je izmaknila objektivu, se je očitno 
dobro počutil mestni svetnik Srečko Erjavec. Morda pa le ni šlo samo za privlačnost športa, 
ampak nekaj tudi za »službene obveznosti«, saj je za vodilne ljudi v javnih podjetjih in mestne 
svetnike zaželeno, da se udeležujejo za knežje mesto pomembnih dogodkov.

Foto: SHERPA

Legendarni 
Hari

Legendarni dolgoletni snema-
lec Hari Flis je prekaljen televi-
zijski maček, kar je dokazal tudi 
na dogodku ob odprtju novih 
skakalnic na Šmartinskem jeze-
ru. Čeprav je naprava še povsem 
nova in še ni bilo pravega časa 
za njeno spoznavanje, si je Hari 
na njej takoj našel primerno 
mesto za odlične kadre. Zanje 
je morda tudi nekaj malega tve-
gal, a hkrati je moral obvladati 
tudi nekaj gimnastike in akro-
bacij. Izkušnje pač tudi nekaj 
prinesejo.

Foto: SHERPA

Turistični učinki spektakularne 
dirke

Od zaključka druge etape letošnje kolesarske dirke Po Sloveniji, ki je bil v središču knežjega 
mesta, je minilo že kar nekaj dni, spektakularen dogodek pa še zdaleč ni pozabljen. Zdaj je v 
ospredju merjenje učinkov, ki jih bo imel odmeven dogodek, na katerem sta slavila celo dva 
slovenska kolesarja. Uršo Dorn (v sredini), svetovalko za turizem v Celju, in Tadejo Falnoga 
(desno), referentko za mestni marketing, zagotovo zanimajo turistični učinki projekta in ali bo 
zaradi mikavnih televizijskih posnetkov na Eurosportu in nacionalni televiziji zato v Celje prišlo 
kaj več obiskovalcev. Tudi Alenko Sajovic (levo) iz podjetja Simbio, ki je bil eden od partnerjev 
dogodka v Celju, zanima, v kolikšni meri so obiskovalci prepoznali, da je bilo mesto za dirko 
urejeno in čisto. Miran Gaberšek, strokovnjak za promet na celjski občini, pa bo bržčas preveril, 
kakšni so učinki Dneva brez avtomobila, ki ga je občina izvedla prav na dan dirke.

Foto: SHERPA

Afne
Če še niste slišali za Lepo afno, potem doma gotovo nimate najstnice ali še kakšne mlajše 

deklice. Te dobro vedo, kdo je slovenska lepotna vlogerka Lea Filipovič, bolj znana kot Lepa 
afna. Nedavno so množično prihitele v Citycenter Celje, kjer je imela predstavitev enega od 
modnih dodatkov. Dogajanje je dopoldne obogatil nastop mlade pevke Klare Planteu in ple-
salcev Plesnega vala.

Foto: Citycenter Celje

Umetniško
Festival urbanih umetniških akcij Vstop prost je letos že 20. zapored postavil umetnost izven 

galerij in jo približal prebivalcem knežjega mesta. Borut Hlupič (Holland) je letos sodeloval s 
projekcijo LeMepris. Na festivalu je bila tudi Keiko Miyazaki, ki je imela z Andrejo Džakušič 
na Splavarskem mostu perfomans Trenutek. Hlupič je Keiko ujel na ulici, ko sta opazovala 
perfomans kolega. Le kaj ji je razlagal tako zavzeto?

Foto: GrupASpidi brez Gogija
Še spomin na nedavni tradicionalni tekaški dogodek v Celju ob dnevu državnosti: tekli so 

tudi otroci, pred tem pa jih je ogreval Slavko Kovačič – Spidi, nekoč del priljubljenega dua 
Spidi in Gogi. Očitno je Slavc neuničljiv in ga spoznavajo tudi novodobne generacije otrok.

Foto: GrupA
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